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معاون اجرایی رئیس جمهور: همه اهداف سه سفر سرزده رئیسی محقق شده

منبع: انتخابشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/07/11

معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه یکی از مهم ترین اولویت اساسی دولت اجراي عدالت متوازن در همه استان هاي
کشوراست، گفت: به همین منظور رئیس جمهور دو سفر استانی برنامه ریزي شده خود را به استان هاي ایلام و کهگیلویه و

بویراحمد اختصاص دادند.

ایرنا: معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه یکی از مهم
ترین اولویت اساسی دولت اجراي عدالت متوازن در همه
استان هاي کشوراست، گفت: به همین منظور رئیس
جمهور دو سفر استانی برنامه ریزي شده خود را به استان

 
هاي ایلام و کهگیلویه و بویراحمد اختصاص دادند. 

«صولت مرتضوي » شنبه شب در برنامه گفت وگوي ویژه
خبري شبکه دوم سیما افزود: پس از استقرار دولت

سیزدهم رئیس جمهور از زمان آغاز به کار دولت تا کنون تقریبا هر هفته به یک استان سفر کرده و همه اهداف سه سفر سرزده ایشان

 
نیز محقق شده است. 

معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه ما تقریباً با حضور نمایندگان دستگاه هاي اجرایی و نمایندگان تام الاختیار وزرا و سازمان ها
با محوریت معاونت اجرایی در سفرهاي استانی موارد متعدد را مورد بررسی قرار می دهیم، افزود: در این سفرها درباره موارد متعددي

 
که مربوط به آن استان است، تصمیم گیري می شود. 

مرتضوي با بیان اینکه در برخی از استان ها مولفه ها و شاخص هاي توسعه آنها نسبت به میانگین شاخص کشوري عقب تر است،
گفت: وقتی که در حضور معاون اول رئیس جمهور و وزراي مرتبط و دستگاه هاي اجرایی براي انجام سفر استانی توافق می شود، بستر

 
براي سفر رئیس جمهور در این حوزه مهیا می شود. 

وي بر سفر استانی رئیس جمهور به استانهاي محروم و کمتر توسعه یافته تاکید کرد و گفت: به همین منظور طبق برنامه ریزي هاي
انجام شده استان ایلام و استان کهگیلویه و بویراحمد انتخاب شدند تا با رفع محرومیت ها در این استانها بتوانیم به یک تعادل نسبی

 
در کشور برسیم. 

معاون اجرایی رئیس جمهور اظهارداشت: قبل از انجام سفر با مسئولان استان جلسه اي را برگزار می کنیم و حسب نیاز اقدامات لازم
انجام می شود، یعنی در این جلسه بررسی می شود که مشکلات استان در چه محورهایی است، لذا وزیر منتخب به عنوان نماینده

 
رئیس جمهور از قبل انتخاب و به شهرستان مورد نظر اعزام می شود. 

معاون اجرایی رئیس جمهور با اشاره به اینکه رئیس جمهور از زمان آغاز به کار تا کنون تقریبا هر هفته به یک استان سفر کرده است



 
اظهار کرد: ، رئیس جمهور سفرهاي استانی خود را از استان هاي محروم و کمتر توسعه یافته آغاز کرده است. 

معاون اجرایی رئیس جمهور با اشاره به اولویت هاي سفر رئیس جمهور افزود: اتمام طرح ها و پروژه هاي نیمه تمام از مهم ترین

 
اولویت هاي این سفرها است، زیرا تعداد قابل توجهی طرح در کشور به صورت نیمه تمام باقی مانده است که باید به پایان برسد. 

مرتضوي با بیان اینکه عملیات اجرایی چند سد در استان کهکیلویه و بویراحمد آغاز شده است، گفت: در این استان یکی از بزرگ
ترین سدهاي کشور با ظرفیت 2 میلیارد و 200 هزار متر مکعب آبگیري دارد که طی صحبت هایی که با وزیر نیرو به عمل آمد مقرر

 
شده اعتبارات لازم براي این طرح تأمین شود و در اسرع وقت این طرح به بهره برداري برسد. 

وي تصریح کرد: پروژه دوم پروژه اي است که بخش اعظمی از آب شهر یاسوج و بخشی از آب شهر شیراز را تامین می کند، این پروژه
اساساً با هدف تامین آب شرب احداث شده است که تقریباً 30 درصد پیشرفت داشته است، لذا ظرف یکی دو سال آینده این دو سد
به بهره برداري می رسد و بخش اعظمی از آب شرب شهر شیراز و هم بخش قابل توجهی از آب شرب آشامیدنی شهر یاسوج تامین

 
خواهد شد. 

 
همه اهداف سه سفر سرزده رئیس جمهور محقق شده است 

معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه همه اهداف سه سفر سرزده رئیس جمهور محقق شده است، گفت: بخش قابل توجهی از
اعتبارات آن ها هم در سنوات آینده در لوایح بودجه پیش بینی خواهد شد تا این سدها به بهره برداري برسد و مردم از منافع این

 
پروژه ها استفاده کافی و وافی را به عمل آورند. 

وي با اشاره به اینکه در سفر به استان کهگیلویه و بویراحمد در حوزه آب، خاك و کشاورزي 52 طرح مورد بررسی قرار گرفت، افزود:
استان کهگیلویه و بویراحمد رتبه سوم در بخش پرورش آبزیان را در کشور دارد، احداث سدها هم به توسعه صنعت و آبزي پروري

 
کمک می کند و هم بخش قابل توجهی از زمین هاي پایین دستی را تحت پوشش کشاورزي قرار می دهد. 

مرتضوي اظهارداشت: از سوي دیگر با همکاري هاي انجام شده در حوزه گیاهان دارویی در سطح استان کهگیلویه و بویراحمد برنامه
ریزي مناسبی شده است و با همکاري ستاد اجرایی فرمان حضرت امام مقرر شد تا وزارت جهاد کشاورزي اقدامات خوبی را انجام دهد،
حدود 500 میلیارد تومان اعتبار براي توسعه زیرساخت هاي طیور در استان اختصاص داده شد و وزیر جهاد کشاورزي برنامه هاي

 
مناسب و مطلوبی را در راستاي توسعه حوزه کشاورزي در این استان ارائه دادند که در دستور کار قرار گرفته است. 

معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه در بخش بهداشت و درمان بخشی از مشکلات مردم در این استانها برطرف خواهد شد،
گفت: آقاي رئیس جمهور از نزدیک از روند بازسازي سی سخت بازدید داشتند و مسئولان امر هم در این سفر جناب آقاي رئیس
جمهور را همراهی کردند، 4599 واحد به نحوي از زلزله خسارت دیده بودند که در این راستا اقدامات خوبی صورت گرفته است تا الان
از تعداد کل واحدهاي خسارت دیده 1699 واحد تکمیل شده است و همچنین اقدامات خوبی در خصوص واحدهاي تخریبی و

 
واحدهاي که نیاز به احداث داشتند انجام شده است. 

مرتضوي با اشاره به اینکه رئیس جمهور دستور دادند تا منابع لازم پیش بینی شود خاطرنشان کرد: هم منابع بلاعوض و هم تسهیلات
بانکی باید در اختیار دستگاه اجرایی قرار بگیرد، تا قبل از فصل سرما بخش اعظمی از مردم بتوانند در منازلشان سکنی کنند، لذا

 
رئیس جمهور دستور بازگشت بیشتر حادثه دیدگان سی سخت به خانه هایشان تا قبل از فصل سرما را صادر کردند. 



معاون اجرایی رییس جمهور با اشاره به اینکه از یک میلیون مسکنی که قرار است در دولت احداث شود، 9 هزار واحد براي جوانان
استان کهگیلویه و بویر احمد احداث خواهد شد، افزود: در این سفر تصمیم گرفته شد از یک میلیون واحد مسکونی که بناست وزارت
راه و شهرسازي احداث کند، حدود 9 هزار واحد مسکونی ظرف یک سال آینده زمین آن تامین شود و تسهیلات لازم براي آن ها پیش

 
بینی و عملیات اجرایی آن شروع تا براي استفاده تحویل واجدین شرایط شود. 

مرتضوي افزود: بخش قابل توجهی از منابع بانک ها به عنوان تسهیلات قرض الحسنه در امر ازدواج جوانان باید قرار بگیرد، در این
سفر با هماهنگی که با بانک مرکزي انجام گردید، مقرر شد تا منابعی حدود 700 میلیارد تومان براي تسهیلات ارزان و قرض الحسنه

 
به منظور ازدواج جوانان پیش بینی شود. 

وي اظهارداشت: در حوزه اشتغال خرد و اشتغال هاي خانگی با همکاري کمیته امداد حضرت امام، ستاد اجرایی فرمان امام و بنیاد
مستضعفان مقررشد تا اقدامات خوبی در سطح استان انجام و بیش از 10 هزار فرصت شغلی خانگی در این استانها ایجاد شود.



سقف تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی بانک مهر ایران افزایش یافت

منبع: شبکه بانک و بیمهشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/07/11

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران  به نقل از روابط عمومی بانک قرض
الحسنه مهر ایران، با توجه به مصوبه جلسه 1318 شوراي پول و اعتبار مبنی بر افزایش مبلغ تسهیلات قرض الحسنه، سقف

این تسهیلات در بانک مهر ایران نیز افزایش یافته که ...

بانک مهر ایران سقف تسهیلات قرض الحسنه مربوط به

 
اشتغالزایی را به 100 میلیون تومان افزایش داده است. 

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه

 
خبري اقتصاد و بانک ایران 

به نقل از روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، با
توجه به مصوبه جلسه 1318 شوراي پول و اعتبار مبنی بر

افزایش مبلغ تسهیلات قرض الحسنه، سقف این تسهیلات در بانک مهر ایران نیز افزایش یافته که لازم است متقاضیان از آن آگاه

 
باشند. 

پرداخت تسهیلات براي معرفی شدگان در راستاي اشتغال ایثارگران و همچنین خرید انشعابات، توسعه کسب وکار خانگی و کارگشایی

 
و امور مربوط به کسب وکارهاي خرد روستایی تا سقف 100 میلیون تومان از محل منابع بانک صورت می گیرد. 

پرداخت تسهیلات امتیازي به اشخاص حقیقی که فرد نسبت به تکمیل فرم خوداظهاري با مضامینی همچون استفاده از امتیاز قرض
الحسنه در امور توسعه کسب وکار خانگی، ایجاد اشتغال یا کمک به حفظ اشتغال در جهت تأمین مواد اولیه و ادوات کسب وکار و

 
تجهیز کارگاه شخصی خود اقدام می کند، تا سقف 100 میلیون تومان از محل منابع بانک انجام می شود. 

گفتنی است مبالغ ذکر شده مربوط به تسهیلات اشتغال زایی است و سقف تسهیلات خارج از این مورد از 30 میلیون تومان به 50

 
میلیون تومان رسیده است. 

شعب بانک مهر با رعایت بهداشت اعتباري و ضوابط جاري نسبت به پرداخت تسهیلات یاد شده اقدام می کنند.



طرح راکد مزرعه ي میگو به چرخه تولید بازگشت

منبع: شبکه بانک و بیمهشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/07/11

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و بانک ایران  به نقل از روابط عمومی مدیریت
شعب بانک کشاورزي استان بوشهر، این مزرعه پرورش میگو در سال 1380 با تسهیلات مشارکتی این بانک در سایت پرورش

میگوي دلوار شهرستان تنگستان راه اندازي شد که به دلایل ...

با حمایت و مشارکت بانک کشاورزي یک طرح راکد مزرعه پرورش میگو در

 
استان بوشهر بعد از 15 سال رکود به چرخه تولید بازگشت. 

به گزارش شبکه خبري بانک و بیمه "بینا" به نقل از شبکه خبري اقتصاد و

 
بانک ایران 

به نقل از روابط عمومی مدیریت شعب بانک کشاورزي استان بوشهر، این مزرعه پرورش میگو در سال 1380 با تسهیلات مشارکتی

 
این بانک در سایت پرورش میگوي دلوار شهرستان تنگستان راه اندازي شد که به دلایل مختلف در سال 1384 غیرفعال شد. 

بر اساس این گزارش، با تعامل و همکاري بانک کشاورزي استان بوشهر و تلاش هاي کارکنان شعبه اهرم ، بدهی معوق بانکی این طرح
تسویه و مزرعه میگو به شرکت صدف میگوي سینا سامان ، واگذار و در سال 1399 با همکاري مجدد بانک کشاورزي ،براي بازسازي و
توسعه این طرح ، تسهیلاتی به مبلغ 10 میلیارد ریال پرداخت شد و خوشبختانه این طرح پس از 15 سال با حداکثر ظرفیت به

 
چرخه تولید بازگشت . 

نجف اردانه مالک و مجري طرح مزرعه پرورش میگوي سینا سامان می گوید : ظرفیت تولید این مزرعه میگو 60 تن در سال است که

 
با راه اندازي مجدد این طرح براي بیش از 50 نفر ، شغل مستقیم و غیر مستقیم ایجاد شده است . 

شایان ذکر است، این مزرعه پرورش میگو در زمینی به مساحت 20 هکتار ، واقع شده است که محصولات آن به سایر استان ها و

 
کشورهاي روسیه ،چین و حوزه خلیج فارس ارسال می شود. 

این پروژه برگ افتخار دیگري از عملکرد بانک کشاورزي در حفاظت از محیط زیست و اکوسیستم دریایی و حمایت از کارآفرینی و
تولید محصولات شیلاتی است.



اقتصاد چرخشی و سبز اولویت پارك تخصصی فولاد در اصفهان است

منبع: ایرناشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/07/11

اصفهان - ایرنا - رییس پارك علم و فناوري شیخ بهایی شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان گفت: تکیه بر اقتصاد چرخشی و
سبز و استفاده بهینه از کانی هاي(سنگ معدن) موجود در کشور، اولویت هاي فعالیت پارك تخصصی فولاد و صنایع فلزي در

این شهرك است.

اصفهان - ایرنا - رییس پارك علم و فناوري شیخ بهایی
شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان گفت: تکیه بر اقتصاد
چرخشی و سبز و استفاده بهینه از کانی هاي(سنگ معدن)
موجود در کشور، اولویت هاي فعالیت پارك تخصصی فولاد

 
و صنایع فلزي در این شهرك است. 

اقتصاد چرخشی یا دورانی (Circular Economy) یک
نظام اقتصادي با هدف کمینه کردن ضایعات و بیشترین
استفاده از منابع همچنین، جلوگیري از وارد شدن آسیب
به محیط زیست تا حد امکان و همسو با توسعه پایدار

 
است. 

حمید مهدوي روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: پارك تخصصی فولاد و صنایع فلزي از سال گذشته در زیر مجموعه
پارك علم و فناوري شیخ بهایی شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان تاسیس شد و گروهی از شرکت هاي دانش بنیان و واحدهاي فناور

 
مرتبط با صنعت مذکور در آن فعالیت می کنند. 

وي با بیان فعال بودن حدود 78 شرکت دانش بنیان و واحد فناور در زمینه فولاد و صنایع فلزي در شهرك علمی و تحقیقاتی استان،

 
اظهار داشت: 54 شرکت به طور مستقیم و سایر آنها مرتبط با فولاد هستند. 

مهدوي، هدف از راه اندازي پارك تخصصی فولاد و صنایع فلزي در شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان را توسعه بازار و ورود به زنجیره
تامین صنعت مذکور عنوان و اضافه کرد: چند راهبرد و اولویت براي تحقق این اهداف پیش بینی شده که شامل اقتصاد چرخشی،

 
هوشمند سازي صنایع فولاد، تولید فولاد سبز و استفاده بهینه از کانی هاي موجود در کشور است. 

وي با تاکید بر ضرورت استفاده از سیستم هاي بازیافت و استفاده مجدد از ظرفیت هاي تولید در صنعت فولاد در قالب اقتصاد

 
چرخشی، خاطرنشان کرد: تولید فولاد سبز نیز با هدف کاهش انتشار گازهاي گلخانه اي صورت می گیرد. 

رییس پارك علم و فناوري شیخ بهایی اصفهان با اشاره به فعالیت شرکت هاي فعال در پارك تخصصی فولاد و صنایع فلزي در جهت
این اولویت ها و بومی سازي آنها،تصریح کرد: اقتصاد چرخشی از انباشت ضایعات فولادي و آسیب رسیدن به محیط زیست جلوگیري



 
می کند. 

وي ادامه داد: در اقتصاد سبز نیز تولید فولاد با فناوري هاي پیشرفته و حداقل مصرف آب و کاهش انتشار گازهاي گلخانه اي انجام می

 
شود. 

مهدوي با یادآوري ماموریت هاي پارك تخصصی فولاد، اشاره کرد: شناسایی ظرفیت هاي موجود در استان و کشور و شبکه سازي
آنها، ارتباط با بنگاه هاي اقتصادي و بازار، اخذ گواهینامه هاي استاندارد در سطح ملی و بین المللی و مشارکت مالی در توسعه فناوري
صنعت فولاد، از ماموریت هاي یاد شده است که امکان مشارکت این شهرك به طور مستقیم یا غیر مستقیم از طریق صندوق هایی

 
مانند پژوهش و فناوري امکان پذیر است. 

وي، مهمترین مشکلات پیش روي فعالیت پارك تخصصی فولاد و صنایع فلزي و شرکت هاي فناور مستقر در آن را ناپایداري شرایط
اقتصادي و بازار، تغییرات مدیریتی و تامین نقدینگی دانست و اظهار داشت: تغییرات نرخ بازار و تامین نشدن نقدینگی در انجام

 
تعهدات شرکت ها اثرگذار است. 

شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان به عنوان نخستین سازمان موسس مراکز رشد و پارك هاي علم و فناوري در کشور و یکی از
زیرمجموعه هاي وزارت علوم، تحقیقات و فناوري با هدف حمایت از ایجاد و توسعه شرکت هاي دانش بنیان و تولید ثروت از علم راه

 
اندازي شده است. 

این شهرك داراي سه پارك علم و فناوري، هشت مرکز رشد فناوري، پنج مرکز نوآوري و شکوفایی و مرکز علم و فناوري کودکان و

 
نوجوانان در 520 هکتار در شمال کلانشهر اصفهان و در جوار دانشگاه صنعتی اصفهان است. 

در این شهرك علمی و تحقیقاتی، حدود 600 شرکت دانش بنیان و فناور مستقر است که توانسته براي بیش از هفت هزار و 500
نیروي انسانی خلاق و نوآور اشتغال ایجاد کند؛ این کسب وکارها گردش مالی بیش از سه هزار و 652 میلیارد تومانی را براي اقتصاد

 
دانش بنیان به ارمغان آورده است. 

استان اصفهان با 24 شهرستان و بیش از پنج میلیون نفر جمعیت از حیث تعداد واحد صنعتی رتبه دوم و از لحاظ اشتغال صنعتی

 
رتبه سوم کشور را به خود اختصاص داده است و با تولید حدود 60 درصد از فولاد، قُطب صنایع فولاد کشور محسوب می شود. 

 
برچسب ها 

 
- صنعت فولاد 

 
- اصفهان 

- پارك علم و فناوري



آغاز عملیات اجرایی پارك هاي پایین دستی اوره رزینی لردگان و

پتروشیمیایی بروجن

منبع: نفت ماشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/07/11

مدیرعامل شرکت گروه پتروشیمی سرمایه گذاري ایرانیان (پترول) از انتخاب سرمایه گذار بخش خصوصی براي احداث پارك
هاي پایین دستی اوره رزینی لردگان و پتروشیمیایی بروجن خبر داد و گفت این دو پارك در استان چهارمحال وبختیاري

وارد فاز اجرایی می¬شوند.

به گزارش آژانس رویدادهاي مهم نفت و انرژي""نفت ما
""، رسول اشرف زاده با اشاره به اینکه توسعه صنایع
تکمیلی و احداث پارك هاي صنعتی پایین دستی از
سیاست هاي اصلی شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس
و پترول است، تصریح کرد: هدف از این کار تکمیل زنجیره
ارزش، ایجاد اشتغال پایدار، جلوگیري از واردات برخی
محصولات و خروج ارز از کشور، رونق تولید و شکوفایی
اقتصاد با ارزش افزوده بالا در مناطق کمتر توسعه یافته

 
است. 

مدیرعامل پترول اظهار داشت: براي احداث پارك صنعتی اوره رزینی با ظرفیت 115 هزار تن در لردگان از طریق فراخوان عمومی

 
سرمایهگذار بخش خصوصی انتخاب و پس از تشکیل شرکت مشارکتی فاز اجرایی احداث پارك آغاز شده است. 

اشرف زاده با اشاره به اینکه پارك اوره رزینی لردگان با حدود 45 واحد در 6 زون با مجموعه ظرفیت 115 هزار تن و سرمایه گذاري
حدود دو هزار میلیارد تومان احداث می شود، اظهار کرد: با اجراي این پارك 19 محصول متنوع از جمله انواع کودشیمیایی، پلاستیک
ها و سیستم هاي جلوگیري کننده آلایندگی خودرو تولید و براي دو هزار و 800 نفر اشتغال مستقیم ایجاد می شود که به توسعه

 
منطقه کمک می کند. 

نایب رییس هیات مدیره شرکت گروه پتروشیمی سرمایه گذاري ایرانیان (پترول) با اشاره به فراخوان جذب سرمایه گذار براي اجراي
طرح پارك پتروشیمایی بروجن، تصریح کرد: خوشبختانه سرمایه گذاران بخش خصوصی استقبال خوبی از مشارکت در احداث این
پارك پایین دستی داشتند به نحوي که سه شرکت بخش خصوصی از طریق فراخوان براي مشارکت اعلام آمادگی کردند و پس از
تصویب میزان سهامداري هر کدام از آنان در هیات امناي احداث پارك پایین دستی پتروشیمیایی بروجن فعالیتهاي مقدماتی جهت

 
ثبت شرکت و سایر اقدامات آغاز شده است. 

وي خاطر نشان کرد: این پروژه با 48 واحد صنعتی در 6 زون و با سرمایهگذاري حدود چهار هزار میلیارد تومان و استفاده از 10 نوع
خوراك متنوع، 65 محصول را تولید خواهد کرد که عمده آن ها وارداتی است و براي نخستین بار در کشور تولید می شود که از آن
جمله میتوان به تولید ورقهاي ABS، پلاستیکهاي مصنوعی، کاهش دهنده آلایندهها Adblue، لاستیک خورو، پلی استایرنها و ...

 
اشاره کرد. 

به گفته مدیرعامل پترول با بهره برداري از این واحد براي سه هزار و 130 نفر اشتغال مستقیم و هفت هزار و 185 نفر اشتغال

 
غیرمستقیم ایجاد خواهد شد. 



به گفته وي، مطالعات بازار، محصولات مورد نیاز کشور، فناوري در دسترس، نرخ بازگشت سرمایه بالا، خوراك در دسترس، میزان
سرمایهگذاري، رعایت مسائل زیست محیطی و میزان آب مورد نیاز، اصولی هستند که شرکت پترول در اجراي طرح هاي خود مدنظر

 
دارد. 

شایان ذکر است پترول 9 طرح با مجموع ظرفیت 650 هزار تن و 800 میلیون یورو سرمایه گذاري در دست اجرا دارد که دو طرح در
سال 1401 به بهره برداري می رسد و همچنین 5 پارك صنعتی پایین دستی با ظرفیت 381 هزارتن و سرمایهگذاري حدود ده هزار

 
میلیارد تومان در دست دارد. 

هیات امناي پارك اوره لردگان و پارك پتروشیمیایی بروجن شامل استاندار چهارمحال وبختیاري، مدیر سازمان صنعت، معدن و
تجارت استان، نمایندگان شهرستان هاي لردگان و بروجن در مجلس شوراي اسلامی، معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار و

همچنین شرکت گروه پتروشیمی سرمایه گذاري ایرانیان (پترول)، است.



قالیباف رییس مجلس

مجلس به دوران تاریک مجوزهاي رانتی پایان داد/ نمایندگان به طرح شفافیت

راي دهند

منبع: سروش نیوزشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/07/11

رئیس مجلس معتقد است این نهاد با تصویب طرح تسهیل صدور مجوزها به دوران تاریک مجوزهاي رانتی پایان داد. نوشته
مجلس به دوران تاریک مجوزهاي رانتی پایان داد/ نمایندگان به طرح شفافیت راي دهند اولین بار در خبرگزاري سروش.

پدیدار شد.

 
رئیس مجلس در جلسه علنی: 

 
مجلس به دوران تاریک مجوزهاي رانتی پایان داد/ نمایندگان به طرح شفافیت راي دهند 

 
رئیس مجلس معتقد است این نهاد با تصویب طرح تسهیل صدور مجوزها به دوران تاریک مجوزهاي رانتی پایان داد. 

 
رئیس مجلس معتقد است این نهاد با تصویب طرح تسهیل صدور مجوزها به دوران تاریک مجوزهاي رانتی پایان داد. 

 
  

 
گرامیداشت هفته ناجا   

 
به گزارش سروش، محمدباقر قالیباف در جلسه علنی مجلس، گفت: 

در هفته گذشته ملت بزرگ ایران با شرکت در راهپیمایی هاي باشکوه در عراق و شهرهاي مختلف کشورمان آیین پیاده روي اربعین و
مراسم عزاداري سید شهیدان را بر پا کردند از تمامی عزیزانی که در برگزاري این آیین مقدس مشارکت داشتند قدردانی و تشکر می

 
نمایم. 

فرا رسیدن دهه سوم ماه صفر که مصیبت رحلت نبی مکرم اسلام شهادت امام حسن و شهادت علی بن موسی الرضا در بر دارد را به

 
تمام مسلمین جهان تسلیت عرض می نمایم. 

مردم شریف ایران افتخار دارند که میزبان ثامن الائمه باشند و با پیروي از مشی ایشان در طول تاریخ مشعل حقیقت طلبی را روشن

 
نگه دارند. 

 
در شیوه مجاهدت امام رضا (ع) به روشنی می بینیم ایشان شجاعانه و عالمانه به روشنگري و دفاع از اسلام پرداختند. 

 
این دفاع همواره در اوج و قله رعایت اصول اخلاقی بود. 

 
جوانان ما باید از چنین الگوي راستینی پیروي کنند. 

 
  

 
وي فرارسیدن هفته ناجا را به همه فرماندهان سخت کوش نیروي انتظامی تبریک گفت و اظهار کرد: 

امنیت اجتماعی شهرها و محله ها مرهون نقش آفرینی پلیس است. ضمن عرض خداقوت به این عزیزان امیدواریم نیروي انتظامی

 
بتواند مشارکت هاي مردم را بیش از پیش جلب کند و به شعار خود یعنی پلیس هوشمند، امنیت پایدار جامه عمل بپوشاند. 



 
  

 
  

 
واکسیناسیون   

 
  

 
رئیس مجلس شوراي اسلامی در بخش دیگري از اظهارات خود با بیان اینکه واکسیناسیون عمومی اهمیت اساسی دارد، گفت: 

سرعت گرفتن روند واکسینه شدن مردم در همه گروه هاي سنی و همه نقاط کشور، نگرانی هاي مردم را کاهش داده و موجب رضایت

 
آنها شده است. 

از مسئولان و بانیان این اقدام که تحول جهادي را رقم زدند بخصوص از وزارت بهداشت، بسیج مستضعفین و نیروهاي جهادي تقدیر

 
می کنم. امیدوارم با ادامه این روند، هر دو نوبت واکسیناسیون هر چه سریعتر انجام شود تا دغدغه مردم در این باره رفع شود. 

رعایت پروتکل هاي بهداشتی ضروري است. وزارت بهداشت باید بر ادامه یافتن رعایت دستورالعمل ها و بهره گیري از تجربیات سایر

 
کشورها از اوج گیري دوباره کرونا جلوگیري کند. 

 
  

 
رئیس مجلس شوراي اسلامی در ادامه افزود: 

 
نتایج تحول رویکردهاي مجلس یکی پس از دیگري در حال به ثمر رسیدن است. 

یکی از مهمترین مصوبات مجلس طی هفته هاي گذشته سرانجام به بار نشست. نمایندگان طرح تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار

 
را به تصویب رساندند. 

 
این طرح موانع پیش روي مردم براي راه اندازي کسب و کار و خلق ثروت را برمی دارد و در این زمینه تحول ایجاد می کند. 

همه کسانی که فقط یک بار براي کسب و کار کوچک مراحل پر پیچ و خم اخذ مجوز را طی کرده باشند خوب می دانند که شروع هر

 
کسب و کاري نیاز به ده ها مجوز نیاز دارد که اخذ این مجوزها با مشکلات زیادي رو به رو است. 

 
  

 
  

 
مجلس به دوران تاریک مجوزهاي رانتی پایان داد   

 
  

 
وي در ادامه اظهار داشت: 

مجلس شوراي اسلامی با تصویب طرح تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار تمامی این موانع زائد را حذف کرده و به دوران تاریک

 
مجوزهاي رانتی، حلقه هاي بسته صنفی، انحصارهاي شغلی و امضاهاي طلایی پایان داد. 

با تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار زنجیرها از پاي تولید و اشتغال باز خواهد شد و به این ترتیب فضاي رقابتی در بازار به جوانان

 
اجازه خواهد داد که بدون معطلی کسب و کار خود را راه بیندازند. 

این تصمیم شجاعانه و تاریخ ساز مجلس یازدهم بی گمان در سپهر قانون گذاري کشور ستاره اي درخشان و ماندگار خواهد شد و

 
مسیر اتخاذ چنین تصمیماتی را در عرصه حکمرانی باز خواهد کرد. 

 
باید این نوید را بدهم که مجلس یازدهم تصمیم دارد اقدام مهم دیگري را نیز به سرانجام برساند. 

 
در هفته هاي آتی بررسی مجدد طرح شفافیت آراي نمایندگان در دستور کار قرار خواهد گرفت. 

مراحل اصلاح این طرح با اعمال نظر نمایندگان در کمیسیون آیین نامه داخلی به پایان رسیده و به راي نمایندگان گذاشته خواهد

 
شد. 

در صورت تصویب این طرح مجلس در مقایسه با تمامی دستگاه هاي اداره کشور در عرصه شفافیت روندها و فرایندها فاصله غیرقابل

 
مقایسه پیدا خواهد کرد. 

 
  

 
قالیباف در ادامه افزود: 



هدف این طرح این است که علاوه بر شفافیت آراي نمایندگان در حوزه هاي بسیار مهم فرایندهاي تصمیم سازي مجلس را نیز شفاف

 
کند. 

در صورت تصویب نهایی این طرح جلسات کمیسیون ها به صورت علنی برگزار می شوند و براي پخش این جلسات از طریق صدا و

 
سیما بستري قانونی فراهم خواهد شد. 

 
حاضران، غایبان و آراي نمایندگان در جلسات کمیسیون ها به صورت عمومی منتشر می شود. 

جلسات بررسی طرح ها و لوایحی که مطابق اصل 85 قانون اساسی در کمیسیون هاي تخصصی یا مشترك مورد تصمیم گیري قرار
می گیرد به صورت علنی برگزار خواهد شد. گزارش ماموریت هاي کاري نمایندگان مردم و مشروح مذاکرات ظرف یک ماه در اختیار

 
عموم قرار خواهد گرفت. 

 
  

 
  

 
طرح شفافیت   

 
  

 
به گزارش سروش، رئیس مجلس در پایان، اظهار داشت: 

از تمام دلسوزان و پیگیران بحث شفافیت درخواست می کنم تمام جوانب این طرح را مدنظر قرار دهند و نتایج مهم این میزان از

 
شفافیت در فرایندهاي کاري مجلس را در سطح جامعه تبیین نمایند. 

امیدوارم نمایندگان نیز به این طرح مهم و ضروري راي دهند و اگر نظر اصلاحی داشتند در بررسی جزییات نظرات شان را پیگیري

 
کنند و با راي خود مجلس را در عرصه شفافیت پیشتاز نهادهاي قانونی کشور سازند. 

مجلس یازدهم شفاف سازي را از خود آغاز کرد لذا جهت گیري اقدامات این مجلس در امور قانون گذاري و نظارت به گونه اي خواهد

 
بود که همه دستگاه ها به سمت شفافیت و مدیریت تعارض منافع پیش بروند. 

 
انتهاي پیام/// 

 
منبع 

سروش



کرونا در کمین افراد افسرده نشسته است!

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/07/11

بر اساس نتایج مطالعات دانشگاه کالج لندن، افرادي که قبل از شروع همه گیري ویروس کرونا، از افسردگی رنج می بردند،
بیشتر در معرض خطر هستند.

بر اساس نتایج مطالعات دانشگاه کالج لندن، افرادي که
قبل از شروع همه گیري ویروس کرونا، از افسردگی رنج

 
می بردند، بیشتر در معرض خطر هستند. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از باشگاه خبرنگاران ،
مدیکال اکسپرس، افرادي که از سلامت روانی قبلی رنج

 
می برند، بیشتر تحت تاثیر اختلال همه گیري قرار می گیرند. 

بر اساس یک مطالعه جدید که توسط محققان دانشگاه کالج لندن، انجام شده است، افرادي که میزان افسردگی یا اضطراب قبل از

 
همه گیري بالاتري داشتند، به شدت تحت تاثیر اختلال در مشاغل و مراقبت هاي بهداشتی قرار گرفتند. 

این مطالعه که در مجله British Psychiatry منتشر شده است، داده هاي 59 هزار و 482 نفر را که به طور منظم در 12 مطالعه
طولی در حال انجام در انگلیس، مورد بررسی قرار گرفته اند، مورد تجزیه و تحلیل قرار داده است. نتایج نشان داد افرادي که قبل از
همه گیري سطوح بالاتري از علائم اضطراب و افسردگی را تجربه کرده اند، 24 درصد بیشتر دچار افسردگی شده، 12 درصد بیشتر

 
شغل خود را از دست داده و 33 درصد بیشتر احتمال داشت که اختلال در کار داشته باشند. 

بر اساس این مطالعه، افرادي که علائم شدیدتر افسردگی یا اضطراب را تجربه می کردند، احتمال اختلال در شغل، درآمد و مراقبت

 
هاي بهداشتی را بسیار بیشتر تجربه کردند. 

دکتر پراویتا پاتالی، نویسنده ارشد مقاله گفت: یافته هاي ما نشان می دهد که تاثیرات گسترده تر بهداشتی و اقتصادي همه گیري به
طور نامتناسب توسط افرادي که داراي مشکلات روانی هستند تجربه شده است که به طور بالقوه منجر به بدتر شدن نتایج طولانی

 
مدت می شود، حتی پس از همه گیري، براي کسانی که از قبل سلامت روانی ضعیفی را تجربه کرده اند. 

پروفسور نیشی چاتورودیمحقق اصلی این مطالعه گفت: اضطراب و افسردگی که شرکت کنندگان در این مطالعه تجربه کرده اند فراتر
از بیماري روانی است. این گروه عمدتا پنهان از افرادي است که در معرض سلامت بالقوه طولانی مدت و پیامد هاي اجتماعی و

 
اقتصادي همه گیر هستند. 

دکتر جورجیو دي گسا، محقق دیگر این مطالعه گفت: سیاستگذاران باید این یافته ها را در ارائه مراقبت هاي بهداشتی و پشتیبانی



اقتصادي در نظر بگیرند، زیرا عدم رسیدگی به این اختلالات باعث افزایش بیشتر نابرابري هاي بهداشتی می شود. باید توسط
داروسازان و کارکنان مراقبت هاي اولیه مورد استفاده قرار گیرد تا اطمینان حاصل شود افرادي که داراي مشکلات روانی هستند،به

 
موقع به پزشک مراجعه می کنند. 

همچنین لازم به ذکر است که ناراحتی روانی قبل از همه گیري عموما در بین زنان، نسل هاي جوان، اقلیت هاي قومی و افرادي که

 
داراي صلاحیت کمتري هستند شایع تر بود، به این معنی که تاثیر کلی اختلال در این گروه ها بیشتر است. 

نویسنده ارشد دکتر مایکل گرین از دانشگاه گلاسکو گفت: در طول همه گیري، بسیاري از افراد شغل یا درآمد خود را از دست دادند و
با اختلال در مراقبت هاي بهداشتی روبه رو شدند. مطالعه ما نشان می دهد که این اختلال به ویژه بر افرادي که داراي بیماري روانی
قبلی هستند تاثیر می گذارد. ما باید اطمینان حاصل کنیم که دسترسی به مراقبت هاي بهداشتی و حمایت از مشکلات اقتصادي براي
این افراد آسیب پذیر بیش از حد دشوار نیست، به ویژه هنگامی که حمایت هاي اقتصادي همه گیر موجود مانند مرخصی برداشته می

 
شود. 

در هر یک از مطالعات طولی، پاسخ دهندگان به پرسشنامه هایی که براي ارزیابی سلامت روان به طور متوسط   سه سال قبل از همه
گیري طراحی شده بود، پاسخ دادند. آن ها بعدا اختلالاتی را که بین ماه هاي مارس و دسامبر سال گذشته تجربه کردند، گزارش

 
کردند. 

تیم تحقیق اختلالات همه گیري را در سه زمینه بررسی کرد: مراقبت هاي بهداشتی (دسترسی به دارو، روش ها یا جراحی ها و قرار
ملاقات)؛ فعالیت اقتصادي (اشتغال، درآمد یا ساعات کار)؛ و مسکن (تغییر آدرس یا ترکیب خانواده). آن ها دریافتند افرادي که قبلا از
بیماري روانی رنج می بردند بیشتر با اختلالات اقتصادي و مراقبت هاي بهداشتی روبه رو بودند، اما به احتمال زیاد اختلال در مسکن

 
وجود نداشت. 

پروفسور چاتورودي افزود: پشتیبانی UKRI همکاري در 12 مطالعه گروهی طولی را امکان پذیر کرده است و به ما این امکان را می

 
دهد تا به سوالات مهم مربوط به بیماري همه گیر که به هیچ وجه نمی توان به آن ها پاسخ داد، پاسخ دهیم. 

پربیننده ترین سایت ثبت نام واکسن کرونا ( لینک کارت واکسن ) ویتامین E چگونه می تواند براي موهاي شما مفید باشد گمانه زنی
ها از آینده کرونا در ایران علت فوتی هاي کادر درمان علی رغم واکسیناسیون کرونا چیست؟ چرا دریافت کنندگان دوز دوم واکسن

آسترازنکا با مشکلاتی مواجه شدند؟



تامین امنیت غذایی با "کشت فراسرزمینی"/ با تخصیص 8 درصد ارزش

واردات کالاي اساسی بازیگردان منطقه خواهیم شد

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/07/11

حدود 80 تا 85 درصد از نیاز نهاده هاي دامی کشور از طریق واردات تأمین می شود. با این میزان وابستگی، هر نوع خللی در
واردات نهاده ها می تواند تولید محصولات دامی کشور را با چالش ها جدي مواجه کند و هزینه هاي آن ها را به شدت

افزایش دهد. نیاز آبی بالاي تولید نهاده خوراك دام و قرار گرفتن ایران در منطقه ...

حدود 80 تا 85 درصد از نیاز نهاده هاي دامی کشور از
طریق واردات تأمین می شود. با این میزان وابستگی، هر
نوع خللی در واردات نهاده ها می تواند تولید محصولات
دامی کشور را با چالش ها جدي مواجه کند و هزینه هاي
آن ها را به شدت افزایش دهد. نیاز آبی بالاي تولید نهاده
خوراك دام و قرار گرفتن ایران در منطقه خشک و نیمه
خشک موجب شده امکان کشت این محصولات در داخل

کشور فراهم نشود، اما راهکارهاي دیگري وجود دارد که وابستگی کشور به واردات این کالاهاي اساسی را کاهش دهد. کارشناسان

 
یکی از این راهکارها را ""کشت فراسرزمینی"" می دانند. 

اقتصاد آنلاین - سپیده قاسمی؛ سال گذشته مشکلات دولت در تامین ارز موجب نوسانات شدید در تامین و قیمت نهاده هاي دامی
وارداتی جو و کنجاله سویا شد که نتیجه آن جهش قیمت مرغ و محصولات دامی دیگر بود. در سالجاري نیز تامین ذرت به همان
سرنوشت دچار شده است و نشانه آن را می توان در روزهاي اخیر در افزایش چشمگیر قیمت تخم مرغ دید. با توجه به ادامه مشکلات

 
ارزي دولت به نظر می رسد مشکلات تامین نهاده هاي دامی همچنان ادامه داشته باشد. 

راهکار چیست؟ نیاز آبی بالاي تولید نهاده خوراك دام و قرار گرفتن ایران در منطقه خشک و نیمه خشک موجب شده امکان کشت
این محصولات در داخل کشور فراهم نباشد، اما راهکارهاي دیگري وجود دارد که وابستگی کشور به واردات این کالاهاي اساسی را

 
کاهش دهد. 

کارشناسان یکی از این راهکارها را ""کشت فراسرزمینی"" می دانند. کشت فرا سرزمینی به معناي کاشت انواع محصول در سایر

 
کشورها براي تامین نیاز داخلی است. 

علی رضوانی زاده، رییس انجمن کشت فراسرزمینی ایران، در گفت وگو با اقتصاد آنلاین با تاکید بر اهمیت کشت فراسرزمینی براي
کشورهاي خشک و کم آب مانند ایران، اظهار کرد: ایران یکی از کشورهایی است که به دلیل آب و هواي خشک امکان کشت یا توسعه

 
سطح زیر کشت محصولات اساسی به میزان نیاز خود براي حفظ امنیت غذایی ندارد. 



وي ادامه داد: تغییر سریع اقلیم، کشور ما را به سمت تکرار سال هاي خشک و خشکی بیشتر پیش می برد، در این شرایط تامین نیاز

 
کالاي اساسی از منابع خارجی تنها راهکار است. 

رضوانی زاده با بیان اینکه تامین نیاز کشور از منابع خارجی صرفا از طریق واردات نیست، گفت: امروزه کشورهایی که شرایط ما را

 
دارند راهکارهاي مناسب تري را در پیش گرفته اند که یکی از آن ها "" کشت فراسرزمینی"" است. 

به گفته وي؛ کشور ما سال هاست به مقوله کشت فراسرزمینی ورود کرده است، اما به رغم سابقه طولانی نتوانسته است به نتایج

 
مطلوب دست پیدا کند. 

 
رضوانی زاده علت عدم موفقیت ایران در کشت فراسرزمینی به رغم سابقه طولانی را توجه بیشتر مسئولان به گزینه واردات دانست. 

 
وي معتقد است؛ توجه بیشتر مسئولان به واردات از آن جهت است که گزینه سهل تري براي تامین تقاضاي داخلی کشور است. 

وي یادآور شد: هر ساله 25 میلیون تن انواع نهاده خوراك دام از جمله ذرت، کنجاله سویا و ذرت از طریق واردات تامین و براي آن
میلیاردها دلار صرف می شود، در حالی که با کشت فراسرزمینی می توان این محصولات را با 5 درصد قیمت نهایی براي کشور تولید

 
کرد. 

 
تامین 30 تا 100 درصدي نهاده هاي دامی کشور با کشت فراسرزمینی 

به گفته رضوانی زاده؛ اگر فقط 8 درصد ارزش واردات کالاي اساسی را براي امنیت غذایی در کشت فراسرزمینی سرمایه گذاري کنیم،
بعد از 5 سال ضمن تامین امنیت غذایی و کاهش 15 درصدي قیمت خرید، بازیگردان محصولات کشاورزي در منطقه خواهیم شد و

 
بیش از 200 هزار اشتغال در خارج از کشور ایجاد خواهیم کرد. 

 
وي ادامه داد: از طریق کشت فراسرزمینی می توانیم 30 تا 100 درصد نهاده هاي دامی کشور را تامین کنیم. 

رضوانی زاده تعداد کشورهایی که پذیرنده سرمایه گذاري براي کشت فراسرزمینی هستند را 47 کشور اعلام کرد که می توان از میان
آن ها کشورهایی را انتخاب کرد که شاخص هاي اقتصادي بهتر، روابط سیاسی محکم تر و حضور بیشتر ایرانی ها در آن ها وجود دارد.

رییس انجمن کشت فراسرزمینی ایران گفت: در همسایگی ما کشورهاي عربستان و ترکیه توانسته اند از طریق کشت فراسرزمینی در

 
محصولات اساسی به درصد بالایی از امنیت غذایی برسند. 

رضوانی زاده با بیان اینکه عربستان با سابقه کمتر از 6 سال تنها در دو کشور کانادا و استرالیا توانسته 1 میلیون هکتار کشت
فراسرزمینی داشته باشد، افزود: البته فعالیت فراسرزمینی این کشور براي حفظ امنیت غذایی خود محدود به کشت نیست و اقدامات

 
لجستیک همچون ایجاد پایانه غلات در سایر کشورها را نیز انجام داده است. 

پربیننده ترین در مرز شمال غربی ایران چه خبر است؟ / مرز ایران و ارمنستان حذف می شود؟ ورود محموله جدید ال جی و
سامسونگ به گمرك ایران قیمت تیگو 5 مدیران خودرو + جدول ورود پر قدرت بانک مرکزي به بازار ارز / غافلگیري سفته بازان در راه

است؟ مدیرعامل بهمن موتور: عرضه چهار محصول جدید از سوي بهمن موتور





60 میلیارد ریال براي اجراي شهرك گلخانه اي هوراند سرمایه گذاري شد

منبع: هفته نامه راهبردنامهشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/07/11

به گزارش یکشنبه راهبردنیوز، اکبر فتحی در حاشیه بازدید از شهرك گلخانه اي شهرستان هوراند از اتمام کامل تامین
زیرساخت هاي این شهرك خبر داد و افزود: زیرساخت هاي این شهرك گلخانه اي اعم از محوطه سازي و احداث استخر

ذخیره و تامین آب انجام شده و در مرحله واگذاري به سرمایه گذار است. وي بیان کرد: شهرك ...

به گزارش یکشنبه راهبردنیوز، اکبر فتحی در حاشیه بازدید از شهرك گلخانه اي شهرستان هوراند از اتمام کامل تامین
زیرساخت هاي این شهرك خبر داد و افزود: زیرساخت هاي این شهرك گلخانه اي اعم از محوطه سازي و احداث استخر ذخیره و

 
تامین آب انجام شده و در مرحله واگذاري به سرمایه گذار است. وي بیان کرد: شهرك گلخانه اي هوراند (...) 

به گزارش یکشنبه راهبردنیوز، اکبر فتحی در حاشیه بازدید از
شهرك گلخانه اي شهرستان هوراند از اتمام کامل تامین
زیرساخت هاي این شهرك خبر داد و افزود: زیرساخت هاي این
شهرك گلخانه اي اعم از محوطه سازي و احداث استخر ذخیره و

 
تامین آب انجام شده و در مرحله واگذاري به سرمایه گذار است. 

وي بیان کرد: شهرك گلخانه اي هوراند با 18هکتار وسعت و
سطح خالص 12.5 هکتاري، استخر ي با ظرفیت سه
هزار مترمکعب براي تامین و توزیع آب دارد و  معابر و شبکه

 
جمع آوري آب هاي سطحی آن است. 

وي با اشاره به اینکه واگذاري شهرك هاي گلخانه اي به صورت مطالعه شده صورت می گیرد، گفت: در شهرك هاي کشاورزي به

 
بخش زنجیره ارزش پرداخته شده و به نهاده هاي تولید و بعد از تولید، براي نگهداري محصول توجه می شود. 

 رئیس سازمان جهادکشاورزي آذربایجان شرقی اضافه کرد: از جمله مزیت هاي تولید در شهرك هاي کشاورزي هزینه کمتر، بهره

 
وري بالاي 10 برابري در مصرف آب، افزایش اشتغال زایی گسترده و فراگیر و تولید محصولات صادرات محور است. 

وي ادامه داد: مزیت هاي کشت در گلخانه هاي شهرك هاي کشاورزي به دلیل قابلیت کشت زمینی و هیدروپونیکی است، چون در

 
گلخانه هم کشت زمینی داریم و اگر خاك عرصه مرغوب نباشد، کشت هیدروپونیک جایگزین می شود. 

وي با بیان اینکه با این روش، در هر نقطه اي از آذربایجان شرقی می توان هر محصول کشاورزي را بدون توجه به اقلیم و نوع خاك،
برداشت کرد ادامه داد: با این روش، می توان اشتغال زایی خوبی داشت و از هر مکانی براي تولید محصولات کشاورزي که نیاز

 
روزافزون جمعیت استان است، بهره برد. 



فتحی با بیان اینکه عمده تولیدات در واحدهاي گلخانه اي شامل صیفی، سبزي و گل و گیاه است که بیشتر آن صادر می شود، افزود:
ضمن اینکه با تجمیع خدمات موردنیاز واحدهاي تولیدي هزینه تولید کاهش و سرمایه گذاري انجام شده در یک بازه زمانی بسیار

 
کوتاه به نتیجه می رسد، امکان انجام کشاورزي قراردادي و اجراي الگوي کشت مناسب و بهینه فراهم می شود. 

 
شهرستان 50 هزار نفري هوراند در 130 کیلومتري شمال شرق تبریز واقع شده است.  

راهبردنامه



قالیباف

مجلس به دوران تاریک مجوزهاي رانتی پایان داد/ نمایندگان به طرح شفافیت

راي دهند

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/07/11

رئیس مجلس معتقد است این نهاد با تصویب طرح تسهیل صدور مجوزها به دوران تاریک مجوزهاي رانتی پایان داد. نوشته
مجلس به دوران تاریک مجوزهاي رانتی پایان داد/ نمایندگان به طرح شفافیت راي دهند اولین بار در صنایع. پدیدار شد.

 
رئیس مجلس در جلسه علنی: 

 
مجلس به دوران تاریک مجوزهاي رانتی پایان داد/ نمایندگان به طرح شفافیت راي دهند 

 
رئیس مجلس معتقد است این نهاد با تصویب طرح تسهیل صدور مجوزها به دوران تاریک مجوزهاي رانتی پایان داد. 

 
رئیس مجلس معتقد است این نهاد با تصویب طرح تسهیل صدور مجوزها به دوران تاریک مجوزهاي رانتی پایان داد. 

 
گرامیداشت هفته ناجا 

 
به گزارش صنایع، محمدباقر قالیباف در جلسه علنی مجلس، گفت: 

در هفته گذشته ملت بزرگ ایران با شرکت در راهپیمایی هاي باشکوه در عراق و شهرهاي مختلف کشورمان آیین پیاده روي اربعین و
مراسم عزاداري سید شهیدان را بر پا کردند از تمامی عزیزانی که در برگزاري این آیین مقدس مشارکت داشتند قدردانی و تشکر می

 
نمایم. 

فرا رسیدن دهه سوم ماه صفر که مصیبت رحلت نبی مکرم اسلام شهادت امام حسن و شهادت علی بن موسی الرضا در بر دارد را به

 
تمام مسلمین جهان تسلیت عرض می نمایم. 

مردم شریف ایران افتخار دارند که میزبان ثامن الائمه باشند و با پیروي از مشی ایشان در طول تاریخ مشعل حقیقت طلبی را روشن

 
نگه دارند. 

 
در شیوه مجاهدت امام رضا (ع) به روشنی می بینیم ایشان شجاعانه و عالمانه به روشنگري و دفاع از اسلام پرداختند. 

 
این دفاع همواره در اوج و قله رعایت اصول اخلاقی بود. 

 
جوانان ما باید از چنین الگوي راستینی پیروي کنند. 

 
وي فرارسیدن هفته ناجا را به همه فرماندهان سخت کوش نیروي انتظامی تبریک گفت و اظهار کرد: 



امنیت اجتماعی شهرها و محله ها مرهون نقش آفرینی پلیس است. ضمن عرض خداقوت به این عزیزان امیدواریم نیروي انتظامی

 
بتواند مشارکت هاي مردم را بیش از پیش جلب کند و به شعار خود یعنی پلیس هوشمند، امنیت پایدار جامه عمل بپوشاند. 

 
واکسیناسیون 

 
رئیس مجلس شوراي اسلامی در بخش دیگري از اظهارات خود با بیان اینکه واکسیناسیون عمومی اهمیت اساسی دارد، گفت: 

سرعت گرفتن روند واکسینه شدن مردم در همه گروه هاي سنی و همه نقاط کشور، نگرانی هاي مردم را کاهش داده و موجب رضایت

 
آنها شده است. 

از مسئولان و بانیان این اقدام که تحول جهادي را رقم زدند بخصوص از وزارت بهداشت، بسیج مستضعفین و نیروهاي جهادي تقدیر

 
می کنم. امیدوارم با ادامه این روند، هر دو نوبت واکسیناسیون هر چه سریعتر انجام شود تا دغدغه مردم در این باره رفع شود. 

رعایت پروتکل هاي بهداشتی ضروري است. وزارت بهداشت باید بر ادامه یافتن رعایت دستورالعمل ها و بهره گیري از تجربیات سایر

 
کشورها از اوج گیري دوباره کرونا جلوگیري کند. 

 
رئیس مجلس شوراي اسلامی در ادامه افزود: 

 
نتایج تحول رویکردهاي مجلس یکی پس از دیگري در حال به ثمر رسیدن است. 

یکی از مهمترین مصوبات مجلس طی هفته هاي گذشته سرانجام به بار نشست. نمایندگان طرح تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار

 
را به تصویب رساندند. 

 
این طرح موانع پیش روي مردم براي راه اندازي کسب و کار و خلق ثروت را برمی دارد و در این زمینه تحول ایجاد می کند. 

همه کسانی که فقط یک بار براي کسب و کار کوچک مراحل پر پیچ و خم اخذ مجوز را طی کرده باشند خوب می دانند که شروع هر

 
کسب و کاري نیاز به ده ها مجوز نیاز دارد که اخذ این مجوزها با مشکلات زیادي رو به رو است. 

 
مجلس به دوران تاریک مجوزهاي رانتی پایان داد 

 
وي در ادامه اظهار داشت: 

مجلس شوراي اسلامی با تصویب طرح تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار تمامی این موانع زائد را حذف کرده و به دوران تاریک

 
مجوزهاي رانتی، حلقه هاي بسته صنفی، انحصارهاي شغلی و امضاهاي طلایی پایان داد. 

با تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار زنجیرها از پاي تولید و اشتغال باز خواهد شد و به این ترتیب فضاي رقابتی در بازار به جوانان

 
اجازه خواهد داد که بدون معطلی کسب و کار خود را راه بیندازند. 



این تصمیم شجاعانه و تاریخ ساز مجلس یازدهم بی گمان در سپهر قانون گذاري کشور ستاره اي درخشان و ماندگار خواهد شد و

 
مسیر اتخاذ چنین تصمیماتی را در عرصه حکمرانی باز خواهد کرد. 

 
باید این نوید را بدهم که مجلس یازدهم تصمیم دارد اقدام مهم دیگري را نیز به سرانجام برساند. 

 
در هفته هاي آتی بررسی مجدد طرح شفافیت آراي نمایندگان در دستور کار قرار خواهد گرفت. 

مراحل اصلاح این طرح با اعمال نظر نمایندگان در کمیسیون آیین نامه داخلی به پایان رسیده و به راي نمایندگان گذاشته خواهد

 
شد. 

در صورت تصویب این طرح مجلس در مقایسه با تمامی دستگاه هاي اداره کشور در عرصه شفافیت روندها و فرایندها فاصله غیرقابل

 
مقایسه پیدا خواهد کرد. 

 
قالیباف در ادامه افزود: 

هدف این طرح این است که علاوه بر شفافیت آراي نمایندگان در حوزه هاي بسیار مهم فرایندهاي تصمیم سازي مجلس را نیز شفاف

 
کند. 

در صورت تصویب نهایی این طرح جلسات کمیسیون ها به صورت علنی برگزار می شوند و براي پخش این جلسات از طریق صدا و

 
سیما بستري قانونی فراهم خواهد شد. 

 
حاضران، غایبان و آراي نمایندگان در جلسات کمیسیون ها به صورت عمومی منتشر می شود. 

جلسات بررسی طرح ها و لوایحی که مطابق اصل 85 قانون اساسی در کمیسیون هاي تخصصی یا مشترك مورد تصمیم گیري قرار
می گیرد به صورت علنی برگزار خواهد شد. گزارش ماموریت هاي کاري نمایندگان مردم و مشروح مذاکرات ظرف یک ماه در اختیار

 
عموم قرار خواهد گرفت. 

 
طرح شفافیت 

 
به گزارش صنایع، رئیس مجلس در پایان، اظهار داشت: 

از تمام دلسوزان و پیگیران بحث شفافیت درخواست می کنم تمام جوانب این طرح را مدنظر قرار دهند و نتایج مهم این میزان از

 
شفافیت در فرایندهاي کاري مجلس را در سطح جامعه تبیین نمایند. 

امیدوارم نمایندگان نیز به این طرح مهم و ضروري راي دهند و اگر نظر اصلاحی داشتند در بررسی جزییات نظرات شان را پیگیري

 
کنند و با راي خود مجلس را در عرصه شفافیت پیشتاز نهادهاي قانونی کشور سازند. 



مجلس یازدهم شفاف سازي را از خود آغاز کرد لذا جهت گیري اقدامات این مجلس در امور قانون گذاري و نظارت به گونه اي خواهد

 
بود که همه دستگاه ها به سمت شفافیت و مدیریت تعارض منافع پیش بروند. 

انتهاي پیام///



اولویت اساسی دولت اجراي عدالت متوازن در تمام استان هاي کشور است ا

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/07/11

معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه یکی از مهم ترین اولویت اساسی دولت اجراي عدالت متوازن در همه استان هاي
کشوراست، گفت: به همین منظور رئیس جمهور دو سفر استانی برنامه ریزي شده خود را به استان هاي ایلام و کهگیلویه و

بویراحمد اختصاص دادند.

معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه یکی از مهم ترین
اولویت اساسی دولت اجراي عدالت متوازن در همه استان
هاي کشوراست، گفت: به همین منظور رئیس جمهور دو
سفر استانی برنامه ریزي شده خود را به استان هاي ایلام و

 
کهگیلویه و بویراحمد اختصاص دادند. 

«صولت مرتضوي » شنبه شب در برنامه گفت وگوي ویژه
خبري شبکه دوم سیما افزود: پس از استقرار دولت

سیزدهم رئیس جمهور از زمان آغاز به کار دولت تا کنون تقریبا هر هفته به یک استان سفر کرده و همه اهداف سه سفر سرزده ایشان

 
نیز محقق شده است. 

معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه ما تقریباً با حضور نمایندگان دستگاه هاي اجرایی و نمایندگان تام الاختیار وزرا و سازمان ها
با محوریت معاونت اجرایی در سفرهاي استانی موارد متعدد را مورد بررسی قرار می دهیم، افزود: در این سفرها درباره موارد متعددي

 
که مربوط به آن استان است، تصمیم گیري می شود. 

مرتضوي با بیان اینکه در برخی از استان ها مولفه ها و شاخص هاي توسعه آنها نسبت به میانگین شاخص کشوري عقب تر است،
گفت: وقتی که در حضور معاون اول رئیس جمهور و وزراي مرتبط و دستگاه هاي اجرایی براي انجام سفر استانی توافق می شود، بستر

 
براي سفر رئیس جمهور در این حوزه مهیا می شود. 

وي بر سفر استانی رئیس جمهور به استانهاي محروم و کمتر توسعه یافته تاکید کرد و گفت: به همین منظور طبق برنامه ریزي هاي
انجام شده استان ایلام و استان کهگیلویه و بویراحمد انتخاب شدند تا با رفع محرومیت ها در این استانها بتوانیم به یک تعادل نسبی

 
در کشور برسیم. 

معاون اجرایی رئیس جمهور اظهارداشت: قبل از انجام سفر با مسئولان استان جلسه اي را برگزار می کنیم و حسب نیاز اقدامات لازم
انجام می شود، یعنی در این جلسه بررسی می شود که مشکلات استان در چه محورهایی است، لذا وزیر منتخب به عنوان نماینده

 
رئیس جمهور از قبل انتخاب و به شهرستان مورد نظر اعزام می شود. 

معاون اجرایی رئیس جمهور با اشاره به اینکه رئیس جمهور از زمان آغاز به کار تا کنون تقریبا هر هفته به یک استان سفر کرده است
اظهار کرد: ، رئیس جمهور سفرهاي استانی خود را از استان هاي محروم و کمتر توسعه یافته آغاز کرده است. 



معاون اجرایی رئیس جمهور با اشاره به اولویت هاي سفر رئیس جمهور افزود: اتمام طرح ها و پروژه هاي نیمه تمام از مهم ترین

 
اولویت هاي این سفرها است، زیرا تعداد قابل توجهی طرح در کشور به صورت نیمه تمام باقی مانده است که باید به پایان برسد. 

مرتضوي با بیان اینکه عملیات اجرایی چند سد در استان کهکیلویه و بویراحمد آغاز شده است، گفت: در این استان یکی از بزرگ
ترین سدهاي کشور با ظرفیت 2 میلیارد و 200 هزار متر مکعب آبگیري دارد که طی صحبت هایی که با وزیر نیرو به عمل آمد مقرر

 
شده اعتبارات لازم براي این طرح تأمین شود و در اسرع وقت این طرح به بهره برداري برسد. 

وي تصریح کرد: پروژه دوم پروژه اي است که بخش اعظمی از آب شهر یاسوج و بخشی از آب شهر شیراز را تامین می کند، این پروژه
اساساً با هدف تامین آب شرب احداث شده است که تقریباً 30 درصد پیشرفت داشته است، لذا ظرف یکی دو سال آینده این دو سد
به بهره برداري می رسد و بخش اعظمی از آب شرب شهر شیراز و هم بخش قابل توجهی از آب شرب آشامیدنی شهر یاسوج تامین

 
خواهد شد. 

 
همه اهداف سه سفر سرزده رئیس جمهور محقق شده است 

معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه همه اهداف سه سفر سرزده رئیس جمهور محقق شده است، گفت: بخش قابل توجهی از
اعتبارات آن ها هم در سنوات آینده در لوایح بودجه پیش بینی خواهد شد تا این سدها به بهره برداري برسد و مردم از منافع این

 
پروژه ها استفاده کافی و وافی را به عمل آورند. 

وي با اشاره به اینکه در سفر به استان کهگیلویه و بویراحمد در حوزه آب، خاك و کشاورزي 52 طرح مورد بررسی قرار گرفت، افزود:
استان کهگیلویه و بویراحمد رتبه سوم در بخش پرورش آبزیان را در کشور دارد، احداث سدها هم به توسعه صنعت و آبزي پروري

 
کمک می کند و هم بخش قابل توجهی از زمین هاي پایین دستی را تحت پوشش کشاورزي قرار می دهد. 

مرتضوي اظهارداشت: از سوي دیگر با همکاري هاي انجام شده در حوزه گیاهان دارویی در سطح استان کهگیلویه و بویراحمد برنامه
ریزي مناسبی شده است و با همکاري ستاد اجرایی فرمان حضرت امام مقرر شد تا وزارت جهاد کشاورزي اقدامات خوبی را انجام دهد،
حدود 500 میلیارد تومان اعتبار براي توسعه زیرساخت هاي طیور در استان اختصاص داده شد و وزیر جهاد کشاورزي برنامه هاي

 
مناسب و مطلوبی را در راستاي توسعه حوزه کشاورزي در این استان ارائه دادند که در دستور کار قرار گرفته است. 

معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه در بخش بهداشت و درمان بخشی از مشکلات مردم در این استانها برطرف خواهد شد،
گفت: آقاي رئیس جمهور از نزدیک از روند بازسازي سی سخت بازدید داشتند و مسئولان امر هم در این سفر جناب آقاي رئیس
جمهور را همراهی کردند، 4599 واحد به نحوي از زلزله خسارت دیده بودند که در این راستا اقدامات خوبی صورت گرفته است تا الان
از تعداد کل واحدهاي خسارت دیده 1699 واحد تکمیل شده است و همچنین اقدامات خوبی در خصوص واحدهاي تخریبی و

 
واحدهاي که نیاز به احداث داشتند انجام شده است. 

مرتضوي با اشاره به اینکه رئیس جمهور دستور دادند تا منابع لازم پیش بینی شود خاطرنشان کرد: هم منابع بلاعوض و هم تسهیلات
بانکی باید در اختیار دستگاه اجرایی قرار بگیرد، تا قبل از فصل سرما بخش اعظمی از مردم بتوانند در منازلشان سکنی کنند، لذا

 
رئیس جمهور دستور بازگشت بیشتر حادثه دیدگان سی سخت به خانه هایشان تا قبل از فصل سرما را صادر کردند. 



معاون اجرایی رییس جمهور با اشاره به اینکه از یک میلیون مسکنی که قرار است در دولت احداث شود، 9 هزار واحد براي جوانان
استان کهگیلویه و بویر احمد احداث خواهد شد، افزود: در این سفر تصمیم گرفته شد از یک میلیون واحد مسکونی که بناست وزارت
راه و شهرسازي احداث کند، حدود 9 هزار واحد مسکونی ظرف یک سال آینده زمین آن تامین شود و تسهیلات لازم براي آن ها پیش

 
بینی و عملیات اجرایی آن شروع تا براي استفاده تحویل واجدین شرایط شود. 

مرتضوي افزود: بخش قابل توجهی از منابع بانک ها به عنوان تسهیلات قرض الحسنه در امر ازدواج جوانان باید قرار بگیرد، در این
سفر با هماهنگی که با بانک مرکزي انجام گردید، مقرر شد تا منابعی حدود 700 میلیارد تومان براي تسهیلات ارزان و قرض الحسنه

 
به منظور ازدواج جوانان پیش بینی شود. 

وي اظهارداشت: در حوزه اشتغال خرد و اشتغال هاي خانگی با همکاري کمیته امداد حضرت امام، ستاد اجرایی فرمان امام و بنیاد
مستضعفان مقررشد تا اقدامات خوبی در سطح استان انجام و بیش از 10 هزار فرصت شغلی خانگی در این استانها ایجاد شود./ ایرنا



سونامی سالمندي در کشور؛ جمعیت یک سومی سالمندان در سال 1435

منبع: خوزناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/07/11

رئیس دبیرخانه شوراي ملی سالمندان کشور گفت: تنها در عرض 23 سال، یعنی از سال 1398 تا سال 1420 ، جمعیت
سالمندي ایران از 10 درصد به 20 درصد می رسد و استمرار این رشد، باعث عبور جمعیت سالمندان ایران از یک سوم جمعیت کشور

 
(یعنی 33 درصد) در حدود سال 1435 خواهد شد. 

ایسنا، حسام الدین علامه رئیس دبیرخانه شوراي ملی سالمندان کشور همزمان با روز سالمندان و با اشاره به شعار روز جهانی سالمند
امسال، "بهره مندي عادلانه همه سنین از فناوري دیجیتال"، گفت در حال حاضر جمعیت سالمندان مثبت 60 سال ایران، حدود
2/10 درصد از جمعیت کشور یعنی نزدیک به هشت و نیم میلیون نفر است و از سال 1355 تا سال 1398 یعنی طی 43 سال ،
جمعیت سالمندي ایران از 5 درصد به 10 درصد رسیده و سپس در یک شتاب منحصر به فرد جهانی، تنها در عرض 23 سال، یعنی از
سال 1398 تا سال 1420 ، جمعیت سالمندي از 10 درصد به 20 درصد می رسد؛ و استمرار این رشد، باعث عبور جمعیت سالمندان

 
ایران از یک سوم جمعیت کشور (یعنی 33 درصد) در حدود سال 1435خواهد شد. 

 
افزایش امید به زندگی و سنوات طول عمر در کشور 

علامه در خصوص چالش هاي پیش رو در حوزه سالمندي گفت: علاوه بر این تحول کمی بی نظیر به تعبیري سونامی سالمندي در
کشور، رصد شاخص هاي جمعیت شناختی جامعه کنونی میانسالان، و تأمل با رویکرد آینده نگري، در حوزه هاي سلامت، رفاه و
فناوري، نشان دهنده ي ایجاد تغییرات کیفی و دگرگونی ویژگی هاي جمعیت شناختی سالمندي و تحول در چالش هاي ایشان، در

 
دو دهه آینده است. 

وي از افزایش امید به زندگی در کشور گفت و افزود: استمرار روند افزایشی شاخص امید زندگی و افزایش متوسط سنوات طول عمر
بعد از بازنشستگی به بیش از 30 سال و افزایش تعداد بازنشستگان و به تبع آن افزایش شاخص نسبت وابستگی و بار تکفل نیروي کار

 
که می تواند منجر به رکود اقتصادي و ورشکستگی صندوق هاي بازنشستگی شود. 

رئیس دبیرخانه شوراي ملی سالمندان کشور ادامه داد: کاهش تعداد فرزندان خانواده هاي واجد سالمند در دو دهه آینده، که همراه با
افزایش تعداد سالمندان دچار تجرد قطعی و سالمندان بدون همسر (ناشی از افزایش طلاق در دوران جوانی و میانسالی) ، باعث
افزایش شدید سالمندان تنها و یا بدون همسر بویژه زنان سالمند تنها، در دو دهه آینده می شود. امري که با توجه به ارزشهاي
فرهنگی و مذهبی جامعه ما و نیز محدودیت هاي شدید زیرساختی و کمبود ظرفیت در مراکز نگهداري اقامتی، مشکلات فراوانی را

 
درمراقبت غیررسمی خانواده و اجتماع محور سالمندان ، در دو دهه آینده ایجاد خواهد کرد. 

علامه از افزایش سطح سواد سالمندان به حدود چهار برابر در پنج دهه گذشته خبر داد و تشریح کرد: این امر و افزایش سطح توقعات
رفاهی جامعه به ویژه با گسترش ارتباطات حقیقی و مجازي و توسعه فناوري هاي نوین باعث مطالبه گري سطوح بالاي خدمات بیمه
اي ، تکمیلی ، رفاهی ، سلامت و به ویژه دریافت خدمات هوشمند و ایمن در منزل و نیز مطالبه بسترسازي براي مشارکت اجتماعی



حداکثري و استقلال هرچه بیشتر سالمندان در دهه هاي آینده خواهد شد. اینترنت اشیا ، هوش مصنوعی، موبایل هلث، سنسورهاي
محیطی و بدنی مراقبت از سالمند از راه دور در منزل و اجتماع، سرویس هاي آنلاین خدمات اجتماعی، رفاهی و سلامت در منزل،

 
مشاوره هاي هوشمند و آموزش از راه دور، بخشی از واقعیت هاي تعمیم یافته زندگی سالمندان در دهه هاي آینده خواهد بود. 

 
هیچگاه موضوع سالمندي از حد یک تعارف اخلاقی فراتر نرفته است 

وي با بیان اینکه براي اولین بار در برنامه سوم توسعه کشور به موضوع ساماندهی سالمندان اشاره اي شده و متعاقب آن، هیئت دولت
در سال 1383، آیین نامه اجرائی تشکیل شوراي ملی سالمندان را به تصویب رسانده است تصریح کرد: هیچگاه موضوع سالمندي از
حد یک تعارف اخلاقی، مسئولیت اجتماعی و موضوع خوشایند کلیشه اي براي هفته سالمندي فراتر نرفته است؛ و عزم ملی و اراده
حاکمیتی براي بررسی ابعاد پیچیده سونامی سالمندي و بسترسازي براي مواجهه کارآمد با آن، شکل نگرفته است؛ و دستگاه هاي
اجرایی، الزام قانونی و تکلیف حقوقی براي ارائه خدمات شایسته به سالمندان نداشته اند؛ و خدمات مراکز حمایتی ما، به علت
محدودیت منابع ، محدود به تامین بخش کوچکی از نیازهاي بخش کوچکی از سالمندان آسیب پذیر بوده اند؛ و واقعیت آن است که
ما براي شناسایی ، سیاستگذاري و اقدام به پاسخگویی به نیازهاي سالمندان سالم و فعال در درون خانواده و اجتماع، متولی و نهادهاي

 
اجرایی اختصاصی و متناسب نداریم. 

رئیس دبیرخانه شوراي ملی سالمندان کشور با اشاره به تصویب سند ملی سالمندان کشور بعد از سال ها کشمکش و اختلافات در 31
شهریور 1399، افزود: سند ملی سالمندان کشور که مورد توافق دستگاه هاي اصلی حوزه سالمندي یعنی دبیرخانه شوراي ملی
سالمندان، سازمان برنامه و بودجه، وزارت رفاه اجتماعی، سازمان بهزیستی و وزارت بهداشت بود به دستگاه هاي اجرایی عضو شوراي
ملی سالمندان کشور ابلاغ شد. با توجه به آنچه در یک سال گذشته بعد از ابلاغ سند، صورت گرفته که تفاوت چندانی با روند طی
شده از سال 1379 تاکنون نداشته است و نشانه ناکارآمدي و عدم اتقان قوانین، ساختارها، زیرساخت ها و منابع مالی و انسانی لازم

 
براي بسترسازي و مواجهه با سونامی سالمندي و نیازهاي سالمندان مظلوم کشور ما است. 

علامه ادامه داد: احتیاج به یک اراده حاکمیتی قواي سه گانه و وفاق بین بخشی براي بازآرایی و تحول در همه عرصه هاي تقنینی ،
اجرایی و نظارتی در حوزه سالمندي وجود دارد و لازم است به منظور ساماندهی و ارتقاء وضعیت سالمندان در حوزه هاي رفاهی،
حمایتی، اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی، آموزشی، توانمندسازي و سلامت ایشان و نیز ارائه خدمات فراگیر، مناسب سازي شده، در
دسترس و مورد نیاز ایشان، نسبت به بازآرایی و تقویت نظام سیاستگذاري، راهبري، برنامه ریزي، اجرایی و نظارت بر امور سالمندي

 
کشور اقدام شود. 

 
بسته هاي سیاستگذاري و طرح هاي کلان براي تصویب در مجلس شوراي اسلامی و هیأت دولت شده است 

وي تدوین برنامه هفتم توسعه کشور را فرصت مغتنمی بر شمرد و گفت: با محوریت شوراي ملی سالمندان و با مشارکت همه دستگاه
هاي مرتبط، اقدام به تهیه بسته هاي سیاستگذاري و طرح هاي کلان کرده ایم تا براي تصویب به مجلس شوراي اسلامی و هیأت

 
دولت ارائه شود. 

رئیس دبیرخانه شوراي ملی سالمندان گفت: امسال براي اولین بار بودجه اختصاصی جهت انجام اقدامات لازم براي اجرایی شدن سند
ملی سالمندان به دبیرخانه شورا، اختصاص یافته است اما کماکان مشکلات بوروکراتیک مالی، پیشروي استفاده بودجه این دبیرخانه
در امور بین بخشی و فرابخشی خارج سازمانی می باشد و هزینه کرد براي برنامه هاي غیر مرتبط با جمعیت تحت پوشش و گروه
حمایتی هدف سازمان، مانعی براي پیشبرد برنامه هاي فراسازمانی این دبیرخانه است که لازم است سازمان برنامه و بودجه مجوز این



 
گونه هزینه کرد را به سازمان بهزیستی صادر نماید تا مشکلات اداري فعلی رفع شود. 

علامه با اشاره به شعار امسال روز جهانی سالمندان گفت: در قسمت هاي مختلف سند ملی سالمندان که شامل 6 هدف، 19 راهبرد و
133 سیاست اجرایی می باشد، به محورهاي مرتبط با این شعار، اشارات واضحی صورت گرفته است و به عبارتی سند ملی سالمندان

 
موید و حامی این گونه فعالیت ها و رویدادهاي حوزه فناوري دیجیتال می باشد. 

به گفته علامه، برخی از سیاستهاي اجرایی مرتبط با رویداد جاري عبارتند از: ایجاد و توسعه فرصت هاي آموزشی و مهارت آموزي
براي عموم سالمندان، جلوگیري از محروم سازي سالمندان از انواع خدمات، ترویج تکنولوژي هاي جدید آموزشی به منظور کسب
دانش و مهارت هاي جدید، ترویج و حمایت از سیاست هاي محیط دوستدار سالمند، افزایش دسترسی فیزیکی و مجازي سالمندان به
خدمات مورد نیاز، حمایت از طرح ها و مدل هاي توانمندسازي مبتنی برمشارکت سالمندان، تاکید بر خود مراقبتی و افزایش
دسترسی سالمندان به اقدامات پیشگیرانه سلامت، تاکید بر ارائه خدمات درمانی، توانبخشی در محل زندگی، ایجاد بیمه مراقبت
طولانی مدت مبتنی بر جامعه، استفاده از فناوري هاي نوین براي بهبود ارائه خدمات، دسترسی به تجهیزات پزشکی و کمکی نوین در
مراقبت از سالمندان، ترویج و حمایت از مدل هاي مراقبت در منزل از سالمندان مبتنی بر خانواده و مراقبین غیررسمی، توسعه و
حمایت از برنامه هاي مشارکتی و اجتماع محور سالمندان، توسعه نشاط اجتماعی و مدیریت اوقات فراغت با حمایت از برنامه هایی
مانند کسب و کار خانگی، بازي هاي بومی و ملی، بازي و سرگرمی و سایر برنامه هاي تفریحی، مدل سازي، شبکه سازي و توسعه
سمن هاي ارائه دهنده خدمات اجتماعی، دینی ، معنوي ، فرهنگی ، هنري، ورزشی ، تفریحی و سیاحتی با رویکرد جامعه محور به
سالمندان به ویژه خدمات خیریه و داوطلبانه، تهیه و تولید محتوا و محصولات تخصصی، توسعه فناوري در خدمات رسانی به
سالمندان از جمله فناوري هاي نوین در مراقبت، ارائه خدمات و ارائه آموزش به سالمندان، فراهم سازي ساز و کارهاي بکارگیري
فناوري براي سالمندان، اتخاذ رویکردهاي بهینه ساز مصارف منابع مالی، مانند: تقدم پیشگیري و غربالگري، تمرکز بر توانمندسازي و
مهارت آموزي، محرومیت زدایی و حمایت از اقشار آسیب پذیر، حمایت از ایجاد نظام پرداخت هوشمند یارانه و مستمري در خصوص
ارتقاء کیفیت زندگی و منزلت سالمندان، این ها بخشی از سیاست هاي اجرایی سند ملی سالمندان، مرتبط با شعار امسال می باشد
که انشاءاالله با تدوین برنامه عملیاتی و پیاده سازي سند ملی سالمندان و تهیه نظام پایش عملکردي و ارزشیابی پیامدي براي
راهبردهاي آن و تامین منابع مالی براي اجراي آن، در سال هاي آینده، شاهد بهبود وضعیت سالمندان و حمایت از استارت آپ هاي

 
فعال در زمینه هاي مرتبط خواهیم بود. 

 
استفاده از فناوري هاي نوین براي آگاهی بخشی و آموزش سالمندان 

رئیس دبیرخانه شوراي ملی سالمندان همچنین گفت: ه با توجه به تاکید بر سالمندي سالم و فعال و لزوم بسترسازي براي مشارکت
همه جانبه سالمندان ، موضوع سود جمعیتی دوم که بر پایه ویژگی هاي مثبت اقتصادي جمعیت سالمندي تعریف می شود، از
موضوعات مطرح در افزایش بهره وري و توسعه جوامع سالخورده می باشد؛ به صورت مصداقی در صورت احصاء نیاز هاي ویژه جمعیت

 
سالمندان، مبتنی بر بازاریابی اجتماعی، امکان ایجاد یک بازار کار جدید و اختصاصی وجود دارد. 

علامه افزود: همچنین هزینه کرد بخشی از سرمایه اندوخته شده در سنین کار، توسط سالمندان بازنشسته، در مواردي مانند
گردشگري، تفریح، رفاه و سلامت ایشان، باعث جذابیت بازار خدمات سالمندي می شود و سالمندان با توجه به تجارب کاري فراوان

 
وفرصت فراغت از شغل رسمی در دوران بازنشستگی، توان ممتازي در ایجاد کارآفرینی و انتقال تجارب بین نسلی دارند. 

براساس گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان بهزیستی، وي در پایان گفت: دنیاي آینده، دنیاي هوش مصنوعی و اینترنت
اشیاء و حاکمیت نظام حکمرانی دیجیتال و استفاده عمومیت یافته از انواع سامانه هاي تعاملی، اپلیکیشن ها، دیوایس ها، گجت ها و



الگوریتم هاي هوشمند براي ارائه انواع خدمات آگاهی بخشی، خود مراقبتی، آموزشی، مهارت افزایی و مشاوره اي و نیزارائه خدمات
مراقبتی، درمانی و توانبخشی در منزل و همچنین ارائه سرویس هاي آنلاین اجتماعی، رفاهی و معیشتی در منزل به سالمندان می

باشد.



مشق احسان بانوان خیردارابی/ مرهم یاوران آدینه بر زخم محرومان نشست

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/07/11

داراب- سال هاست که جمعی از بانوان دارابی سعی دارند مرهمی بر سختی هاي محرومان شهر باشند. آنها هر روز مشق
احسان می کنند تا دردي از مستمندان داراب دوا شود.

 داراب- سال هاست که جمعی از بانوان دارابی سعی دارند

 
مرهمی بر سختی هاي محرومان شهر باشند. آنها هر روز مشق احسان می کنند تا دردي از مستمندان داراب دوا شود. 

خبرگزاري مهر - گروه استان ها- آمنه سپهر: در حوالی جنوب شهر داراب مناطق محرومی است که به سختی به باور می نشیند.

 
مناطقی که فقر ریشه در تارو پود آدم هایش دوانده و مردمانش رنج نداري را هر لحظه دوره می کنند. 

 
خانوارهایی که حتی توان تهیه یک وعده غذاي درست و حسابی ندارند وچرخ زندگیشان در گل و لاي فقر گیر کرده است. 

اما آنها طی این مدت تنها نبوده اند، خیرانی هستند که دل در گرو مهر آنها داده اند و با تمام توان سعی کرده اند محرومان داراب را

 
شناسایی و به کمکشان بیایند. 

نامش اعظم شهبا است، فرهنگی است و با دغدغه هاي نداري درد آشنایی دارد. نزدیک به 50 دهه از بهار زندگیش می گذرد. اما انگار
از انرژي سال هاي دورش ذره اي کم نشده است. عاشق مشکل گشایی است و ارادتمند شهدا و معتقد است تار و پود زندگیش به یاد

 
و نام شهدا گره خورده است. 

او از برکت زندگیش می گوید که با توسل به شهدا به هر آنچه که می خواسته رسیده و فرزندانی را پرورش داده که مصداق بارز
فرزندان صالح هستند. البته ذکر این نکته حائز اهمیت است که خانم شهبا از همسرش احمد ملک زادگان بعنوان پشتیبانی محکم و

 
همسري همراه و همدل در لحظه لحظه هاي زندگیش یاد می کند. 

این بانوي فرهنگی دارابی تنها شوق بیدار شدن در هر سپیده دم زندگیش را کمک به هم نوعانش و تلاش براي باز کردن گره هاي

 
بیشمار زندگی زنان حوالی خود و حتی شهرهاي دیگر می داند. 



 
 

 
لابه لاي صحبت هایش منقلب می شود و با ریزش اشک بر گونه هایش می گوید: فقط از خدا می خواهم شرمنده نیازمندان نشوم. 

دستگیري بی منت خانم شهبا و جمعی از بانوان نیکوکار دارابی از نیازمندان براي گره گشایی از مشکلات خانوارهاي نیازمند و زنان
آسیب دیده با ایجاد اشتغال خانگی، تهیه جهیزیه، توزیع بسته هاي معیشتی، ترویج حجاب فاطمی ودهها فعالیت خیرخواهانه و
خداپسندانه در گروههاي مختلف جهادي و یاوران آدینه داراب با مشارکت بیش از 150 بانوي فعال در حوزه کمک هاي عام المنفعه

 
دل هاي عاشق به اهل بیت و شهدا را به هم گره می زنند. 

شهبا بر لزوم ترویج فرهنگ حجاب وعفاف فاطمی بین زنان و دختران تاکید کرد و گفت: به همین منظور با اهداي چادر با تنوع

 
پوشش اسلامی در قالب پویش حجاب فاطمی تمام تلاشمان را به کار بسته ایم تا در ترویج فرهنگ حجاب و عفاف سهیم باشیم. 

 
 

وي دوخت ماسک، گان و توزیع بسته هاي معیشتی و بهداشتی در بین نیازمندان را از دیگر اقدامات گروه جهادي یاوران آدینه در

 
دوران پسا کرونا عنوان کرد. 

تشکیل گروهاي ختم قرآن در بستر فضاي مجازي، برگزاري جشن تولد شهدایی با تقسیم کیک و بسته هاي معیشتی بر سر تربت
پاك یک شهید از دیگر اقداماتی بود که توسط خانم شهبا براي دلخوشی یکی از همسران شهید در سالروز تولد این شهید بزرگوار

 
انجام شده بود. 

تأسیس صندوق هاي کارآفرینی و تشویق افراد براي اشتغال و کسب روزي حلال، تشکیل گروه هاي بازارچه در فضا مجازي، توزیع نان
مهربانی با فروش ضایعات چند خانوار، گرفتن البسه از خانوارهاي توانمند و توزیع آن در بین نیازمندان حقیقی ساکن در مناطق
روستایی، برپایی کلاس هاي ختم قرآن مجازي با ظرفیت سه دوره کامل ختم قرآن از دیگر برنامه هاي معنوي یاوران آدینه داراب



 
است که به نیت شهدا تاکنون بیش از 3 هزار ختم قرآن انجام شده است. 

 
 

خانم شهبا یکی از بانوان فعال شهرستان داراب است که در حوزه هاي مختلف فرهنگی، اجتماعی، سیاسی مشارکتی فعال دارد.
مسؤلیت گروه جهادي شهید عارف، عضو ستاد پیشگیري از وقوع جرم دادگستري داراب، عضویت در شوراي بسیج فرهنگیان داراب،
عضویت در شوراي مرکزي موکب محبین کریم اهل بیت داراب مستقر در کربلا از دیگر مسئولیت هاي اعظم شهبا بانوي جهادي

 
شهرستان داراب به شمار می رود. 

در ابتداي حضور در منزل این بانوي نیکوکار دارابی پس از دقایقی انتظار دو بانوي دیگر در آستانه در ظاهر شدند. همان بانوانی که با

 
تلاش هاي جهادي خود مامنی براي دل خستگان رنج دیده از آسیب هاي اجتماعی و اقتصادي هستند. 



 
 

همراه این جمع بانوي جوان باصلابت دیگري نیز بود که خود را همسر امام جمعه شهرستان داراب معرفی کرد، بانویی که در این

 
نشست حضوري فعال و پرشور داشت. 

خودش را سمیرا بهروز معرفی کرد و گفت: 18 سال است که مبلغ هستم و از سال 1381 به همراه همسرم در شهرها روستاها

 
ومناطق محروم عشایر نشین به امر مهم تبلیغ مشغول بوده ام. 

در گفتارش بسیار مسلط و صحبت هایش پر مغز است. او نیز چون همسرش دغدغه نیازمندان دارد. خانم بهروز با اشاره به سخن رهبر
معظم انقلاب مبنی بر اینکه (بعضی شب ها خوابم نمی برد)، اظهار کرد: این نکته از سخن رهبر انقلاب باعث شد ما با تشکیل گروه
یاوران آدینه در بخش خواهران به فکر یک کار فرهنگی منجسم با تفکرات انقلابی بیافتیم که در فرهنگ، اقتصاد و سیاست نقش

 
اساسی داشته باشد. 

 
 

وي افزود: این سخن کوتاه حکایت دغدغه اي قدیمی از سوي رهبر بزرگترین انقلاب قرن بیستم است که دغدغه اي در باب فرهنگ

 
دارند. 

این بانوي مبلغ بیان داشت: در اجراي برنامه هاي خیرخواهانه ما به این نتیجه رسیدیم اگر اقتصاد نباشد سیاست معنا ندارد و اگر این

 
دو نباشد، فرهنگ نیز زیر سوال می رود. 

خانم بهروز به تشریح فعالیت هاي گروه یاوران آدینه داراب در حوزه خواهران اشاره کرد و گفت: از جمله فعالیت هاي یاوران آدینه

 
ترویج فرهنگ ازدواج آسان براي زوجهاي جوان در سالگرد ازدواج حضرت علی و حضرت زهرا سلام االله بوده است. 



این بانوي خراسانی مقیم شهرستان داراب برگزاري مراسم ملی مذهبی وترویج نشاط و شادابی بین جوانان را از اهداف اصلی گروه

 
جهادي یاوران آدینه مطرح کرد. 

بهروز به دست اندازهاي اداري براي راه اندازي مهد کودك فرهنگی، قرآنی خود اشاره کرد و گفت: بیش از پنج سال است که مجوز

 
مهد کودك ما در پیچ و خم بروکراسی اداري سرگردان مانده است. 

او ادامه داد: به دلیل تأخیر طولانی در اعطاي مجوز از طریق آستان قدس رضوي براي تأسیس مهد الرضا اقدام و در سایه سار سلطان
عشق علی ابن موسی الرضا این مهد با سرفصل هاي مبتنی بر فعالیت هاي فرهنگی وتشویق افراد براي طی دورهاي مهد الرضا آغاز به

 
کار کرد. 

بهروز در ادامه به بازدیدهاي گروه یاوران آدینه از بند نسوان زندان داراب اشاره کرد و گفت: جایگاه و نقش ارزنده بانوان در خانواده و

 
جامعه، ایجاد انگیزه و تلاش در جهت کاهش آلام و دردهاي بانوان زندانی امري ضروري و مهم است. 

 
وي در بازدیدهاي خود از زندان زنان ضمن شنیدن مشکلات بانوان با آنان ابراز همدردي و براي کاهش مشکلات آنان تلاش می کند. 

در این رهگذر نیز امام جمعه داراب نیز در یک گفتگویی در خصوص گروه یاوران آدینه، اقدامات این گروه را مناسب توصیف کرده

 
است که در فایل صوتی زیر می شنوید. 

 
 

در دورانی که خیلی از خانوارها از گرانی هاي سرسام آور به تنگ آمده اند و گاهی کودکانی گرسنه سر بر بالین می گذارند. انسان هاي

 
وارسته اي هستند، همچون بانوان گروه یاوران آدینه در اوج مشکلات به دنیاي نیازمندان رنگ امید می شتابند. 

این بانوان سخاوتمندانه هر چه دارند در طبق اخلاص می گذارند و با رایزنی با خیرین نیک اندیش با سرکشی از منازل نیازمندان در
حد توان به یاریشان می روند.

0:000:00 / 2:00/ 2:00



فصل جدیدي از کارآفرینی، توجه به بیماران خاص و کودکان نیازمند در

خراسان جنوبی

منبع: دیوان اقتصادشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/07/11

مسئول سازمان فروش ماوین بر کارآفرینی و توجه به نیازمندان در قالب بیمه هاي تخصصی عمر کارآفرین تاکید کرد. آزاده
نوري، مسئول سازمان فروش ماوین، در گردهمایی نمایندگان بیمه کارآفرین با خیران استان به منظور ارائه و معرفی طرح

امید براي کودکان بدسرپرست و بی سرپرست گفت: هدف از ایجاد مرکز تخصصی بیمه هاي ...

مسئول سازمان فروش ماوین بر کارآفرینی و توجه به
نیازمندان در قالب بیمه هاي تخصصی عمر کارآفرین تاکید
کرد. آزاده نوري، مسئول سازمان فروش ماوین، در گردهمایی
نمایندگان بیمه کارآفرین با خیران استان به منظور ارائه و
معرفی طرح امید براي کودکان بدسرپرست و بی سرپرست
گفت: هدف از ایجاد مرکز تخصصی بیمه هاي عمر
کارآفرینی در این استان است؛ به این معنا که به معناي

 
واقعی به کارآفرینی بپردازیم. 

به گزارش دیوان اقتصاد، وي با بیان اینکه تصمیم گرفتیم این برنامه را در خراسان جنوبی پیاده کنیم، افزود: تجربه موفق این کار را
در استان هاي دیگر نیز داریم و در این فکر هستیم که چه زیباست اگر بتوان برنامه ریزي کرد تا براي کودکان نیازمند کارآفرینی

 
کنیم. 

نوري با بیان اینکه به دنبال کارآفرینی به صورت گام به گام هستیم، افزود: بیمه نامه عمر حق بیمه زیادي براي کودکان نیست، اما

 
پوشش هاي بیمه اي بهانه اي است که در دراز مدت می تواند کار بزرگی براي افراد ایجاد کند. 

وي با بیان اینکه جامعه ما نیاز دارد تا این کار در آن انجام شود، تصریح کرد: این فعالیت ها به معناي یادگیري و فراگیري آینده نگري
است تا این آینده نگري در نسل ها تسري یابد تا زمانی که کودکان تحصیل خود را به اتمام رساندند، با همین نگرش و تفکر به آینده

 
سازي فرزندان دیگر بپردازد. 

وي با بیان اینکه امیدواریم با برنامه ریزي هایی که انجام می شود بتوانیم جامعه خود را به سمتی ببریم که نیاز نباشد این برنامه
ریزي ها انجام شود، افزود: درخواست حمایت از مجموعه خیران را در راستاي کارآفرینی و ایجاد مشاغل پایدار داریم تا بتوانیم به یک

 
اثربخشی کامل برسیم. 

مسئول سازمان فروش ماوین بیان کرد: به پشتوانه حمایت خیران این برنامه را ریخته ایم و در پروژه اول این برنامه 300 دانش آموز

 
از موسسات خیریه مختلف را تحت پوشش داریم که حداقل یک بیمه نامه 3 میلیون تومانی را درنظر بگیریم. 



وي با بیان اینکه قطره قطره براي آینده فرزندان در حال برنامه ریزي هستیم، افزود: در این طرح، یک نوزاد یک ماهه تا فرد 65 ساله

 
می توانند تحت پوشش قرار گیرند. 

وي با اشاره به اینکه قرار است شرایطی را ایجاد کنیم تا افرادي که نیاز دارند شغل جدیدي ایجاد کنند، تحت پوشش قرار داده و به
عنوان نماینده فعالیت خود را در سطح استان شروع کنیم، اظهار کرد: کار ما فروش بیمه نامه هاي عمر است و هر بیمه عمر که

 
فروخته می شود به آینده درخشان تر فرزندان این سرزمین کمک می کند. 

 
نوري ادامه داد: اگر کودکان به سن مناسبی براي کارآفرینی برسند می توانند از مشاوره و آموزش بهره برده و به شغل مناسب برسند. 

سمانه جانفدا، مدیر مرکز بیمه هاي تخصصی عمر کارآفرین در خراسان جنوبی نیز با بیان اینکه شرکت بیمه کارآفرین 33 بیماري
خاص را تا سقف 500 میلیون تومان بیمه می کند، افزود: یکی از بزرگترین شرکت هاي بیمه اي کشور هستیم و با افتتاح مرکز

 
تخصصی، اتفاقات بزرگی در استان رقم می خورد. 

وي اظهار کرد: بیمه هاي عمر کمک بسزایی به زندگی بخشیدن می کنند و بیمه کارآفرینی به صورت تخصصی بحث بیمه هاي عمر

 
را دنبال می کند. 

وي با بیان اینکه شرکت بیمه کارآفرین 33 بیماري خاص را تا سقف 500 میلیون تومان بیمه می کند، افزود: یکی از بزرگترین

 
شرکت هاي بیمه اي کشور هستیم و با افتتاح مرکز تخصصی، اتفاقات بزرگی در استان رقم می خورد. 

مدیر مرکز بیمه هاي تخصصی عمر کارآفرین در خراسان جنوبی با بیان اینکه تاکنون هیچ مرکز تخصصی بیمه عمري در استان

 
نداشتیم، اما این مرکز ظرف مدت دو ماه راه اندازي شده است. 

جانفدا با بیان اینکه تصمیم گرفتیم که براي نیازمندان پس انداز کنیم تا بتوانیم آینده خوبی را رقم بزنیم، اظهار کرد: امیدواریم آینده

 
خوبی را براي استان و براي تحت پوشش قرار دادن نیازمندان رقم بزنیم. 

در این نشست همچنین بر هم افزایی بیشتر خیران و این بیمه تاکید و راهکارهایی براي برون رفت از مشکلات و موانع اندیشیده شد.



نخستین جشنواره ملی توسعه گردشگري پایدار خلاق برگزار می شود

منبع: روزنامه سپهر غربشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/07/11

نخستین جشنواره ملی توسعه گردشگري پایدار خلاق برگزار می شود >

سیدحسن حسینی صبح روز گذشته در نشست برنامه هاي
روز اراك گفت: جشنواره ملی توسعه گردشگري پایدار و
خلاق با مشارکت تشکل مردم نهاد گردشیاران و همکاري
این اداره کل از 28 مهرماه سال جاري هم زمان با روز ملی
اراك آغاز شد و تا روز جمعه 30 مهرماه ادامه خواهد

 
داشت. 

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی هدف از برگزاري این جشنواره را گسترش

دانش روز گردشگري، خلاقیت در کارآفرینی و اشتغال زایی در مقاصد نوین گردشگري دانست و گفت: موضوعاتی که در این جشنواره
توسط اساتید کشور عنوان خواهد شد، موضوعات روز گردشگري است و مهم ترین ویژگی جشنواره این بوده که عواید مالی آن براي

 
احیاي جنگل هاي زاگرس اختصاص داده می شود. 

 
حسینی افزود: این جشنواره به صورت غیر حضوري از طریق فضاهاي مجازي در دسترس علاقه مندان قرار خواهد گرفت. 

وي با اشاره به آنکه این برنامه از طریق فضاي مجازي به صورت زنده براي مخاطبین و ایران دوستان سراسر دنیا پخش خواهد شد،
گفت: کارگاه آموزش نجوم این جشنواره در روز 29 مهرماه به صورت حضوري در فضاي باز و با رعایت پروتکل هاي بهداشتی اجرا
خواهد شد و روز دوم جشنواره، شهر اراك میزبان شاخص گردشگري ایران خواهد بود و همچنین بازدید از بازار تاریخی و خانه

امیرکبیر در روستاي هزاوه و بازدید از سایر جاذبه هاي گردشگري شهرستان اراك از دیگر برنامه هاي این جشنواره خواهد بود.



پاسخ به ابراز مخالفت آیت االله علم الهدي با اصلاح «گردشگري» و

«شهروندي» در مشهد

شماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/07/11
منبع: روزنامه صبح امروز

خراسان رضوي

هفته گذشته آیت االله علم الهدي نماینده ولی فقیه و امام جمعه مشهد در دیدار با معاون هماهنگی و مدیریت امور زائران
استانداري خراسان رضوي و مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي و جمعی از مدیران تاسیسات

و تشکل هاي گردشگري استان اظهاراتی را درباره گردشگري مطرح کرد که واکنش هایی را به ...

هفته گذشته آیت االله علم الهدي نماینده ولی فقیه و امام جمعه مشهد در دیدار با معاون هماهنگی و مدیریت امور زائران
استانداري خراسان رضوي و مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي و جمعی از مدیران تاسیسات و

 
تشکل هاي گردشگري استان اظهاراتی را درباره گردشگري مطرح کرد که واکنش هایی را به همراه داشته است. 

به گزارش صبح امروز به نقل از سایت Alamolhoda.com، آیت االله علم الهدي با اشاره به این که در مسئله گردشگري استان
متاسفانه در ادوار قبلی بسیاري از طرح ها عملیاتی نشد، اضافه کرد: «بنده در مشهد با دو اصطلاح مخالف هستم، یک اصطلاح
«گردشگري» و دیگري «شهروندي»؛ این شهر مال امام رضا (علیه السلام) است و اولین شهروند این شهر نیز امام رضا (علیه السلام)

 
بودند که ایشان «زائر» و «مجاور» دارند.» 

آیت االله علم الهدي با تأکید بر این که اسم ها بار معنوي و اقتصادي دارند، افزود: مهم است که از چه نام هایی در شهر امام رضا (علیه
السلام) استفاده می شود زیرا امام هشتم (علیه السلام) قطب فرهنگی جهان است، آنانی که در این شهر زندگی می کنند، شهروند

 
نیستند بلکه «مجاور» امام رضا (علیه السلام) هستند. 

آیت االله علم الهدي یادآور شد: وقتی شما عنوان گردشگري را به شهر می،دهید، بسیاري از سرمایه گذارانی که دین داري برایشان
مهم نیست، براي سرمایه گذاري به این شهر می آیند زیرا این شهر به خاطر رفت و آمد 4 میلیون زائر خارجی، شرایط اقتصادي بسیار

 
مطلوبی دارند. 

عضو مجلس خبرگان رهبري متذکر شد: شما خادمِ زائر امام رضا (علیه السلام) هستید و باید با افرادي که سعی می کنند در شهر امام
رضا (علیه السلام) ناهنجاري ایجاد کنند، مقابله کنید؛ در بحث میراث فرهنگی نیز باید عرض کنم که بالاترین میراث این شهر، امام

 
رضا (علیه السلام) هستند پس باید مراقب معرفی این آستان و دیگر میراث فرهنگی باشید. 

این اظهارات موجی را در رسانه ها به راه انداخت و ابراز مخالفت آیت االله علم الهدي با دو اصطلاح گردشگري و شهروندي باعث شد تا

 
دکتر عباس شیخ الاسلامی حقوق دان و استاد دانشگاه نسبت یه این موضوع واکنش نشان داده و مطلب زیر را منتشر کرده است. 

 
چند نکته در خصوص سخنان امام جمعه محترم مشهد 

هر چند شک ندارم ایشان دغدغه دینی در حفظ دین مردم و نیز بافت سنتی و زیارتی مشهد را دارند؛ اما من به عنوان یک شهروند با



این  ادبیات (اگر واقعا منتسب به ایشان باشد) به چند دلیل حقوقی و غیر آن  مشکل دارم و چند نکته که به ذهن من رسید؛

 
خدمتشان به عنوان یک معلم حقوق و وکیل دادگستري؛ عرض می کنم؛ امیدوارم مفید فایده باشد: 

1) آیه اصلی قرآن در باب حقوق شهروندي؛ آیه «لقد کرمنا بنی ادم »است، نه لقد کرمنا مسلمان؛ مومن؛ زائر و مجاور؛ بنابراین همه
انسانها و شهروندان جداي از  رنگ پوست شان یا دین شان  کرامت دارند و به قول شیخ ابوالحسن خرقانی هر که به این سرا درآید،

 
نانش دهید و از دینش نپرسید. 

2) دو مفهوم شهروند و گردشگر از نظر عرفی و قانونی دو واژه شناخته شده است و بارها در قوانین بین المللی و داخلی تکرار شده
است، در مقابل واژگان زائر و مجاور، هر چند در مشهد پایگاه عرفی و دینی دارد و لغات خوبی است، ولی واژگان داراي بار حقوقی

 
نیست و نمی تواند جایگزین مناسب آن باشد. 

3) در هیچ قانونی اجازه تفاوت عبارات و واژگان حقوقی در یک شهر نسبت به شهر دیگر به خصوص اگر بار حقوقی هم داشته باشد
داده نشده است، ما نمی توانیم  در مشهد صرفا به عنوان یک شهر خاص واژگانی که داراي بار حقوقی هستند را تغییر دهیم. این کار 
و آثار آن مصداق  تبعیض ناروا بوده و مخالف بند نه و چهارده اصل سه و نیز اصل بیست قانون اساسی در تساوي حقوق مردم در کل

 
کشور است. 

4) تقابل واژگان عرفی «شهروند و گردشگر »در مقابل واژگان دینی «زائر و مجاور »خلاف مصلحت و قاعده عقلی و فقهی «الجمع

 
مهما امکن اولی من الطرح » است. 

5) این نوع ادبیات باعث می شود شهروندان مشهدي احساس کنند وجود معنوي بارگاه امام رضا (ع) مانع پیشرفت مادي شهر مشهد
و آثار آن از جمله کارآفرینی و اشتغال است و تمام سرمایه گذاري ها در این شهر باید در جهت ترویج مفهوم زائر و مجاور باشد، اصولا

 
در این شرایط اقتصادي بد، در تقابل شرع و عرف و اقتصاد مردم ، این دین است که تضعیف می شود. 

6) براي من قابل درك نیست، چه اشکالی دارد که سرمایه گذاري که به فرض دین هم ندارد، بخواهد در حوزه گردشگري نه زیارت در
مشهد، سرمایه گذاري مشروع کند و توریسم خارجی را به جاي کشورهاي غربی و همسایه به مشهد سوق دهد و رونق اقتصادي براي

 
مشهد ایجاد کند، آیا این ادبیات مانع توسعه اقتصادي این شهر و گسیل شدن سرمایه ها به کشورها و شهرهاي دیگر نمی شود. 

7) استاد علم الهدي عزیز، مردم و زائرین و گردشگران از قدیم اکثرا به عشق امام رضا (ع) به مشهد می آدند و می آیند و این شهر
سرمایه اي جز امام رئوف ندارد، زیارتشان را که می کردند، به آرامگاه نادر، توس، کوهسنگی، وکیل آباد و طرقبه شاندیز و ... دهم

 
سري می زدند و  آن هایی که پولدارتر بودند، سپس به شمال هم می رفتند و این ها مقابل هم نبود. 

حال هم بگذاریم خودشان تصمیم بگیرند، امام رضا(ع) جاي خودش را در قلب مردم حتی بی دین ها هم دارد، فقط مهم آن است  ما

 
قبول کنیم به جاي اینکه امام رضا را نجات دهیم، اقتصاد مردم را نجات دهیم تا بتوانند به زیارت و سیاحت شان برسند. 



طرح جامع ملی مدارس تابستانه مهارتی در دانشگاه فنی و حرفه اي اجرا شد

منبع: دانشجوشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/07/11

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، محسن جهانشاهی، معاون پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي گفت: با
توجه به وسعت دانشگاه فنی وحرفه اي و رسالت کارآفرینی این دانشگاه سلسله مدارس تابستانه داغ مهارتی؛ با هدف ایجاد

فرصت در سطح کشور براي اینکه مراکز اندکی از امور آموزشی و پژوهشی متعارف فاصله ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، محسن
جهانشاهی، معاون پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه
اي گفت: با توجه به وسعت دانشگاه فنی وحرفه اي و
رسالت کارآفرینی این دانشگاه سلسله مدارس تابستانه داغ
مهارتی؛ با هدف ایجاد فرصت در سطح کشور براي اینکه
مراکز اندکی از امور آموزشی و پژوهشی متعارف فاصله
گرفته و تا اندازه اي به شراکت در مسائل روز صنعت و
فضاي واقعی کسب و کار مشغول شوند، برنامه ریزي و

 
برگزار شد. 

وي افزود: یکی از مهمترین اهداف مدارس تابستانی این است که دانشجویان آشنایی و ارتباطی مؤثر با نوآوري، فناوري، کار آفرینی و
صنعت برقرار کنند چراکه حوزه دانش را از محدوده دانشگاه فراتر برده و آن را به دایره اي از افراد و نخبگانِ غیر دانشگاهی نیز

 
گسترش می دهد. 

جهانشاهی تصریح کرد: همچنین این رویداد با تأکید بر واژه ي نوآوري و کارآفرینی، می تواند مهارت کسب و کار و کارآفرینی را نه به
عنوان یک انتخاب، بلکه به عنوان یک ضرورت به دانشجویان آموزش دهد و نقش عمده اي در ترویج و اشاعه فرهنگ کارآفرینی علمی

 
وفناوري در انقلاب سوم اطلاعاتی دنیا یعنی انقلاب کارآفرینی داشته باشد. 

وي تأکید کرد: مبناي اصلی در برگزاري سلسله مدارس تابستانه مهارتی بسترسازي مناسب به منظور ایجاد انگیزش در دانشجویان،
اعضاي هیأت علمی و مدرسین دانشگاه فنی و حرفه اي در زمینه تفکر سیستمی و استراتژیک، خلق ایده هاي نو و کاربردي جهت

 
تبدیل به محصول و رفع نیاز هاي بخش هاي مختلف جامعه اعم از حوزه هاي اقتصادي و اجتماعی است. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي تصریح کرد: در این راستا سلسله مدارس تابستانه داغ مهارتی از مرداد 1400 مطابق
با استاندارد هاي جهانی طراحی و تدوین و سپس دستورالعمل ها و آیین نامه ها و فرم ها و... توسط حوزه ي رشد و نوآوري مراکز

 
تابعه سراسر کشور ابلاغ شد. 

وي ادامه داد: در مراحل بعدي وبینار توجیهی و تشریح رویداد توسط معاونت پژوهش و فناوري کل دانشگاه فنی و حرفه اي



جهانشاهی و مدیرکل مراکز رشد و نوآوري برگزار شد و مدارس تابستانه مهارتی دانشگاه فنی و حرفه اي در 31 استان و 181 مرکز از

 
1 شهریور 1400 در ده قطب و با محوریت استان هاي منتخب آغاز به کار کرد. 

معاون پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي بیان کرد: در فراخوان اولیه بیش از 4 هزار نفر ثبت نام کردند و 3075 ایده اولیه
ارسال شد. سپس با بررسی و کارشناسی هاي اولیه توسط شورا هاي یکپارچه راهبردي مراکز رشد استان ها ایده ها و طرح هاي داراي
شاخصه هاي فناورانه، نوآورانه و قابلیت تجاري سازي منتخب و 670 ایده به مرحله بعد راه یافتند. با حضور داوران تخصصی مهارتی،

 
کارآزموده و آشنا به مسائل کسب و کار متناسب با زمینه برگزاري 137 ایده جهت داوري نهایی برگزیده شد. 

جهانشاهی افزود: این رویداد در سطح کشور و در بازه زمانی یکم شهریور تا 31 شهریور 1400 و با هدف خروجی محور بودن و در
جهت فرهنگ سازي در زمینه روند شکل گیري ایده هاي نو و کارآمد، و ارتقاء سطح کیفی آن ها با قابلیت تجاري سازي، 46 ایده

 
برگزیده انتخاب گردید. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: توسعه فضاي اشتغال و کسب و کار و کاهش بیکاري، شبیه سازي محیط کسب و کار و چالش هاي راه
اندازي و کارکردن در محیط هاي استارتاپی، چشبکه سازي بین افراد و مربیان و جامعه پویاي هر منطقه، آموزش اصول اولیه و ادبیات
حوزه ي نوآوري و فناوري علمی، آشنا سازي اولیه با تشکیل تیم و کارتیمی و تقسیم وظائف و انواع ارائه و تمرکز بر اجرا و اعتبار
سنجی، شناسایی و هدایت صاحبان ایده، آشنایی و آموزش دانشجویان، اساتید، اعضاي هیات علمی با نوآوري علمی و ایده پروري
وتجاري سازي ایده ها و حمایت از ایده ها جهت رسیدن به بهره وري از جمله برنامه ها و مأموریت هاي دانشگاه براي برگزاري این

 
رویداد ملی قلمداد می شود. 

گفتنی است، 800 ایده از بیش از 60 دانشگاه کشور از جمله صنعتی امیرکبیر، صنعتی اصفهان، صنعتی نوشیروانی، تهران، صنعتی
شریف، فردوسی، مشهد، شهیدچمران و تیم هایی از دانشگاه هاي فنی حرفه اي کشور و سایر دانشگاه ها به این رویداد ملی ارسال
شد. مدرسه تابستانی یکی از برنامه هاي موفق و مؤثر در دانشگاه ها و مراکز پژوهشی معتبر دنیاست که سالانه به منظور دانش افزایی
و ارتقاي مهارت هاي کاربردي افراد، علی الخصوص دانشجویان در حال تحصیل، قبل از ورود به بازار کار برگزار می شود و می تواند با
توجه به توان علمی و عملیاتی دانشگاه ها، به عنوان راهکاري اساسی جهت نیل به سوي دانشگاه هاي نسل سوم (دانشگاه هاي

کارآفرین) تلقی شود.



شناسایی یک معدن طلا در گناباد

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/07/11

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی گفت: یک معدن طلا با ظرفیت و ذخایر بسیار خوب به تازگی در گناباد
شناسایی شده است.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، محمد صفایی دلویی در مراسم بهره برداري از مرکز تخصصی گوهر تراشی و
سنگ هاي قیمتی در گناباد با بیان اینکه میزان دقیق ذخایر معدن طلاي جدید در دست بررسی است، اظهار داشت: معدن طلایی که
به تازگی در گناباد شناسایی شده است، با ظرفیت و کیفیت طلاي بسیار خوب و عالی در حال عملیات اکتشاف است که با بهره

 
برداري از آن در آینده نزدیک شاهد توسعه کمی و کیفی اشتغال و رونق اقتصادي منطقه خواهیم بود. 

وي در ادامه افزود: شهرستان هاي گناباد و بجستان از ظرفیت بسیار خوبی در زمینه معادن و سنگ هاي معدنی و ساختمانی ازجمله
سنگ هاي زینتی برخوردار هستند و از نقاط بسیار مستعد استان در این زمینه به شمار می روند که شناسایی این معدن طلا، نشان

 
دهنده ظرفیت خاص اقتصادي منطقه است. 

بر اساس گزارشی از ایلنا، عضو کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: راه اندازي مرکز تخصصی گوهرتراشی و سنگ

 
هاي تزئینی در گناباد اقدام بسیار مناسبی جهت بهره گیري از ظرفیت هاي موجود در مسیر اشتغال و کارآفرینی است. 

انتهاي پیام//



ارسال یک نظر در: ''جعفري: اجراي طرح هاي «توسعه اي با ارزش افزوده

بالا» و «زیرساختی» در اولویت فولاد مبارکه باشد''

منبع: معدن 24شماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/07/11

رئیس هیات عامل ایمیدرو با تاکید بر اجراي طرح هاي توسعه اي و زیرساختی در فولاد مبارکه گفت: وزارت صنعت معدن و
تجارت و ایمیدرو در تامین مواد اولیه از فولاد مبارکه حمایت می کنند.

رئیس هیات عامل ایمیدرو با تاکید بر اجراي طرح هاي توسعه اي و زیرساختی در فولاد مبارکه گفت: وزارت صنعت معدن و

 
تجارت و ایمیدرو در تامین مواد اولیه از فولاد مبارکه حمایت می کنند. 

وجیه االله جعفري که در آیین تکریم و معارفه مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه سخن می گفت، افزود: شرکت فولاد مبارکه در ادامه
برنامه هاي توسعه اي، باید برنامه هاي جدي تري را در بخش زیرساخت با مشارکت بخش خصوصی دنبال کند و در این راه پشتیبانی
از بخش تخصصی زیربناها را در دستور کار قرار دهد. نقش آفرینی در زنجیره فولادوي گفت: فولاد مبارکه می تواند توسعه هاي جانبی
براي ایجاد ارزش افزوده در زنجیره فولاد را با هدایت نقدینگی به این بخش تسریع بخشد تا بیش از پیش شاهد توسعه یافتگی این
مجموعه اثرگذار باشیم.معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت آغاز به کار دولت سیزدهم را فرصتی براي تحولات جدید در این مجموعه
فولادساز خواند و اظهار داشت: انتظار حاکمیت و ایمیدرو از مبارکه، توسعه از طریق همکاري و همدلی، استفاده از توان تخصصی
کارکنان و توجه به رفاه نیروي انسانی است.افزایش سرمایه و تعریف و تکمیل طرح خاي توسعهجعفري ضمن اشاره به جایگاه ویژه
مبارکه در صنعت فولاد کشور، گفت: در حال حاضر 30 درصد فولاد و 70 درصد ورق کشور در فولاد مبارکه تولید می شود. وي افزود:
ثبت رکوردهاي منحصر به فرد در بخش تولید و فروش فولاد مبارکه، حاکی از این است که توسعه در این مجموعه ادامه دارد. رئیس
هیات عامل ایمیدرو گفت: افزایش سرمایه، تکمیل طرح هاي توسعه و تعریف طرح هاي جدید استراتژي هایی خواهد بود که توسعه را
در این شرکت به همراه خواهد داشت. وي در بخش دیگري از سخنانش با بیان اینکه در کشور نیازمند اکتشافات جدید در عمق
هستیم، ادامه داد: با وضع موجود اگر ذخایر معدنی به سرمایه گذاري تبدیل شود، به صورت قابل ملاحظه اي شاهد ارزش افزوده
خواهیم بود. جعفري اظهار داشت: در حال حاضر سهم ارزش افزوده معدن و صنایع معدنی 30 درصد بخش صنعت و اشتغال آن 26
درصد است.هدفگذاري سرمایه گذاري 35 میلیارد دلاریوي افزود: ایمیدرو و شرکت هاي وابسته و تابعه تا پایان سال گذشته 23.5
میلیارد دلار سرمایه گذاري در بخش معدن و صنایع معدنی به ثبت رساندند که تا پایان سال 1404 حدود 12 میلیارد دلار به این
رقم افزوده خواهد شد. برنامه افتتاح 2 میلیارد دلار طرح براي سال 1400 جعفري عنوان کرد: سال گذشته نیز نزدیک به 3.5 میلیارد
دلار سرمایه گذاري در این حوزه به ثمر رسید و امسال حدود 2 میلیارد دلار طرح در بخش معدن و صنایع معدنی افتتاح خواهد شد.



اتمام کامل زیرساخت هاي شهرك گلخانه اي هوراند

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/07/11

تبریز-رئیس سازمان جهادکشاورزي آذربایجان شرقی از اتمام کامل زیرساخت هاي شهرك گلخانه اي هوراند خبر داد و گفت:

 
این شهرك گلخانه اي تا 2ماه آینده در اختیار سرمایه گذاران بخش کشاورزي قرار می گیرد. 

به گزارش آرمان اقتصادي به نقل از روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزي آذربایجان شرقی، اکبر فتحی در حاشیه بازدید از شهرك
گلخانه اي شهرستان هوراند از اتمام کامل زیرساخت هاي شهرك گلخانه اي هوراند خبر داد و اظهار داشت: زیرساخت هاي این

 
شهرك گلخانه اي اعم از محوطه سازي و احداث استخر ذخیره و تأمین آب انجام پذیرفته و در مرحله واگذاري به سرمایه گذار است. 

وي با بیان اینکه امیدواریم بتوانیم تا 2 ماه آینده این شهرك را در اختیار متقاضیان سرمایه گذاري قرار دهیم، افزود: شهرك گلخانه
اي هوراند به مساحت کل 18 هکتار و سطح خالص 12 و نیم هکتار و تأمین و توزیع آب استخر ذخیره به مساحت 3000 متر مکعب،

 
معابر و شبکه جمع آوري آب هاي سطحی با اعتباري بالغ بر 60 میلیارد ریال اجرا شده است. 

وي با اشاره به اینکه واگذاري شهرك هاي گلخانه اي به صورت مطالعه شده صورت می گیرد، گفت: در شهرك هاي کشاورزي به

 
بخش زنجیره ارزش پرداخته شده و به نهاده هاي تولید و بعد از تولید، براي نگهداري محصول توجه شده است. 

رئیس سازمان جهادکشاورزي استان با بیان اینکه از جمله مزیت هاي تولید در شهرك هاي کشاورزي هزینه کمتر، بهره وري بالاي
10 برابري در مصرف آب، افزایش اشتغال زایی گسترده و فراگیر و تولید محصولات صادرات محور است، ادامه داد: مزیت هاي کشت

 
در گلخانه هاي شهرك هاي کشاورزي به دلیل قابلیت کشت زمینی و هیدروپونیکی است. 

فتحی اضافه کرد: چون در گلخانه هم کشت زمینی داریم و اگر خاك عرصه مرغوب نباشد، کشت هیدروپونیک جایگزین می شود.
هیدروپونیک یکی از روش هاي خلاقانه تولید محصولات کشاورزي بدون خاك و سم و با کمترین نیاز به آب (با استفاده از محلول

 
مغذي) است. 

وي با بیان اینکه با این روش در هر نقطه اي از استان می توان هر محصول کشاورزي را بدون توجه به اقلیم و نوع خاك، برداشت
کرد، تصریح کرد: با این روش، می توان اشتغال زایی خوبی داشت و از هر مکانی براي تولید محصولات کشاورزي که نیاز روزافزون

 
جمعیت استان است، بهره برد. 

فتحی با بیان اینکه عمده تولیدات در واحدهاي گلخانه اي شامل صیفی، سبزي و گل و گیاه است که بیشتر آن صادر می شود، یادآور
شد: ضمن اینکه با تجمیع خدمات موردنیاز واحدهاي تولیدي هزینه تولید کاهش و سرمایه گذاري انجام شده در یک بازه زمانی بسیار

کوتاه به نتیجه می رسد، امکان انجام کشاورزي قراردادي و اجراي الگوي کشت مناسب و بهینه فراهم می شود.



مجلس یازدهم به مجوزهاي رانتی پایان داد

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/07/11

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: مجلس، با تصویب طرح تسهیل صدور مجوزهاي کسب وکار، به دوران تاریک مجوزهاي
رانتی، حلقه هاي بسته صنفی، انحصارهاي شغلی و امضاهاي طلایی پایان داد.

رئیس مجلس شوراي اسلامی گفت: مجلس، با تصویب طرح تسهیل صدور مجوزهاي کسب وکار، به دوران تاریک مجوزهاي

 
رانتی، حلقه هاي بسته صنفی، انحصارهاي شغلی و امضاهاي طلایی پایان داد. 

به گزارش اکونا پرس، محمدباقر قالیباف در آغاز جلسه علنی
صبح امروز (یکشنبه) مجلس شوراي اسلامی در نطق پیش از
دستور خود اظهار کرد: در هفته گذشته ملت ایران با شرکت در
راهپیمایی هاي باشکوه در عراق و شهرهاي مختلف کشورمان
آیین پیاده روي اربعین حسینی و مراسم عزاداري سید و سالار
شهیدان را برپا نمودند، از تمامی عزیزانی که در برگزاري این

 
آیین مقدس مشارکت داشتند قدردانی و تشکر می نمایم. 

وي در ادامه با اشاره به فرا رسیدن ایام سوگواري دهه سوم ماه
صفر که مصادف با مصیبت رحلت نبی مکرم اسلام، شهادت امام حسن مجتبی (ع) و علی بن موسی الرضا (ع) است، بیان کرد: این
ایام را به تمامی مسلمین جهان و محبین و شیعیان اهل بیت (ع) تسلیت و تعزیرت عرض می نمایم. مردم شریف ایران افتخار دارند
که میزبان ثامن الائمه باشند و با پیروي از مشی ایشان در طول تاریخ مشعل عدالت طلبی و حقیقت جویی را روشن نگه داشته و از
میراث فکري و معنوي اهل بیت نگهبانی کرده اند. در شیوه مجاهدت امام رضا (ع) به روشنی می بینیم که ایشان شجاعانه و عالمانه
به روشنگري و دفاع از اسلام پرداخته اند و این دفاع همواره در اوج و در قله رعایت اصول اخلاقی بود. جوانان ما باید از چنین الگوي

 
راستینی پیروي کنند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی ضمن تبریک فرا رسیدن هفته ناجا به تمامی فرماندهان و کارکنان سختکوش و خدوم نیروي انتظامی،
گفت: امنیت اجتماعی شهرها و محله ها مرهون نقش آفرینی پلیس است. امیدواریم نیروي انتظامی بتواند مشارکت هاي مردم را بیش

 
از پیش جلب کند و به شعار خود یعنی پلیس هوشمند، امنیت پایدار جامه عمل بپوشاند. 

قالیباف در ادامه تصریح کرد: موضوع دیگري که این روزها اهمیت اساسی دارد، واکسیناسیون عمومی است. سرعت گرفتن روند
واکسینه شدن مردم در همه گروه هاي سنی و در تمام نقاط کشور نگرانی هاي مردم را کاهش داده و رضایت خاطر آحاد جامعه را
فراهم کرده است. از مسئولان و بانیان این اقدام که حقیقتا تحول جهادي را رقم زدند به خصوص از مجموعه وزارت بهداشت، بسیج
مستضعفین و نیروهاي جهادي تقدیر و تشکر می کنم. امیدوارم با ادامه یافتتن این روند هر دو نوبت واکسیناسیون هر چه سریع تر

 
انجام شود تا دغدغه مردم در این باره طی هفته هاي پیش رو رفع شود. 



وي افزود: البته به توصیه متخصصان رعایت پروتکل هاي بهداشتی همچنان ضروري است و وزارت بهداشت بایستی با نظارت دقیق بر

 
ادامه یافتن رعایت دستورالعمل ها و نیز بهره گیري از تجربیات سایر کشورها در این زمینه از اوج گیري دوباره کرونا جلوگیري نماید. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی در خصوص اقدامات مجلس به ارائه نکاتی پرداخت و بیان کرد: خداوند بزرگ را شاکریم که نتایج تحول
رویکردهاي مجلس یکی پس از دیگري در حال به ثمر رسیدن است. یکی از مهمترین و اثربخش ترین مصوبات مجلس در دهه هاي
اخیر، طی هفته هاي گذشته سرانجام به بار نشست. نمایندگان محترم طرح تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار را با راي قاطع به
تصویب رساندند. این طرح موانع پیش روي مردم براي راه اندازي کسب و کار و خلق ثروت را بر می دارد و در این زمینه تحول ایجاد
می کند. همه کسانی که فقط یک بار براي کسب و کاري کوچک مراحل پر پیچ و خم اخذ مجوز را طی کرده باشند خوب می دانند

 
که شروع هر کسب و کاري به ده ها مجوز نیاز داشت و اخذ این مجوزها با سختی هاي فراوان همراه بوده است. 

قالیباف افزود: مجلس شوراي اسلامی با تصویب طرح تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار تمامی این موانع زاید را حذف کرد و به
دوران تاریک مجوزهاي رانتی، حلقه هاي بسته صنفی، انحصارهاي شغلی و امضاهاي طلایی پایان داد. با تسهیل صدور مجوزهاي
کسب و کار زنجیرها از پاي تولید و اشتغال باز خواهند شد و بدین ترتیب فضاي رقابتی در بازار به جوانان اجازه خواهد داد که بدون
معطلی کسب و کار خود را راه بیندازند. این تصمیم شجاعانه و تاریخ ساز مجلس یازدهم بی گمان در سپهر قانونگذاري کشور ستاره

 
اي درخشان و ماندگار خواهد شد و مسیر اتخاذ چنین تصمیماتی را در عرصه حکمرانی باز خواهد کرد. 

وي با بیان اینکه باید این نوید را بدهم که مجلس یازدهم تصمیم دارد به زودي اقدام مهم دیگري را نیز به سرانجام برساند، گفت: در
هفته هاي آتی بررسی مجدد طرح شفافیت آراي نمایندگان در دستور کار قرار خواهد گرفت و مراحل اصلاح این طرح با اعمال نظر
نمایندگان در کمیسیون آیین نامه داخلی به پایان رسیده و به راي نمایندگان گذاشته خواهد شد. اگر این طرح تصویب شود مجلس

 
در مقایسه با تمامی دستگاه هاي اداري کشور در عرصه شفافیت روندها و فرایندها فاصله غیر قابل مقایسه پیدا خواهد کرد. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: هدف این طرح این است که علاوه بر شفافیت آراي نمایندگان در حوزه هاي بسیار مهم،
فرایندهاي تصمیم سازي مجلس را نیز شفاف کند. در صورت تصویب نهایی این طرح جلسات کمیسیون ها به صورت علنی برگزار می
شوند و براي پخش این جلسات از طریق صداوسیما بستري قانونی فراهم خواهد شد. حاضران، غایبان و آراي نمایندگان در جلسات
کمیسیون ها به صورت عمومی منتشر می شود و جلسات بررسی طرح ها و لوایحی که متعاقب اصل 85 قانون اساسی در کمیسیون
هاي تخصصی یا مشترك مورد بررسی و تصمیم گیري قرار می گیرند به صورت علنی برگزار خواهند شد. همچنین گزارش ماموریت
هاي کاري نمایندگان مردم و مشروح مذاکرات ظرف یک ماه در اختیار عموم قرار خواهد گرفت. سایر موارد نیز به تفصیل در متن این

 
طرح آمده است. 

قالیباف تاکید کرد: از عموم دلسوزان و پیگیران بحث شفافیت درخواست می کنم که تمامی جوانب این طرح را مد نظر قرار دهند و
نتایج مهم این میزان از شفافیت در فرایندهاي کاري مجلس را در سطح جامعه تبیین نمایند. امیدوارم نمایندگان محترم نیز به این
طرح مهم و ضروري راي دهند و اگر هم نظر اصلاحی داشتند، در بررسی جزئیات، نظراتشان را پیگیري کنند و با راي خود مجلس را

 
در عرصه شفافیت پیشتاز نهادهاي قانونی کشور سازند. 

وي در پایان گفت: مجلس یازدهم شفاف سازي را از خودش آغاز کرده است، لذا جهت گیري اقدامات این مجلس در امور قانونگذاري
و نظارت به گونه اي خواهد بود که همه دستگاه هاي اداري کشور به سمت شفافیت و مدیریت تعارض منافع پیش بروند.



قالیباف خبر داد: بررسی مجدد طرح شفافیت آراي نمایندگان در دستور کار

مجلس

منبع: شفقناشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/07/11

شفقنا- رئیس مجلس شوراي اسلامی از بررسی مجدد طرح شفافیت آراي نمایندگان در هفته هاي آینده خبر داد و گفت:
مراحل اصلاح این طرح با اعمال نظر نمایندگان در کمیسیون آئین نامه داخلی به پایان رسیده و به رأي نمایندگان گذاشته

خواهد شد. به گزارش شفقنا، محمدباقر قالیباف در نشست علنی امروز مجلس شوراي اسلامی، ...

شفقنا- رئیس مجلس شوراي اسلامی از بررسی مجدد طرح شفافیت آراي نمایندگان در هفته هاي آینده خبر داد و گفت: مراحل

 
اصلاح این طرح با اعمال نظر نمایندگان در کمیسیون آئین نامه داخلی به پایان رسیده و به رأي نمایندگان گذاشته خواهد شد. 

به گزارش شفقنا، محمدباقر قالیباف در نشست علنی امروز مجلس شوراي اسلامی، در نطق پیش از دستور خود، به موضوع
واکسیناسیون عمومی اشاره کرد و بیان داشت: سرعت گرفتن روند واکسینه شدن مردم در همه گروه هاي سنی و در تمام نقاط کشور

 
نگرانی هاي مردم را کاهش داده و رضایت خاطر آحاد جامعه را فراهم کرده است. 

او اظهار امیدواري کرد با ادامه یافتن این روند هر دو نوبت واکسیناسیون هر چه سریعتر انجام شود تا دغدغه مردم در این مورد طی
هفته هاي پیش رو رفع شود و در عین حال یادآور شد: رعایت پروتکل هاي بهداشتی همچنان ضروري است و وزارت بهداشت باید با
نظارت دقیق بر ادامه یافتن رعایت دستور العمل ها و نیز بهره گیري از تجربیات سایر کشورها در این زمینه از اوج گیري دوباره کرونا

 
جلوگیري کند. 

رئیس مجلس شوراي اسلامی در ادامه به اقدامات مجلس اشاره کرد و گفت: نمایندگان کلیات طرح تصویب صدور مجوزهاي کسب و
کار را با رأي قاطع به تصویب رساندند، این طرح موانع پیش روي مردم براي راه اندازي کسب و کار و خلق ثروت را برمی دارد و در

 
این زمینه تحول ایجاد می کند. 

او ادامه داد: همه کسانی که فقط یک بار براي کسب و کارهاي کوچک مراحل پر پیچ و خم اخذ مجوز را طی کرده باشند به خوبی

 
می دانند که شروع هر کسب وکاري به ده ها مجوز نیاز دارد و اخذ این مجوزها با سختی هاي فراوان همراه بوده است. 

قالیباف ادامه داد: مجلس شوراي اسلامی با تصویب طرح تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب وکار تمامی این موانع زائد را حذف کرد

 
و به دوران تاریک مجوزهاي رانتی، حلقه هاي بسته صنفی، انحصارهاي شغلی و امضاهاي طلایی پایان داد. 

او با بیان اینکه با تسهیل صدور مجوزهاي کسب وکار، زنجیره هاي تولید اشتغال باز خواهند شد، یادآور شد: بدین ترتیب فضاي

 
رقابتی بازار به جوانان اجازه خواهد داد که بدون معطلی کسب وکار خود را راه بیندازند. 

رئیس قوه مقننه خبر داد: در هفته هاي آینده، بررسی مجدد طرح شفافیت آراي نمایندگان در دستور کار قرار خواهد گرفت، مراحل
اصلاح این طرح با اعمال نظر نمایندگان در کمیسیون آئین نامه داخلی به پایان رسیده و به رأي نمایندگان گذاشته خواهد شد و اگر



این طرح تصویب شود، مجلس در مقایسه با تمامی دستگاه هاي اداري کشور در عرصه شفافیت، روندها و فرآیندها فاصله غیرقابل

 
مقایسه اي پیدا خواهد کرد. 

او با یادآور اینکه هدف این طرح این است که علاوه بر شفافیت آراي نمایندگان، حوزه هاي بسیار مهم و فرآیندهاي تصمیم سازي
مجلس را نیز شفاف کند، افزود: در صورت تصویب نهایی این طرح جلسات کمیسیون ها به صورت علنی برگزار و براي پخش جلسات
از طریق صدا و سیما بستر قانونی فراهم خواهد شد؛ حاضران، غایبان و آراي نمایندگان در جلسات کمیسیون ها به صورت عمومی
منتشر می شود و جلسات بررسی طرح ها و لوایحی که مطابق اصل 85 قانون اساسی در کمیسیون هاي تخصصی و یا مشترك مورد

 
بررسی و یا تصمیم گیري قرار می گیرند به صورت علنی برگزار خواهد شد. 

قالیباف یادآور شد: همچنین گزارش ماموریت هاي کاري نمایندگان و مشروح مذاکرات طی یک ماه در اختیار عموم قرار خواهد گرفت
و سایر موارد نیز به تفسیر در متن این طرح آمده است و از تمامی دلسوزان و پیگیران بحث شفافیت درخواست می شود که تمامی

 
جوانب طرح را مدنظر قرار دهند و نتایج مهم این میزان شفافیت در فرآیندهاي کاري مجلس را در سطح جامع تبیین نمایند. 

او افزود: مجلس یازدهم شفاف سازي را از خود آغاز کرده بنابراین جهت گیري اقدامات این مجلس در امور قانونگذاري و نظارت به

 
گونه اي خواهد بود که همه دستگاه هاي اداري کشور به سمت شفافیت و مدیریت تعارض منافع پیش بروند. 

 
انتهاي پیام 

fa.shafaqna.com شفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام



افزایش 25 درصدي جوجه ریزي در مرغداري هاي اردستان

منبع: ایسناشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/07/11

رئیس اداره دامپزشکی شهرستان اردستان گفت: از ابتداي سال جاري میزان جوجه ریزي در واحدهاي مرغداري شهرستان
نسبت به مدت زمان مشابه سال گذشته 25 درصد افزایش داشته است.

سعید راعی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: نام دامپزشکی
در جامعه امروزي فقط در درمان حیوانات خانگی خلاصه
می شود در صورتی که دامپزشکی یکی از شاخص هاي
مهم هر جامعه اي در بخش بهداشت عمومی و ارتقاي

 
سلامت جامعه و سلامت مواد غذایی محسوب می شود. 

وي با بیان اینکه بررسی و مبارزه با بیماري هاي دام، طیور،
آبزیان و... از مهم ترین وظایف علم دامپزشکی است، افزود:
برنامه ریزي در خصوص موضوعات پیش گیري و آموزش

 
بیماري ها از هدف گذاري هاي اصلی این سازمان است. 

رئیس اداره دامپزشکی اردستان تصریح کرد: با افزایش واحدهاي مرغ گوشتی شهرستان تعداد آنها به 135 واحد با ظرفیت بیش از 5

 
میلیون قطعه رسیده است و اردستان همچنان رتبه اول تولید گوشت مرغ در استان اصفهان را دارد. 

راعی با بیان اینکه از ابتداي سال جاري میزان جوجه ریزي در واحدهاي مرغداري شهرستان نسبت به مدت زمان مشابه سال گذشته

 
25 درصد افزایش داشته است، گفت: همچنین واحدهاي مرغ تخم گذار و واحد پرورش پولت در شهرستان نیز افزایش داشته است. 

وي با اشاره به راه اندازي مجدد گاوداري پنج هزار راسی اردستان، تصریح کرد: این واحد صنعتی بزرگ پروار بندي گوساله هاي نر، با
هدف تولید گوشت قرمز حدود 30 نفر اشتغال مستقیم و 60 نفر به صورت غیرمستقیم را در شهرستان اردستان ایجاد کرده است و

 
هم اکنون بزرگترین واحد پرواربندي کشور محسوب می شود. 

رئیس اداره دامپزشکی اردستان با اشاره به 95 بازدید دوره اي شش ماه نخست امسال از واحدهاي قصابی و مرغ فروشی هاي
شهرستان، افزود: در این بازدیدها حدود 650 کیلوگرم گوشت قرمز و سفید توقیف و ضبط شده است. همچنین در بازدید از رستوران

 
هاي شهرستان 150 کیلوگرم گوشت قرمز و سفید معدوم شده است. 

راعی با بیان اینکه 13هزار رأس دام سبک بر علیه بیماري تب مالت تاکنون واکسینه شدند، گفت: همچنین 115 هزار رأس دام سبک

 
بر علیه بیماري طاعون و 531 قلاده سگ بر علیه بیماري هاري به صورت رایگان واکسینه شدند. 

وي افزود: با همکاري شبکه بهداشت و درمان و دهیاري روستاها، طویله و اصطبل 11 هزار گوسفند و بز به مساحت 399 هزار



 
مترمربع سم پاشی شده است. 

 
مشکلات کشتارگاه همچنان ادامه دارد 

رئیس اداره دامپزشکی شهرستان اردستان در خصوص مشکلات کشتارگاه دام اردستان با بیان اینکه این کشتارگاه همچنان نواقصی
دارد و شهرداري هاي اردستان و زواره باید نسبت به رفع آن اقدام کنند، گفت: نبود ماشین حمل گوشت، قرارداد ناظر بهداشت،

 
مشکلات اتاق پیش سرد و پساب کشتارگاه از مشکلات اساسی این واحد است. 

راعی با بیان اینکه شهرداري ها نباید به کشتارگاه به عنوان یک منبع درآمد نگاه کنند زیرا بحث سلامت مردم و بهداشت مواد غذایی
مطرح است، خاطرنشان کرد: کشتارگاه دام در شهرستان درگیر یک سري حواشی شده است و یکسري افراد نمی خواهند مشکلات

 
این واحد که با سلامت مستقیم مردم در ارتباط است برطرف شود. 

انتهاي پیام



طرح راکد مزرعه ي میگو به چرخه تولید بازگشت

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/07/11

با حمایت و مشارکت بانک کشاورزي یک طرح راکد مزرعه پرورش میگو در استان بوشهر بعد از 15 سال رکود به چرخه تولید

 
بازگشت. 

به گزارش پایگاه خبري آرمان اقتصادي به نقل از روابط عمومی مدیریت شعب بانک کشاورزي استان بوشهر، این مزرعه پرورش میگو
در سال 1380 با تسهیلات مشارکتی این بانک در سایت پرورش میگوي دلوار شهرستان تنگستان راه اندازي شد که به دلایل مختلف

 
در سال 1384 غیرفعال شد.  

بر اساس این گزارش، با تعامل و همکاري بانک کشاورزي استان بوشهر و تلاش هاي کارکنان شعبه اهرم ، بدهی معوق بانکی این طرح
تسویه و  مزرعه میگو به شرکت صدف میگوي سینا سامان ، واگذار  و در سال 1399  با همکاري مجدد بانک کشاورزي ،براي
بازسازي و توسعه این طرح ، تسهیلاتی به مبلغ 10 میلیارد ریال پرداخت شد و خوشبختانه این طرح پس از 15 سال با حداکثر

 
ظرفیت به چرخه تولید بازگشت . 

نجف اردانه  مالک و مجري طرح  مزرعه پرورش میگوي سینا سامان می گوید : ظرفیت تولید این مزرعه میگو 60 تن در سال است

 
که با راه اندازي مجدد این طرح براي بیش از 50 نفر ، شغل مستقیم و غیر مستقیم ایجاد شده است . 

شایان ذکر است، این مزرعه پرورش میگو  در زمینی به مساحت  20 هکتار ، واقع شده است که  محصولات آن  به سایر استان ها  و

 
کشورهاي روسیه ،چین و حوزه خلیج فارس  ارسال می شود. 

این پروژه  برگ افتخار دیگري از عملکرد بانک کشاورزي در حفاظت از محیط زیست و اکوسیستم دریایی و حمایت از کارآفرینی و
تولید محصولات شیلاتی است.



در دنیا نایاب اما قیمت کف بازار

منبع: ایسناشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/07/11

فصل کاشت زعفران در زمین هاي کویري خراسان جنوبی آغاز شده و زعفران کاران ناامید از قیمتی که از پنج سال گذشته
رشدي نداشته، در حال کاشتن پیازهاي زعفران هستند.

 زعفران گیاهی است نیمه گرمسیري و در نقاطی که داراي
زمستان هاي ملایم و تابستان گرم و خشک باشد بخوبی می روید. مقاومت زعفران در مقابل سرما زیاد است و چون دوران رشد آن در
پائیز و زمستان و اوایل بهار است طبیعتا در این زمان به هواي مناسب و معتدلی نیاز دارد. در دوره خواب یا استراحت گیاه (تابستان)

 
بارندگی یا آبیاري براي آن مضر است بنابراین کشت و کار آن در مناطق گیلان و مازندران و مناطق گرم جنوب کشور رایج نیست. 

به گزارش ایسنا، زمین هاي آفتاب گیر و بدون درخت که ضمنا در معرض بادهاي سرد نیز نباشد مناسب ترین گزینه براي رشد
زعفران است. با این وجود در برخی از روستاهاي بیرجند و قائن در زیر سایه بوته هاي زرشک و درختان بادام که در تابستان کمتر

 
آبیاري می شوند کاشته می شود. 

اکنون پاییز رسیده و فصل کاشتن پیاز زعفران در زمین هاي کویري خراسان جنوبی است و کشاورزانی که به امید بنفش دیدن دوباره

 
زمین هایشان با تمام مشکلات دست از کاشتن و کاشتن و کاشتن برنمی دارند. 

مهم ترین مشکلات کشاورزانی که از زمان جدشان زعفران کارند تا به امروز که خود پیر شده اند، قیمتی است که حتی کفاف پرداخت
دستمزد دو کارگر را نمی دهد و زمینی که بزرگ است و نمی توان تنها کارهاي داشت و کاشت و برداشت را انجام داد و این خلاصه

 
تمام مشکلات آنان می شود که آنقدر بزرگ است که رغبت را از آنان گرفته است. 



 
 

 
زعفرانی با قیمت چند سال پیش 

یکی از کشاورزان قاینی در حالی که در حال کاشت پیاز زعفران است، به آینده امید دارد، اما نمی تواند از مشکلاتی که این سال ها
زعفرانش را پرپر کرده نیز بگذرد. می گوید: پیازهاي کشت شده، امسال محصول نمی دهد و سال آینده محصول خواهد داد، اما امیدي

 
به کیفیت مطلوب آن نداریم. 

وي توضیح می دهد هر ساله همین حوالی سال، زمین ها را پس از کشت پیاز زعفران آماده آبیاري می کنیم و بعد تیلرزنی آغاز می
شود که این کار نیاز به چندین نفر دارد، اما وقتی قیمت طلایی که در دستمان است، کفاف تامین چند کارگر روزمزد را هم نمی

 
دهد؛ چه باید کرد؟. 

این کشاورز ادامه می دهد: هزینه کارگري تا هزینه کود و سایر عوامل هر ساله افزایش می یابد، اما محصول زعفران افزایش قیمتی

 
نداشته است. 

وي افزود: اگر با همین سرعت با این روند نه تنها سطح زیر کاشت زعفران به شدت کاهش خواهد یافت؛ بلکه جایگزینی با سایر

 
محصولات مثل اتفاق خواهد افتاد و جایگزین یک محصول با زعفران دیگر فرصت کاشت براي زعفران فراهم نخواهد آمد. 

 
چرا حرفی براي گفتن نداریم 

حمید میرزایی، تولیدکننده زعفران در یکی از روستاهاي سرایان نیز به ایسنا می گوید: وقتی با کیفیت برتر زعفران را تولید می کنیم
چرا حرفی براي گفتن نداریم؛ در حالی که گاهی محصولات دیگر استان ها حتی بیش از زعفران حرف براي گفتن در جهان دارند و

 
این عادلانه نیست. 

وي افزود: به نظر من که سال هاست در این حوزه فعال هستم عدم توجه شایسته به معرفی زعفران به کشورهاي مختلف و یا حتی

 
استان هاي مختلف، فصل الخطاب تمام مشکلات و کاستی هاست. 



 
 

 
گناهی نکرده ایم که زعفران کار شده ایم 

وي بیان کرد: قیمت زعفران هنوز مانند پنج سال پیش است، بدون درنظر گرفتن تورم و افزایش هزینه هاي اولیه تولید و دستمزد؛ در

 
حالی که ما نیز گناهی نداریم و گناهی نکرده ایم که زعفران کار شده ایم. 

میرزایی معتقد است اکنون مسئولان متوجه عقب ماندگی زعفران شده اند و تلاش دارند براي ابتدا معرفی آن به جهان، برندسازي و
سپس قیمت گذاري عادلانه، اما باز هم اعتقاد دارد این اقدامات دیر است و حال که بسیاري از محصولات جاي زعفران را گرفته و
حتی زمین هاي زعفران بسیاري زیر کشت محصولات دیگري رفته و کشاورز خسته از مشکلات است، دیگر دیر است براي این

 
تصمیمات. 

 
براي تأمین پیاز زعفران مشکلی وجود ندارد 

عبدالرضا رضایی، مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی نیز اظهار کرد: سال گذشته 70 هزار و 155 کیلوگرم

 
زعفران از مزارع استان برداشت شده و سطح زیر کشت زعفران در استان 17 هزار و 152 هکتار است. 

وي با بیان اینکه 32 هزار و 282 بهره بردار زعفران در خراسان جنوبی فعالیت می کنند، افزود: تولید زعفران در استان نسبت به سال

 
گذشته کاهش نداشته است. 

وي با اشاره به شمکل مطرح شده در استان، اظهار کرد: بنه یا همان پیاز زعفران به قیمت هر کیلو 5 تا 10 هزار تومان به فروش می

 
رسد و براي تأمین آن مشکلی وجود ندارد. 

مدیر امور باغبانی سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی با اشاره به اینکه زعفران خراسان جنوبی بسته به کیفیت و نوع آن (دسته،
سرگل، پوشال و نگین) بین 7 تا 12 میلیون تومان ارزش گذاري می شود، تصریح کرد: صادرات این محصول از مبدأ استان صورت می

 
گیرد. 

رضایی گفت: زرشک، زعفران و عناب؛ محصولات استراتژیک خراسان جنوبی هستند که استان رتبه دوم تولید زعفران و رتبه اول
تولید زرشک و عناب را در کشور دارد و از این استان به عنوان استان طلاي سرخ یاد می شود؛ بنابقراین تمام حمایت هاي لازم در

حد توان براي این محصولات صورت می گیرد. 



 
 

 
مشکلات صادراتی که سوداي حل شدن ندارند 

غلامرضا قوسی، رئیس سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی افزایش سطح زیرکشت زعفران در خراسان جنوبی خبر داد و افزود:
سطح زیر کشت زعفران در استان خراسان جنوبی 17 هزار و 152 هکتار است که شهرستان قاینات با پنج هزار و 88 هکتار سطح زیر

 
کشت و تولید 22 تن و 738 کیلوگرم زعفران، رتبه نخست تولید این محصول را دارد. 

وي اظهار کرد: خراسان جنوبی رتبه نخست کیفیت زعفران و رتبه دوم تولید این محصول در کشور را دارد که در حال حاضر 32 هزار

 
و 282 بهره بردار زعفران در خراسان جنوبی فعالیت می کنند که خرده مالکی مشکل عمده استان در این حوزه محسوب می شود. 

قوسی بیان کرد: در سال گذشته 70 هزار و 155 کیلوگرم زعفران خشک از مزارع استان برداشت شد که با توجه به کیفیت و نوع

 
جمع آوري محصول از کیلویی هفت میلیون تومان تا 12 میلیون تومان به فروش رسید. 

وي در مورد صادرات زعفران نیز بیان کرد: صادرات این محصول از مبدا استان صورت می گیرد، اما تعرفه هاي بالاي صادراتی سبب
شده بازار کشورهاي پرمصرف مانند هندوستان در اختیار کشورهاي دیگر قرار بگیرد؛ قیمت پایین زعفران به تناسب افزایش قیمت

 
سایر کالاها و محصولات سبب کاهش انگیزه کشاورزان می شود. 

قوسی ادامه داد: همچنین با توجه به شیوع بیماري کووید 19 خرید و فروش این محصول با ارزش، دچار نوسان و مشکلاتی شده و

 
صادرات نیز با سخت گیري و به کندي انجام می شود. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي خراسان جنوبی در ارتباط با فرآوري محصول زعفران در استان گفت: سالانه حدود 300 کیلوگرم قرص
زعفران، 2 تن و 200 کیلوگرم پودر، 2 تن عصاره و بیش از سه هزار لیتر نوشیدنی زعفران در خراسان جنوبی تولید می شود، اما در

 
زمینه فرآوري این محصول هنوز عقب ماندگی هاي زیادي داریم. 

قوسی بیان کرد: این استان ظرفیت هاي بی شماري در حوزه کشاورزي و محصولات مهم در کشور دارد که هرچه حمایت از آن

 
صورت گیرد باز هم کم است؛ بنابراین توصیه می شود دولت جدید به این محصولات توجه بیشتري داشته باشد. 

زعفران قاینات بر تابلوي بورس می درخشد 



سلمان اسحاقی، نماینده مردم شهرستان هاي قاینات و زیرکوه در مجلس شوراي اسلامی نیز چندي پیش گفت: امروز شرایط به گونه
اي ساماندهی شده که هر سرمایه گذار و هر شرکتی که قرار است از زعفران قاینات استفاده کند باید مستقیم وارد بورس شود و

 
زعفران اصل قاینات را دریافت کند. 

وي ادامه داد: این فرآیند بسیار سخت بود و مذاکرات طولانی در این زمینه انجام شد تا بتوانیم شاهد نام زعفران قاینات بر روي تابلوي

 
بورس باشیم و با این اتفاق خوب شاهد هستیم که از هرگونه فروش تقلبی زعفران جلوگیري می شود. 

وي افزود: این امر در واقع دروازه قیمت گذاري اصولی و براساس زحمت کشاورز را گشوده تا از هرگونه رانت و فساد معاملات

 
جلوگیري شود چراکه در این سال ها زعفران خراسان جنوبی از این امر بسیار رنج برده است. 

 
تسهیلات قرض الحسنه ارزان قیمت براي زعفران کاران 

بزرگی، مدیر عامل گروه توسعه ي اقتصادي تدبیر وابسته به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) نیز در جمع خبرنگاران اظهار کرد: از

 
زعفران کاران استان هاي خراسان جنوبی و خراسان رضوي با ارائه تسهیلات قرض الحسنه حمایت می شود. 

وي با اشاره به ماموریت این گروه در خصوص حضور مؤثر در عرصه اقتصاد ملی، گفت: در راستاي کمک به زنجیره تولید زعفران در دو
استان خراسان جنوبی و خراسان رضوي به عنوان بزرگترین تولیدکنندگان این محصول راهبردي، از زعفران کاران خرده مالک با ارائه

 
تسهیلات قرض الحسنه حمایت خواهد شد. 

مدیر عامل گروه توسعه ي اقتصادي تدبیر وابسته به ستاد اجرایی فرمان حضرت امام(ره) بیان کرد: سقف این تسهیلات 50 میلیون

 
تومان و با کارمزد 4 درصد خواهد بود و دریافت این تسهیلات قرض الحسنه نیاز به ضامن ندارد. 

بزرگی با بیان اینکه تسهیلات با همکاري صندوق کارآفرینی امید ارائه خواهد شد، تصریح کرد: زعفران کاران می توانند با مراجعه به

 
سامانه www.satkaz.ir از نحوه دریافت این تسهیلات مطلع شوند. 

وي یادآور شد: زعفران کاران با ارائه زعفران خود به انبار بورس کالا و اخذ گواهی سپرده کالایی زعفران، امکان دریافت این تسهیلات

 
را خواهند داشت. 

 
 



چایت را بنوش با چاشنی زعفرانی که از فراز و فرود مشکلات زعفران کاران، مشقت کاشت و برداشت صبح گاهی و پائیز سرد کویر
عبور کرده و اینک به دست تو رسیده و حتی نمی دانی این زعفران از کجاي کشور آمده؛ حتی گاهی فکر می کنی از خارج آمده!
چون نامی از خراسان جنوبی روي بسته اش نمی یابی. چایت را بنوش شاید اوضاع کمی بهتر شد؛ شاید آینده بیشتر به زعفران

 
خراسان جنوبی ساخت؛ شاید... 

انتهاي پیام



ممنوعیت واردات قیمت لوزام خانگی را افزایش نمی دهد

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/07/11

ایران اکونومیست- نایب رییس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی اظهار داشت: قبول ندارم که این حکم باعث افزایش قیمت
لوازم خانگی می شود چراکه متن نامه به جلوگیري از واردات کالاي کامل است یعنی همان روال قبل ادامه خواهد داشت. اگر

قیمت لوازم خانگی گران شود بابت حامل هاي انرژي، حقوق و دستمزد، قیمت جهانی ...

محمدحسین اسلامیان در مورد ممنوعیت واردات لوازم
خانگی کره اي اظهار کرد: واردات لوازم خانگی خارجی از
سال 97 ممنوع بوده ولی تا پایان سال 1400 مصوبه
داشته است، هر سال هم این موضوع تمدید می شود حالا
با حکمی آمده تا دو یا سه سال آینده این ممنوعیت
کماکان وجود خواهد داشت؛ تا رایزینی در رابطه با واردات
لوازم خانگی انجام نشود. تولیدات بسیار خوبی در برخی
محصولات لوازم خانگی داریم که بازار ما نیازي به واردات

 
محصولات خارجی ندارد. به مرحله اي رسیده ایم که در برخی از موارد کالاي ما همتاي محصول خارجی است. 

وي افزود: ما از روز اول با ورود کالا به صورت کامل مخالف بودیم بلکه می گفتیم کالا به صورت قطعه وارد شود، براي مثال 80 درصد
یک محصول ایرانی باشد و 20 درصد دیگر هم به صورت قطعه وارد شود تا هم اشتغال ایجاد شده و هم یک کالاي باکیفیت تولید
شود. ممنوعیتی هم که به وجود آمده در همین راستا است، در نامه رهبري هم از ممنوعیت کالا به صورت کامل یاد شده است. ایشان
این را نفی نکردند که قطعات لوازم خانگی وارد شده و اینجا به تولید یک کالاي باکیفیت ایرانی منجر شود. کمااینکه در سه سال اخیر
همین روند انجام می شد و کمپرسور و بورد یخچال و همچنین پنل هاي تلویزیون وارد می شد. چراکه براي تولید بعضی از این

 
قطعات توانمندي نداریم یا تولید آنها صرفه اقتصادي ندارد. 

اسلامیان در مورد احتمال افزایش قیمت لوازم خانگی بیان کرد: من قبول ندارم که این حکم باعث افزایش قیمت لوازم خانگی می
شود چراکه متن نامه به جلوگیري از واردات کالاي کامل است یعنی همان روال قبل ادامه خواهد داشت. اگر قیمت لوازم خانگی گران
شود بابت حامل هاي انرژي، حقوق و دستمزد، قیمت جهانی مواد اولیه و.. است که در صورت افزایش آنها به ناچار تولیدکننده هم

 
مجبور به افزایش قیمت محصول خود می شود. 

وي در پاسخ به سوالی در مورد تاثیر انتظار تورمی ایجاد شده گفت: تقاضا در سطح بازار به علت وضعیت اقتصادي مردم بسیار کم
است، تولید هم به نسبت آن کاهش داشته است. زمانی افزایش قیمت ایجاد می شود که در بازار تقاضا وجود داشته باشد. اگر براي
کالاي 10 میلیون تومانی تقاضا در بازار موجود نباشد اگر به 11 میلیون تومان برسد تنها گره کورتر می شود. تا زمانی که تقاضا ایجاد

 
نشود مطمئنا افزایش قیمت نخواهیم داشت، مگر اینکه تسهیلاتی براي ایجاد تقاضا در بازار ایجاد شود. 



نایب رییس اتحادیه فروشندگان لوازم خانگی در مورد واردات این کالاها از دیگر کشورها گفت: واردات لوازم خانگی به صورت کامل از
هیچ کشوري قانونی نیست. سیاست هاي دولت و حاکمیت این است که کالا به صورت کامل وارد نشود. از آنجا که صحبت هایی مبنی
بر برگشتن ال جی و سامسونگ به ایران بود و عده اي هم می گفتند که در قبال طلب خود از کره جنوبی لوازم خانگی وارد کنیم، با

 
توجه به اینکه شرکت ها بازار ایران را در زمان تحریم ها رها کردند، این نامه نوشته و به کره جنوبی اشاره شده است. 

وي اضافه کرد: به هر میزان که نظارت روي کالاهایی که در بازار هستند بیشتر شود از ورود کالاي تقلبی، قاچاق و بدون گارانتی
بیشتر جلوگیري می شود. کشور ما بسیار پهناور است و مرز بسیار بزرگی با عراق، افغانستان، ترکیه و... دارد. از سالیان قبل شاید حتی
100 سال قبل هم قاچاق رخ می داد. بنابراین باید فرهنگسازي انجام شود، همچنین اگر کالاي ایرانی باکیفیت و با قیمت مناسب در
اختیار مردم قرار بگیرد مطمئنا استقبال از کالاي خارجی و قاچاق که بدون گارانتی است کم خواهد شد و به سمتی می رویم که
حتی اگر در بازار کالاي خارجی وجود داشت، کالاي ایرانی به فروش می رود اما لازم است که کیفیت و قیمت، مصرف کننده را قانع

 
کند که از کالاي ایرانی استفاده کند. با وجود سامانه جامع تجارت و کد رهگیري روز به روز حلقه کالاي قاچاق تنگ تر هم می شود. 

اسلامیان در ادامه تصریح کرد: با توجه به راهکارهایی که اداره دارایی ارائه کرده، دستگاه هاي کارتخوان باید ثبت شود، علاوه بر این
چک هاي جدید در شبکه بانکی به شکلی است که اگر شخصی بخواهد کالایی غیر تولید داخل یا واردات به صورت قانونی را داد و

 
ستد کند قطعا به مشکل برمی خورد. قطعا دایره فروش این کالاها بسیار کوچک خواهد شد. 

وي اضافه کرد: ال جی و سامسونگ برندهاي کره اي هستند اما بسیاري از آنها حتما ساخت کره نیست، بیشتر آنها ساخت چین یا
مصر هستند بنابراین وجود آنها به این منزله نیست که از کره آمده اند. رصد نهادهاي نظارتی قطعا تشدید هم خواهد شد و در سطح
بازار کمتر شاهد این دو برند خواهیم بود، بنابراین بازار خوبی براي رشد بیشتر لوازم خانگی ایرانی باز خواهد شد که امیدوارم
تولیدکنندگان ما از این فرصت استفاده کنند و با آوردن فناوري و ایجاد زیرساخت روز دنیا بتوانند جاي این دو برند را بگیرند به

 
طوري که خود مصرف کنندگان نخواهند که کالاي خارجی مصرف کنند. 

اسلامیان در پایان خاطرنشان ساخت: اگر مصرف کنندگان می خواهند خریدي انجام دهند پیش از آن که خرید خود را انجام دهند از
صحت و سقم اصلی بودن آن کالا، از طریق چک کردن آن در سامانه جامع گارانتی مطمئن شوند، تا کالاي خریداري شده تقلبی
نباشد و گارانتی مطمئنی داشته باشد. همچنین خرید خود را از مغازه هایی که داراي پروانه کسب است انجام دهند تا اگر تخلفی رخ

 
داد، قابل پیگیري باشد. 

ایلنا



براي جلب اعتماد ایرانیان خارج از کشور جهت سرمایه گذاري در مناطق آزاد

تلاش می کنیم

منبع: روزنامه اقتصاد کیششماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/07/11

دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی و ویژه اقتصادي، از ایرانیان خارج از کشور و فعالان اقتصادي دعوت کرد با نگاهی
جدید به فرصت هاي سرمایه گذاري در مناطق آزاد بنگرند

سعید محمد با اشاره به سیاست هاي غلط گذشته که
مناطق آزاد را به یکی از عوامل مضر براي اقتصاد کشور
تبدیل کرده بود، گفت: دقت کافی براي توسعه زیر ساخت

 
ها و تامین مالی در این مناطق صورت نگرفته است. 

وي یکی از آسیب هاي احصا شده در زمان کوتاه مدیریت
خود را ناظر بر لزوم محکم بودن قوانین و مقررات در
مناطق آزاد دانست و گفت: متاسفانه دستگاه هاي اجرایی
دخالت هایی در امور مناطق آزاد دارند و منجر می شوند
قوانین و مقررات در این مناطق به درستی اجرایی نشود؛

این روند موجب آسیب رسیدن به فعالان اقتصادي در مناطق آزاد کشور شده است به همین منظور ما کارهاي زیادي براي بازگشت

 
اعتماد فعالان اقتصادي و سرمایه گذاران در پیش داریم. 

 
تلاش براي جلب اعتماد ایرانیان خارج از کشور جهت سرمایه گذاري در مناطق آزاد 

این مقام عالی در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، از تمام فعالان اقتصادي و سرمایه گذاران و نیز ایرانیان خارج از کشور دعوت کرد تا با

 
نگاه و دیدي جدید به مناطق آزاد بنگرند. 

سعید محمد در پاسخ به سوال مجري برنامه که در خصوص تداوم اقداماتِ مدیریتی وي در قرارگاه خاتم الانبیاء پرسید، اظهار کرد:
قطعا باید از همه ظرفیت هاي کشور بهره ببریم تا بتوانیم کارهاي بزرگ انجام دهیم. ما دست خود را به سمت همه عزیزان در دستگاه
هاي اجرایی، وزارتخانه ها و سایر قوا دراز می کنیم. در این راستا نگاه ها باید جامع الاطراف باشد تا هموطنان در توسعه و رشد و

 
اعتلاي کشور سهیم باشند. 

وي ادامه داد: این وظیفه مدیران سازمان هاي مناطق آزاد کشور است که زمینه را براي حضور ایرانیان خارج از کشور که علاقمند به
سرمایه گذاري در این مناطق هستند فراهم کنند. در این راستا با توجه به دیدگاه رئیس محترم جمهور نسبت به این موضوع، موجب

 
تجمیع ظرفیت ها خواهد بود تا پس از اعتماد سازي، مناطق آزاد از سرمایه هاي مردمی برخوردار گردند. 

 
اشتغال و بهبود اقتصاد در مناطق آزاد 



دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی و ویژه اقتصادي، در پاسخ به این سوال که وضعیت استقلال این مناطق چه سمت و
سویی خواهد گرفت، گفت: براساس قانون چگونگی ایجاد مناطق آزاد، اختیارات به مناطق آزاد داده شده است ولی با گذشت زمان،

 
قوانینی در مجلس شوراي اسلامی به تصویب رسیده که قبلی ها را نقض کرده است. 

از طرفی برخی بخشنامه هاي وزارتخانه اي در روندِ کاري و تحقق اهداف مناطق آزاد تاثیر سوء دارند و این باعث سرخوردگی سرمایه
گذاران می شود. در این راستا قرار بود مناطق آزاد از معاف 20 ساله مالیات بر ارزش افزوده برخوردار باشند؛ ولی قانونی تصویب شد

 
که این مناطق مشمول مالیات بر ارزش افزوه می شوند. 

سعید محمد گفت: سرمایه گذارانی که پیش تر سرمایه خود را وارد این عرصه کردند و بر اساس یک بیزینس پلن قدم در این راه

 
گذاشتند، با چنین قوانینی دچار شوك شده و توان ادامه راه را از دست خواهند داد. 

چنین مسائلی باید حل و فصل شود و تصور می کنم با وجود وفاق ایجاد شده در اعضاي هیات دولت، مجلس شوراي اسلامی و قوه

 
قضائیه، مناطق آزاد به استقلال قبلی خود باز گردند. 

وي در بخشی دیگر از سخنان خود به فعالسازي کریدور شمال ـ جنوب اشاره کرد و گفت: دولت فدراسیون روسیه مصوبه اي را در
سال 2017 تصویب کردند و طی آن راهبردهاي توسعه بنادر در دریاي خزر را مصوب کردند و نقش کریدور شمال ـ جنوب را بسیار

 
پررنگ دیدن و سالانه 25 میلیون تن ظرفیت انتقال بار را به منطقه روسیه برنامه ریزي کردند. 

وي افزود: این مسیر از ایران میگذرد، از بندر چابهار شروع می شود و از مسیر ریلی چابهار تا رشت امتداد پیدا می کند و از آنجا به
مجتمع بندري کاسپین منتقل می شود، طی یک عملیات آبی بار توسط کشتی هاي رو رو، واگن ها به کشتی دیگري منتقل و به

 
کشور روسیه ارسال می شوند. 

این مقام عالی در مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی و ویژه اقتصادي کشور گفت: ما علاوه بر احداث کریدور شمال ـ جنوب در پی شکل
دهی به یکسري خوشه ها براي توسعه صنعتی، کشت، شیلات، بحث سوآپ و گردشگري در کشور هستیم و بنده پیشنهاد تشکیل
شورایی با حضور نمایندگانی از وزارتخانه هاي درگیر را داده ام و ما هم می توانیم دبیري آن را بپذیریم، تا با همکاري هم و در زمان

مقرر همه چیز آماده باشد و ما بهره لازم را ببریم.تاریخ انتشار 11مهر 1400



آغاز عملیات اجرایی پارك هاي پایین دستی اوره رزینی لردگان و

پتروشیمیایی بروجن

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/07/11

تجارت گردان - مدیرعامل شرکت گروه پتروشیمی سرمایه¬گذاري ایرانیان (پترول) از انتخاب سرمایه¬گذار بخش خصوصی
براي احداث پارك¬هاي پایین دستی اوره رزینی لردگان و پتروشیمیایی بروجن خبر داد و گفت این دو پارك در استان

چهارمحال وبختیاري وارد فاز اجرایی می¬شوند. نوشته آغاز عملیات اجرایی پارك هاي پایین دستی ...

تجارت گردان &– مدیرعامل شرکت گروه پتروشیمی
سرمایه¬گذاري ایرانیان (پترول) از انتخاب سرمایه¬گذار
بخش خصوصی براي احداث پارك¬هاي پایین دستی اوره
رزینی لردگان و پتروشیمیایی بروجن خبر داد و گفت این
دو پارك در استان چهارمحال وبختیاري وارد فاز اجرایی

 
می¬شوند. 

به گزارش تجارت گردان به نقل از روابط عمومی شرکت
گروه پتروشیمی سرمایه گذاري ایرانیان (پترول)، رسول

اشرف زاده با اشاره به اینکه توسعه صنایع تکمیلی و احداث پارك هاي صنعتی پایین دستی از سیاست هاي اصلی شرکت صنایع
پتروشیمی خلیج فارس و پترول است، تصریح کرد: هدف از این کار تکمیل زنجیره ارزش، ایجاد اشتغال پایدار، جلوگیري از واردات

 
برخی محصولات و خروج ارز از کشور، رونق تولید و شکوفایی اقتصاد با ارزش افزوده بالا در مناطق کمتر توسعه یافته است. 

مدیرعامل پترول اظهار داشت: براي احداث پارك صنعتی اوره رزینی با ظرفیت 115 هزار تن در لردگان از طریق فراخوان عمومی

 
سرمایه گذار بخش خصوصی انتخاب و پس از تشکیل شرکت مشارکتی فاز اجرایی احداث پارك آغاز شده است. 

اشرف زاده با اشاره به اینکه پارك اوره رزینی لردگان با حدود 45 واحد در 6 زون با مجموعه ظرفیت 115 هزار تن و سرمایه گذاري
حدود دو هزار میلیارد تومان احداث می شود، اظهار کرد: با اجراي این پارك 19 محصول متنوع از جمله انواع کودشیمیایی، پلاستیک
ها و سیستم هاي جلوگیري کننده آلایندگی خودرو تولید و براي دو هزار و 800 نفر اشتغال مستقیم ایجاد می شود که به توسعه

 
منطقه کمک می کند. 

نایب رییس هیات مدیره شرکت گروه پتروشیمی سرمایه گذاري ایرانیان (پترول) با اشاره به فراخوان جذب سرمایه گذار براي اجراي
طرح پارك پتروشیمایی بروجن، تصریح کرد: خوشبختانه سرمایه گذاران بخش خصوصی استقبال خوبی از مشارکت در احداث این
پارك پایین دستی داشتند به نحوي که سه شرکت بخش خصوصی از طریق فراخوان براي مشارکت اعلام آمادگی کردند و پس از
تصویب میزان سهامداري هر کدام از آنان در هیات امناي احداث پارك پایین دستی پتروشیمیایی بروجن فعالیت هاي مقدماتی جهت

 
ثبت شرکت و سایر اقدامات آغاز شده است. 



وي خاطر نشان کرد: این پروژه با 48 واحد صنعتی در 6 زون و با سرمایه گذاري حدود چهار هزار میلیارد تومان و استفاده از 10 نوع
خوراك متنوع، 65 محصول را تولید خواهد کرد که عمده آن ها وارداتی است و براي نخستین بار در کشور تولید می شود که از آن
جمله می توان به تولید ورق هاي ABS، پلاستیک هاي مصنوعی، کاهش دهنده آلاینده ها Adblue، لاستیک خورو، پلی استایرن ها و

 
... اشاره کرد. 

به گفته مدیرعامل پترول با بهره برداري از این واحد براي سه هزار و 130 نفر اشتغال مستقیم و هفت هزار و 185 نفر اشتغال

 
غیرمستقیم ایجاد خواهد شد. 

به گفته وي، مطالعات بازار، محصولات مورد نیاز کشور، فناوري در دسترس، نرخ بازگشت سرمایه بالا، خوراك در دسترس، میزان
سرمایه گذاري، رعایت مسائل زیست محیطی و میزان آب مورد نیاز، اصولی هستند که شرکت پترول در اجراي طرح هاي خود مدنظر

 
دارد. 

شایان ذکر است پترول 9 طرح با مجموع ظرفیت 650 هزار تن و 800 میلیون یورو سرمایه گذاري در دست اجرا دارد که دو طرح در
سال 1401 به بهره برداري می رسد و همچنین 5 پارك صنعتی پایین دستی با ظرفیت 381 هزارتن و سرمایه گذاري حدود ده هزار

 
میلیارد تومان در دست دارد. 

هیات امناي پارك اوره لردگان و پارك پتروشیمیایی بروجن شامل استاندار چهارمحال وبختیاري، مدیر سازمان صنعت، معدن و
تجارت استان، نمایندگان شهرستان هاي لردگان و بروجن در مجلس شوراي اسلامی، معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار و

همچنین شرکت گروه پتروشیمی سرمایه گذاري ایرانیان (پترول)، است.



خیز طلا براي موج سواري روي رکود تورمی

منبع: مشرقشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/07/11

 
- اقتصاد 

 
خیز طلا براي موج سواري روي رکود تورمی 

تحلیلگران می گویند ریسک رکورد تورمی با شعله ور شدن بحران انرژي
دوباره نمایان شده و این خبر خوبی براي طلا محسوب میشود که هفته
گذشته ثابت کرد تقاضاي خرید قوي در پایین سطح 1750 دلار در هر

 
اونس وجود دارد. 

به گزارش مشرق، اونس طلا پس از این که اواسط هفته گذشته به مرز
1720 دلار عقب نشینی کرد، با بهبود دو رقمی و صعود به سطح 1760
دلار در روز جمعه، همه را غافلگیر کرد. بهاي هر اونس طلا در معاملات روز

جمعه بازار آتی آمریکا با یک دلار و 40 سنت معادل 0.1 درصد افزایش، در 1758 دلار و 40 سنت بسته شد و براي کل هفته حدود

 
0.4 درصد افزایش نشان داد. با این حال طلا در سپتامبر 3.4 درصد کاهش قیمت داشت. 

فشار نزولی اصلی روي قیمت طلا در پی آماده شدن بازارها براي آغاز تعدیل برنامه خرید اوراق قرضه بانک مرکزي آمریکا ایجاد شد.

 
این انتظارات باعث صعود بازده اوراق خزانه و دلار آمریکا شد و قیمت طلا را تحت فشارهاي کاهشی قرار داد. 

دانیل گالی، استراتژیست کالاي شرکت تی دي سکیوریتیز به کیتکونیوز گفت: آنچه این روزها بر قیمت طلا تاثیرگذار بوده، در نظر
گرفتن خروج بانک مرکزي آمریکا از تدابیر محرك مالی بوده است. در نتیجه شاهد تغییرات قابل توجه معادلات بازارهاي اوراق خزانه

 
بوده ایم و این موضوع براي قیمت طلا منفی بوده است. 

اما عملکرد قوي طلا در پایان هفته نشان داد که بازي براي این فلز ارزشمند هنوز تمام نشده و تجدید نگرانیها نسبت به رکورد تورمی

 
و دورنماي فنی جدید براي طلا کاملا امیدوارکننده به نظر می رسند. 

گالی گفت: رکود تورمی موضوعی است که در ذهن جمعی ما پررنگ شده است. این حقیقت که طلا با وجود سقوط به پایین مرز
1750 دلار موفق شد صعود کند، دورنماي فنی را تغییر داد. از این نظر می توانیم شاهد قیمتهاي بالاتر طلا باشیم. سطح 1750 دلار

 
اکنون یک سطح حمایتی است و 1800 دلار یک سطح مقاومتی به شمار می رود. 

شون لاسک، یکی از مدیران شرکت والش تردینگ گفت: اگرچه به نظر می رسد طلا در حال حاضر فاقد جذابیت دارایی امن است اما
قیمتهاي بالاتر انرژي ممکن است این وضعیت را تغییر دهد. بازار انرژي به مرور قیمتهاي بالاتري پیدا کند که قیمت طلا را به همراه



 
خود بالاتر خواهد برد. 

در هفته جاري موضوع مورد توجه بازارها همچنان بحث داغ سقف بدهی خواهد بود. هر چند که دولت آمریکا روز پنج شنبه پس از
تصویب لایحه تامین مالی دولت تا سوم دسامبر از سوي کنگره و سنا، از تعطیلی فدرال به شکل موقتی جلوگیري کرد اما مهلت 18

 
اکتبر همچنان بازارها را نگران نگه می دارد. 

جانت یلن، وزیر خزانه داري آمریکا هفته گذشته گفت: اگر سقف بدهی افزایش پیدا نکند، یک بحران مالی وجود خواهد داشت و

 
اعتماد به دلار به عنوان ارز ذخیره تضعیف می شود. 

گالی معتقد است با وجود این نگرانیها، تاثیر بر قیمت طلا بعید است قابل توجه باشد و این موضوع احتمالا حل می شود. وي گفت:

 
تصور نمی کنم بازار واقعا روي این ریسکها حساب کند. اگرچه تاثیر ورشکستگی عظیم خواهد بود اما احتمال آن بسیار اندك است. 

مهمترین آماري که هفته جاري منتشر می شود گزارش اشتغال سپتامبر آمریکا در روز جمعه خواهد بود. بازار پیش بینی می کند

 
آمار نشان دهد اقتصاد آمریکا 460 هزار شغل جدید ایجاد کرده و نرخ بیکاري به 5.1 درصد رسیده است. 

بر اساس گزارش کیتکونیوز، سایر آمار شامل سفارشهاي کارخانه در روز دوشنبه، شاخص مدیران خرید بخش غیرتولید ISM در روز
پنج شنبه، گزارش اشتغال غیرکشاورزي ADP در روز چهارشنبه، متقاضیان بیمه بیکاري در روز پنج شنبه و مجوزهاي ساخت و ساز

 
در روز جمعه خواهد بود. 

منبع: ایسنا



خاك رکود بر صنعت قارچ خوراکی نشسته است

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/07/11

افزایش بهاي تمام شده تولید قارچ و تهیه مواد مورد نیاز قارچ و دیگر
مشکلات این صنف واحدها تولید قارچ را در آستانه ورشکستگی قرار

 
داده است. 

نقش مثبت مصرف گیاهان و سبزي ها بر سلامتی بدن انسان،
موضوعی است که از قرن ها پیش اثبات شده است. به همین دلیل
بخشی از رژیم غذایی انسان ها را خوردنی هاي سرشار از ویتامین،
مواد معدنی و سایر مواد مفید تشکیل می دهد و از میان این اقلام

خوراکی قارچ یکی از انواع سبزیجات محسوب می شود که فواید مختلفی دارد. قارچ داراي مواد معدنی همچون آهن، سلنیوم، پتاسیم،
مس، کلسیم، فسفر و حاوي انواع ویتامین ها و همچنین منبع خوبی از فیبر است، البته این ماده خوراکی از کالري کمی برخوردار
است. با این حال سرانه مصرف قارچ در ایران نسبت به سایر کشورها پایین است. دلایل متعددي براي مصرف کم قارچ در ایران عنوان
می شود که از آن جمله می توان به تمایل بیشتر خانوارها به مصرف مواد غذایی مانند برنج و همچنین کمبود تنوع استفاده از آن
اشاره کرد، در سال هاي اخیر حتی کسانی که مصرف قارچ در سبد غذایی آنها زیاد بوده نیز به کاهش خرید آن سوق داده شده است
و دلیل اصلی بروز این مسئله افزایش قیمت است. به نحوي که قیمت هر کیلو قارچ که اوایل امسال بین 27 تا 32 هزار تومان متغیر
بود طی روزهاي اخیر در سطح بازار به 60هزار تومان هم رسیده است. این افزایش قیمت سبب شده تا این ماده غذایی به دلیل صعود
نرخ آن، با کاهش چشمگیر جانمایی در سبد خرید خانوار مواجه شود. این در حالی است که التهاب در مورد بازار خوراکی ها غیر از
قارچ دامن بسیاري دیگر از کالاها را نیز گرفته و به گفته فعالان صنفی، در پنج ماه نخست امسال به دلیل شیوع کرونا، کاهش
برگزاري مراسم هاي مهمانی، عزاداري و عروسی و خصوصا افت قدرت خرید مصرف کننده، میزان مصرف برخی از مواد غذایی
35درصد افت داشته است. و اما این خوراکی با ارزش به دو شکل سنتی و مکانیزه کشت می شود که کشت مکانیزه در 12 ماه سال
انجام می شود، اما کشت سنتی در فصل تابستان به دلیل نبود سیستم سرمایشی انجام نمی شود، بنابراین سطح تولید در این روزها
بین 10 تا 20 درصد تولید کاهش می یابد. در تابستان واحدهاي خرد غیر مکانیزه تولید قارچ به علت مجهز نبودن به سیستم هاي
سرمایشی از چرخه تولید خارج شدند. همچنین کمبود و افزایش قیمت قابل ملاحظه مواد اولیه سبب شده است که برخی از
واحدهاي مکانیزه از تمام ظرفیت واقعی خود استفاده نکنند. از طرفی ظرفیت تولید نیز کاهش پیدا کرده است و نقدینگی
تولیدکنندگان کفاف زیر کشت بردن کلیه سالن هاي تولید قارچ را ندارد.با توجه به سرما دوست بودن این محصول، فصول سرد سال
زمان مناسبی براي تولید قارچ است، اما اگر افزایش قیمت مواد اولیه و کمبود آن ها بر همین منوال ادامه داشته باشد که به احتمال

 
زیاد نیز ادامه خواهد داشت، تولید قارچ را شدیدا تحت تاثیر قرار خواهد داد. 

تولید قارچ در 6 ماه دوم سال 1400، نسبت به فصل تابستان بهتر می شود، اما نسبت به فصول سرد سال هاي گذشته شاهد کاهش
قابل ملاحظه اي در تولید آن خواهیم بود. مگر آنکه حمایت هاي دولتی براي تامین نقدینگی تولیدکنندگان قارچ و بستر کشت
صورت پذیرد. مدیرعامل اتحادیه پرورش قارچ البرز علت اصلی بالا رفتن قیمت قارچ گرانی مواد اولیه است و در ارتباط با افزایش
قیمت این خوراکی مقوي و مفید در بازار گفت: در هر بخش تولید قارچ که وارد شوید این افزایش قیمت قابل رویت بوده و نشات
گرفته از هزینه هاي تهیه مواد اولیه، آب، برق،گاز و استهلاك است. ناصر فلاح عمده مواد اولیه تولید قارچ را کاه و کُلَش گندم عنوان



کرد و ادامه داد: بستر اصلی از مواد اولیه براي تولید قارچ کاه و کلش گندم است که طی یکسال گذشته بسیار با ارزش ارزیابی شده و
در سال گذشته قیمت هر کیلوگرم کلش گندم بین 850 تا 1000 تومان متغیر بوده که بسته به مرغوبیت، میزان رطوبت خاك تغییر
قیمت داشته است. وي ادامه داد: امسال با توجه به کمبود بارش ها، تولید گندم به میزان 40 درصد کاهش یافت و به همان نسبت
تولید گندم پایین آمده و امسال قیمت کاه و کلش گندم از 1000 تومان امسال به 4000 تومان رسیده است. فلاح در مورد کود مرغ
که دیگر مواد اولیه براي تولید قارچ است ، افزود: کود مرغ از مرغداري ها خریداري می شود و بسته به شرایطی که در دو سال گذشته
رخ داده است،افزایش قیمت در این خصوص نیز داشتیم و قیمت کود مرغ دو برابر شده و از 600 تومان به 1200 تومان رسیده
است.این مسئول در خصوص خاك پید یا پوششی که جزو مواد اولیه تولید قارچ است ، گفت: این خاك 15 درصد مواد اولیه ما را
تشکیل می دهد که از ضایعات خاك ها در مناطق مختلف برداشت شده و سپس پاستوریزه می شود. وي ادامه داد: سال گذشته براي
هر مترمکعب خاك 250 تا 300 هزار تومان هزینه پرداخت می کردیم، اما امسال این هزینه کرد از950 تا یک میلیون است و بخشی
از هزینه هایی که سه برابر شده مربوط به خاك پوششی است. مدیرعامل اتحادیه پرورش قارچ پرشین البرز همچنین بخش دیگر
هزینه هاي مصرفی را در مربوط به نیروهاي کارگري برشمرد و خاطر نشان کرد: بخشی از هزینه هاي تولید مربوط به بخش کارگري
است که با توجه به اتفاقات سال گذشته، تورم و افزایش حقوقی که داده شد در بخش کارگري دو برابر هزینه پرداخت می کنیم.فلاح
تصریح کرد: با جمع بندي در تمامی بخش هاي مواداولیه و کارگري قیمت تمام شده براي قارچ به 36 تا 38 هزار تومان می رسد و
خیلی از واحدهاي تولید پرورش قارچ به دلیل همین هزینه هاي بالا تعطیل شده است، در این رابطه وقتی هزینه ها بالا رفت و تولید
پایین آمد قیمت قارچ براي مصرف کننده افزایش یافت.وي با اشاره به اینکه تنها بخشی از افزایش قیمت قارچ منطقی است، گفت: در
چنین شرایطی افراد سودجو به میدان آمدند، به گونه اي که هزینه فروش قارچ فله اي در درب کارخانه 37 تا 40 هزار تومان است اما
آنها با دلالی بازار را به سمتی کشاندند که مصرف کننده از مغازه دار قارچ را به قیمت 55 الی 60 هزار تومان خریداري می کند و این

 
فاصله اختلاف قیمت غیرمنطقی و غیرقابل توجیه است و باعث می شود که قارچ کیلویی نهایی قارچ 60هزار تومان اعلام شود. 

 
گران شدن نهاده هاي تولید مهمترین علت گرانی قارچ 

در ادامه جواهري از تولیدکنندگان قارچ در کشور علت افزایش قیمت اخیر را افزایش قیمت و کاهش مواد اولیه، کاهش تولید ناشی از
فصل گرما، صادرات وسیع قارچ به عراق و کشورهاي دیگر و سوء استفاده برخی فروشندگان از کمبود قارچ دانست و گفت:در حال
حاضر این محصول باید با قیمت معقولی به دست مصرف کننده برسد، اما برخی مشکلات مثل تهیه مواد اولیه سبب بر هم زدن
آرامش بازار است.وي بیان کرد: مدیریت بازار و نرخ گذاري قارچ که به عهده انجمن است فعلا تغییري نکرده اما مواد اولیه بسیار گران
شده است و بسیاري از کارخانه ها توان تولید مواد اولیه ندارند که به تولیدکنندگان قارچ برسانند و در این وضعیت قیمت ها افزایش
پیدا می کند، اما به صورت رسمی تغییر نرخی از سوي انجمن اعلام نشده است ، بلکه تنها زمینه تولید و عرضه کمتر شده و برخی از
فروشندگان از این شرایط سوء استفاده می کنند.جواهري تاکید کرد: مهم ترین مشکل پرورش دهندگان قارچ گران شدن نهاده هاي
تولید است که در طول سه ماه قیمت کمپوست از 1500 تومان به 4000 تومان رسیده و این افزایش منجر به کاهش مصرف و در

 
نتیجه رکود در امر پرورش قارچ شده است. 

 
کارآفرینی با پرورش قارچ خوراکی / وقتی از زیرزمین یک خانه روستایی هم می توان کار بزرگی را شروع کرد 

در بخش دیگري منوچهر جناقی، مدیر عامل یک مجتمع کشت و صنعت قارچ هم گفت: مشکلات تولید به مواد اولیه بر میگردد و
یکی از بزرگترین مشکلات خاك پوششی است، این محصول قبلا به صورت وارداتی وارد کشور شده و بعد از مخلوط شدن با یک سري
مواد اولیه دیگر در نهایت یک خاك مرغوب و مناسب به دست می آمد. وي در ادامه سوخت، انرژي و پارامترهاي مختلف و همچنین
مواد اولیه را از مهمترین عوامل تولید یک محصول با کیفیت برشمرد. این تولیدکننده و پرورش دهنده قارچ با تاکید بر اینکه در
خصوص افزایش قیمت قارچ کاري از دست ما برنمی آید، بیان کرد: به علت گران شدن قیمت مواد اولیه کاري از دست ما در خصوص
افزایش قیمت قارچ بر نمی آید و تمامی عوامل دست به دست هم دادند تا قیمت قارچ افزایش پیدا کند. جناقی در خصوص افزایش
قیمت مواد اولیه تصریح کرد: قیمت گندم در سال گذشته 2300 تومان بوده که امسال به 6500 هزار تومان نیز رسیده است و با
توجه به اعلام دولت براي تامین گندم تضمینی همه به استقبال گندم به قیمت 7500 هزار تومانی رفتند و در نتیجه تمامی
پرامترهاي اولیه افزایش یافت. جناقی بیان کرد: در حالت کلی نمی توان قیمت تمام شده اي براي قارچ تعریف کرد و در طی این سال



ها نیز قیمت کمپوست هم افزایش داشته و سبب شد تا قیمت قارچ به 60 هزارتومان هم برسد. مدیر عامل این مجتمع کشت و
صنعت قارچ خوراکی ادامه داد: متاسفانه کود مرغ و خاك مرغوبی نداریم و خاك هاي بی کیفیت به وفور وجود دارند که سبب افت

 
کیفیت قارچ ها می شوند. 

 
کنترل نکردن قیمت مواداولیه تولید قارچ به ضرر تولیدکنندگان است 

مهدي رجبی، رئیس انجمن پرورش دهندگان قارچ خوراکی با اشاره به افزایش قیمت مواد اولیه براي تولید قارچ ، گفت: اگر نتوانیم
قیمت مواد اولیه را کنترل کنیم، قطعاً براي تولیدکننده تولید قارچ صرفه اي ندارد و احتمالاً قیمت اعلامی از سوي انجمن افزایش
پیدا می کند. وي در خصوص افزایش قیمت مواد اولیه تصریح کرد: از جمله مواد اولیه این صنعت کلش گندم می باشد که قیمت آن
در کمتر از یک ماه از 1500 تومان به 5000 تومان هم رسید و کود مرغی نیز وضعیتی مشابه داشت و به طور کلی وقتی عرضه مرغ
کم می شود، صنعت قارچ هم صدمه می خورد. رجبی خاطرنشان کرد: که قیمت اعلامی قارچ از سوي انجمن در ابتداي امسال حدود
27 تا 32 هزار تومان اعلام شد که با حدود 30 درصد افزایش حالا به حدود 44 هزار تومان رسیده است. وي تاکید کرد: که قارچ یک
محصول سالم و عاري از هرگونه مضرات براي بدن است و استفاده از آن باعث تقویت سیستم ایمنی بدن نیز می شود و بنابراین با
توجه به اینکه حالا این محصول در سبد غذایی مردم است، وزارت جهاد کشاورزي باید توجه خاصی به این صنعت داشته باشند تا هم
تولید کنندگان راحت تر تولید کنند و هم مصرف کنندگان به قیمت واقعی آن را تهیه کنند.به این ترتیب حالا که با توجه به افزایش
قیمت انواع مواد پروتئینی این ماده خوراکی ارزشمند می تواند سهم بیشتري در سبد خوراکی هموطنان داشته باشد جاي امیدواري
است که اگر مسئولان در این زمینه گام هاي موثرتري برداشته و تولیدکنندگان قارچ خوراکی را چه براي دستیابی به بازارهاي
صادراتی و چه براي تامین بازار داخلی حمایت کنند. هرچند تولیدکنندگان و دست اندکاران این صنف معتقدند حمایت دولتی تنها
ارایه تسهیلات کم بهره یا وام نیست بلکه بسیاري از قوانین فعلی و کمبود صنایع فرآوري وزنه اي سنگین بر صنعت تولید قارچ

 
خوراکی شده است. 

منبع تسنیم



از کارآفرینی براي بانوان تا عزاداري در حرم امام رضا(ع) به همت کانون

«محبان علی اکبر(ع)»

منبع: شبستانشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/07/11

مقدسی از برپایی مراسم عزاداري در صحن هاي جمهوري و کوثر حرم مطهر رضوي از سوي اعضاي کانون فرهنگی هنري
«محبان علی اکبر(ع)» خبر داد و گفت: علاوه بر این در ایام برنامه کارآفرینی براي بانوان عضو در کانون را در دستور کار خود

قرار داده ایم.

 
 

مقدسی از برپایی مراسم عزاداري در صحن هاي جمهوري و کوثر حرم مطهر رضوي از سوي اعضاي کانون فرهنگی هنري «محبان

 
علی اکبر(ع)» خبر داد و گفت: علاوه بر این در ایام برنامه کارآفرینی براي بانوان عضو در کانون را در دستور کار خود قرار داده ایم. 

خبرگزاري شبستان، گروه مسجد و کانون هاي مساجد: «میثم مقدسی» در گفت وگو با ستاد ارتباطات رسانه اي (فهما)، با اشاره به
فعالیت هاي کانون فرهنگی هنري «محبان علی اکبر(ع)» کرمانشاه اظهار کرد: هر سال به همت فعالان مسجدي و اعضاي کانون ایام
محرم و صفر به صورت ویژه با سلسله فعالیت ها و برنامه هاي مختلفی همراه است هرچند که در دو سال گذشته به دلیل شیوع کرونا

 
این فعالیت ها سبک و سیاق متفاوتی پیدا کرده است. 

 
 

مدیر کانون فرهنگی هنري محبان علی اکبر(ع) کرمانشاه گفت: کانون فرهنگی هنري محبان علی اکبر(ع) به مدت 10 سال است که
فعالیت می کند، همچنین هیات عزاداري مسجد نیز از سال 1350 یعنی دقیقا پنجاه سال است که براي سید و سالار و شهیدان

 
مراسم عزاداري برگزار می کند. 



 
 

 
 

وي افزود: در کرمانشاه چند حسینیه بزرگ وجود دارد که در فضاي باز برنامه دارند، سال گذشته برنامه هیات و کانون در تکیه معاون
الملک برگزار شد. امسال اما در تکیه «بیگلربیگی» سلسله مراسم هایی با رعایت پروتکل هاي بهداشتی برگزار کرده و هر شب پذیراي
جمعیتی بالغ بر هزار تا 1500 نفر از عزاداران حسین بودیم، این جمعیت در تاسوعا و عاشوراي حسینی به دو هزار نفر رسید و هر روز

 
در دهه اول محرم قرائت زیارت عاشورا، سخنرانی و روضه خوانی برنامه ثابت هیات و کانون بود که با استقبال مواجه شد. 

 
 

 
 

مقدسی در بخش دیگري از مباحث خود ادامه داد: یکی از فعالیت هاي خاص ما مربوط به دهه آخر ماه صفر و مصادف با رحلت پیامبر
اکرم(ص)، شهادت حضرت ثامن الحجج علی بن موسی الرضا(ع) و امام صادق(ع) است که طی آن با مجوزي که کسب کردیم در حرم
مطهر رضوي برنامه عزاداري داریم؛ در واقع حدود 20 سال است که در این ایام در حرم مطهر برنامه داریم و اعضاي فعال مسجد و

 
کانون به پابوس امام رضا(ع) می روند. 

 
 

مدیر کانون فرهنگی هنري محبان علی اکبر(ع) کرمانشاه گفت: امسال اعضاي فعال مسجد و کانون به مدت سه شب از یکشنبه 11

 
مهر تا پنج شنبه 15 مهر در صحن کوثر و دو شب در صحن جمهوري حرم مطهر امام رضا(ع) مراسم عزاداري و مداحی دارند. 

 
 



 
 

 
 

این فعال مسجدي در ادامه به برخی فعالیت هاي کانون فرهنگی هنري محبان علی اکبر(ع) در طول سال اشاره کرد و افزود: ما در
حوزه برنامه هاي قرآنی اهتمام ویژه اي داریم، براي مثال در رده نونهالان و نوجوانان، به صورت جدي رشته حفظ را در دستور کار قرار

 
داده ایم و در حال حاضر 15 تن از نونهالان زیر پنج سال مشغول حفظ قرآن کریم هستند. 

 
 

وي با بیان اینکه در تمامی مناسبت هاي کانون، قاري ممتاز استانی و کشوري حضور می یابد، گفت: همواره در تمامی فعالیت ها و
مناسبت هایی که به همت اعضاي مسجد و کانون برگزار می شود، بیست دقیقه براي قرآن وقت می گذاریم، علاوه بر آن سه شنبه و

 
پنج شنبه شب ها قرائت قرآن داریم. 

 
 

مقدسی تصریح کرد: کانون محبان علی اکبر(ع) در حوزه فعالیت هاي بانوان نیز پویا بوده و هفته اي یکبار برنامه هاي فرهنگی با

 
حضور سخنرانی براي بانوان برگزار می کند. 

 
 



مدیر کانون فرهنگی هنري محبان علی اکبر(ع) همچنین به فعالیت هاي این کانون در عرصه کارآفرینی اشاره کرد و گفت: به تازگی
به یکی از بانوان کارآفرین برتر کشوري مذاکره کرده ایم و قرار است کارگاه وي با عنوان «ستاره خورشید» طی مذاکراتی که با
مسئولان استانی خواهیم داشت تبدیل به کارخانه شود، این بانوي کارآفرین قول داده است که در عرصه فعالیتی خود، اشتغال بانوان

 
عضو در کانون محبان علی اکبر(ع) را اولویت قرار دهد. 

 
 

وي همچنین به فعالیت هاي این کانون در عرصه رزمایش مواسات و همدلی اشاره کرد و افزود: 30 دوره توزیع بسته هاي معیشتی
میان موسسات خیریه و نیازمندان از جمله اتفاقاتی بود که در این ایام به همت بچه هاي مسجد به ثمر نشست.



اشتغال فراگیر در گرو حمایت از کسب وکارهاي کوچک و متوسط

منبع: بازار کارشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/07/11

دکتراي حقوق عمومی و کسب و کار (DBA) با تاکید بر اینکه، هم اکنون مساله بیکاري در کشور یکی از معضلات اساسی
حوزه اقتصاد محسوب می شود، اشتغال فراگیر را در گرو حمایت هرچه بیشتر از کسب و کارهاي کوچک و متوسط دانست.

دکتراي حقوق عمومی و کسب و کار (DBA) با تاکید بر اینکه، هم اکنون مساله بیکاري در کشور یکی از معضلات اساسی حوزه

 
اقتصاد محسوب می شود، اشتغال فراگیر را در گرو حمایت هرچه بیشتر از کسب و کارهاي کوچک و متوسط دانست. 

رضا سهم دینی روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگار گروه دانشگاه و آموزش ایرنا با اشاره به حضور وزیر صنعت، معدن و تجارت در
مجلس شوراي اسلامی و تصویب کلیات طرح تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب و کار با 203 رأي موافق مجلس تاکید کرد:

 
مشاغل خانگی و کسب و کارهاي کوچک، متوسط و خرد بخش زیادي از اقتصاد جامعه را شکل می دهند. 

وي با اشاره به اینکه، کسب و کارهاي کوچک و متوسط در واقع موتور محرکه اقتصادي و اجتماعی کشور محسوب می شوند، افزود:
این بخش به طور حتم نقش بسیار اثرگذاري در ایجاد اشتغال و اقتصاد خانواده ها و کاهش بیکاري در جامعه دارد و باید این موضوع

 
در دولت سیزدهم مورد توجه جدي قرار گیرد. 

این استاد دانشگاه گفت: طبق تعریف مرکز آمار، در ایران صنایعی که تعداد کارکنان آنها کمتر از 9 نفر باشد، به عنوان صنایع کوچک
تلقی می شوند اما می توان صنایع و مراکز کارآفرینی را که تعداد کارکنان آنها 50 نفر است، به عنوان کسب و کارهاي کوچک و

 
متوسط تلقی کرد. 

وي با اشاره به اهمیت کسب وکارهاي کوچک و متوسط در اقتصاد کشورها از تعداد کل صنایع تصریح کرد: در حال حاضر حدود 99
درصد کسب و کارهاي موجود در کشورهاي عضو اتحادیه اروپا و آمریکا و ژاپن را کسب و کارهاي کوچک و متوسط تشکیل می دهند.

 
اشتغال فراگیر در گرو حمایت از کسب وکارهاي کوچک و متوسط 

سهم دینی با تاکید بر اینکه، کسب و کارهاي کوچک و متوسط یکی از قدرت هاي پیش برنده اقتصاد مدرن به حساب می آیند و از
نقش بسزایی در بهبود فرصت هاي اشتغال، افزایش صادرات و تقویت نوآوري هاي فناورانه برخوردارند، اظهار داشت: در سال هاي
اخیر اهمیت این بنگاه ها به اندازه اي در اقتصاد کشورهاي پیشرو مورد توجه قرار گرفته است که از این بخش به عنوان ستون فقرات

 
توسعه صنعتی تعبیر می شود. 

دکتراي حقوق عمومی وکسب و کار(DBA) با اذعان به اینکه متاسفانه در طول سال هاي گذشته در ایران از ظرفیت فراوان شرکت
هاي کوچک و متوسط در اقتصاد کشور به خوبی بهره گیري نشده است، گفت: این بخش مهم به علت نبود فضاي رقابتی و حمایت
هاي غیرهدفمند مالی از سوي دولت ها و همچنین مشکل فروش و بازاریابی با مشکلات متعددي دست و پنجه نرم می کند و

 
نتوانسته است به صورت صحیح نقش خود را در اقتصاد کشور بازي کند. 

وي با اشاره به آخرین وضعیت ایران از نظر زیرشاخص هاي "شروع کسب و کار" در سال 2020 میلادي گفت: رتبه ما در زیرشاخص
178 است و در صورتی که طرح جدید مجلس به شکل مناسبی اجرا شود، بدون شک بهبود جایگاه ایران از نظر شروع کسب و کار را

 
شاهد خواهیم بود. 

سهم دینی تاکید کرد: دولت سیزدهم باید با حمایت قانونی مشوق ورود همه آحاد جامعه در راه اندازي کسب و کار باشد و به منظور

 
جلوگیري از ایجاد رانت، با بسترهاي رانت خواري و انحصار مبارزه قاطع داشته باشد. 

وي ضمن تاکید بر توجه بر طرح آمایش سرزمینی و شناسایی دقیق ظرفیت ها و توانمندي هاي استان هاي مختلف کشور براي
اشتغال فراگیر و پایدار گفت: دولت سیزدهم براي جلوگیري از انحراف منابع می تواند با برنامه ریزي دقیق و هدفمند، منابع لازم را در

 
اختیار فعالان بخش خصوصی و صاحبان مشاغل خانگی و کسب و کارهاي کوچک قرار دهد. 



این استاد دانشگاه همچنین نظارت مناسب از اتلاف و انحراف منابع و اعتبارات تخصیص یافته به بخش کسب و کارهاي کوچک و
همچنین تضمین و حمایت از فروش محصولات تولیدي را یکی دیگر از وظایف دستگاه هاي متولی کسب و کارهاي کوچک و متوسط

دانست.



مرکز ساماندهی مشاغل خانگی امروز در کرج افتتاح می شود

منبع: بازار کارشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/07/11

مرکز ساماندهی مشاغل خانگی با هدف توسعه و رونق مشاغل خانگی با حضور مسئولان و مدیران ملی و استانی از جمله
دکتر عیسی منصوري معاون کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون و کار و رفاه اجتتماعی و دکتر محمد صادق بیجندي معاون

آموزش و کارآفرینی جهاد دانشگاهی براي اولین بار در کلانشهر کرج افتتاح می شود.

طرح ملی توسعه مشاغل خانگی مدتی است که با همکاري اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی البرز، جهاد دانشگاهی استان و

 
شهرداري کرج در حال انجام است تا امیدي براي رونق فعالیت فعالان مشاغل خانگی باشد. 

به این ترتیب مرکز ساماندهی مشاغل خانگی براي اولین بار در کرج ایجاد شد تا علاوه بر ایجاد فضاي نمایشگاهی و فروشگاهی براي
رشته هاي مختلف مشاغل خانگی براي اولین بار خدماتی چون مشاوره تخصصی رایگان در حوزه مشاغل خانگی، ایجاد کمیته هاي
تخصصی براي تجمیع توانمندي ها، اتصال فعالان به بازار و همچنین ایجاد کارگزاري هایی به عنوان حلقه اتصال فعالان رشته هاي
مختلف مشاغل خانگی با کارفرمایان و صنایعی باشد که به برون سپاري فعالیت هایشان می پردازند. به نظر می رسد اجراي درست

 
چنین طرحی می تواند مقدمه اي براي تبدیل شدن مشاغل خانگی به بنگاه هاي اقتصادي و کمک به اقتصاد جامعه باشد. 

 
گشایش نمایشگاه مشاغل خانگی 

به گزارش بازارکار، ابوالحسن قاسمپور مدیر اجرایی طرح مشاغل خانگی در استان البرز در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به اینکه اولین
دور نمایشگاه و فروشگاه مشاغل خانگی در البرز امروز گشایش یافته است، گفت: شکل ساختاري به گونه است که تعدادي غرفه هاي
ثابت به عنوان مرکز پخش و فروش و غرفه هایی نیز به صورت چادري و نمایشگاهی ترتیب داده شده است که به صورت هفتگی و

 
چرخشی به رایگان در اختیار افراد و اعضاي مشاغل خانگی قرار می گیرد. 

قاسمپور ادامه داد: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از سال ها
قبل در صدد توسعه و ساماندهی مشاغل خانگی برآمد و هم
مجوزهاي لازم صادر شد و هم در مواقع ضروري به افراد با

 
اعطاي تسهیلات و وام کمک شد. 

وي تصریح کرد: تاکنون مشاغل خانگی به صورت منسجم فعالیت
نداشته اند و پایگاه خاص و متمرکزي براي تکمیل شبکه روابط
آن ها وجود نداشت. سازمان هاي جهاد کشاورزي، صنعت،

معدن، تجارت، اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی و سازمان میراث فرهنگی هر کدام به صورت خاصی در طرح ساماندهی مشاغل

 
خانگی دخیل هستند اما با توجه به تفاوت هاي مدیریتی انسجام پایگاهی منسجم براي فعالان مشاغل خانگی وجود نداشت. 

قاسمپور با بیان اینکه آنچه در پژوهش ها تشخیص دادیم فراهم کردن مکانی براي فعالیت متمرکز فعالان مشاغل خانگی است، گفت:
بنابراین با شهرداري کرج ارتباطاتی برقرار شد و در نهایت سازمان ساماندهی مشاغل شهري مکانی را به عنوان بازارچه در اختیار
مشاغل خانگی قرار داد. به این صورت تمام اعضاي مشاغل خانگی می توانند به صورت متمرکز با هم ارتباط برقرار کنند و همچنین



 
دستاوردها و محصولات مشاغل خانگی را به بازار عرضه کنند. 

وي یکی از خدماتی که در مرکز ساماندهی مشاغل خانگی انجام می شود را مشاوره تخصصی مشاغل خانگی دانست که براي اولین بار
در کشور انجام می شود. این مشاوره ها شامل راهنمایی روند دریافت تسهیلات، معرفی به بازار یا ارتباط دادن به مراکز آموزشی است.

 
بخشی از مشاوره نیاز به ارتباط با پیشکسوتان مشاغل خانگی است. 

قاسمپور ایجاد کارگزاري براي ارتباط بین مشاغل خانگی و صنعت و کارفرمایانی که کار را برون سپاري می کنند را یکی از اقدامات

 
خوب این طرح برشمرد که در حال انجام است. 

وي افزود: مدیریت کلان مرکز پخش و توزیع محصولات مشاغل خانگی در اختیار فعالان مشاغل خانگی است. پیشران ها در هر رشته
اي شناسایی شده اند و کمیته هایی در حوزه هاي مختلف مشاغل خانگی چون کشاورزي، صنعت، صنایع دستی و... ایجاد شده اند.
کمیته ها براي تصمیم گیري هاي مدیریتی و اجرایی در این شورا حضور دارند. در واقع تجمیع توانمندي ها مهمترین بخش فعالیت

 
هاست که بتواند بنگاه اقتصادي خوبی را ایجاد کند. 

به گفته قاسمپور اطلاع رسانی براي این طرح به دو صورت انجام شد و با بخش اعظم کسانی که در زمینه مشاغل خانگی فعال بودند
بر اساس طرح پژوهشی فاز اول و بر طبق لیست تماس گرفته شد و اطلاع رسانی شد. از طرفی از طریق رسانه هاي صوتی، تصویري و

 
میدانی تلاش شد تا اطلاع رسانی ها انجام شود. 

وي تعداد افرادي که در استان البرز در طرح ساماندهی مشاغل خانگی ثبت نام رسمی هستند را بیش از 2700 نفر برشمرد و تصریح
کرد: قرار بود در البرز 2500 نفر ساماندهی شوند اما بیش از 3600 نفر شناسایی و ثبت نام شدند و در نهایت با ارزیابی ها تعدادي از

 
افراد از لیست خارج و اکنون بیش از 2700 نفر ثبت نام رسمی داریم. 

 
امیدواري فعالان مشاغل خانگی با اجراي طرح ساماندهی مشاغل خانگی 

فاطمه مروارید نژاد یکی از غرفه داران و صنعتگر رشته قلمرنی که حدود 18 سال است در این زمینه فعالیت می کند و به آموزش
هنرجویان می پردازد، گفت: از طریق ثبت نام مشاغل خانگی وارد این طرح شدم، دوره هاي آموزشی را گذرانده و در ارتباط با این

 
مجموعه در نمایشگاه شرکت کردم. 

وي در گفت و گو با ایسنا افزود: بسیار امیدوارکننده است که این اولین اقدام در زمینه توانمند سازي فعالان مشاغل خانگی و ارائه
مکانی رایگان براي عرضه محصولاتشان در استان و کشور ایجاد شده است. امیدواریم بتوانیم از طریق همین طرح به کشورهاي

 
مختلف نیز صادرات داشته باشم. 

وي ادامه داد: چند سالیست به دلیل بیماري کرونا نمایشگاه ها تعطیل و فروش تولیدات صنعتگران به مشکل برخورده و بسیاري بیکار
شده اند ولی این طرح نقطه امیدواري براي ارتباط بیشتر و فروش بهتر ایجاد کرده است و تولید کننده می تواند بدون واسطه

 
محصولات خود را عرضه کند. 

 
تبلیغات لازمه پیشبرد اهداف طرح 



لیلا سلمانی کارشناس حرفه اي طراحی فرش که به عنوان پیشران فعالیت می کند نیز در گفت و گو با ایسنا گفت: چنین فضاهایی به

 
خصوص در صورتی که تبلیغات خوبی انجام شود بسیار می تواند براي فروش و رونق کار فعالان مشاغل خانگی موثر باشد. 

وي افزود: در طول نزدیک به یک دهه فعالیتی که انجام داده ام با چنین اقدامی مواجه نشده بودم و احساس می کنم در یکسال اخیر

 
اهمیت ویژه اي به مشاغل خانگی داده می شود تا فعالان را در کنار یکدیگر جمع کنند که این اقدامی بسیار خوب و موثر است. 

گفتنی است این بازارچه در کرج، حد فاصل 45 متري گلشهر و کلینیک تامین اجتماعی شعبه 2 کرج (حصارك) ، خیابان برزنت،
مرکز ساماندهی و توسعه مشاغل خانگی قرار دارد.



فراخوان جذب ایده هاي فناورانه درحوزه سالمندي

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/07/11

به گزارش گروه سلامت خبرگزاري فارس،اولین فراخوان
برگزاري رویداد مرکز نوآوري و شتابدهی جهاد دانشگاهی
 علوم پزشکی شهید بهشتی با رویکرد سالمندي در6 محور
مهارت ورزي، اشتغال و کارآفرینی سالمندان؛کسب
وکارهاي سلامت سالمندي، خدمات در منزل ویژه
سالمندان؛ محیط دوستدار سالمند؛ توانمند سازي فردي و

 
اجتماعی سالمندان؛  HSE و سالمندي برگزار می شود. 

صاحبان ایده یا محصول اولیه، براي شرکت در این رویداد فناورانه می توانند فرم هاي ثبت نام را تکمیل کرده و به همراه رزومه و

 
مستندات طرح، حداکثر تا تاریخ 30 مهرماه سال 1400 از طریق وب سایت مرکز ارسال نمایند. 

پس از انجام ارزیابی اولیه مستندات دریافتی، طرح هاي منتخب براي داوري نهایی دعوت خواهند شد. در صورت اخذ تایید کمیته
داوران، ایده ها و محصولات منتخب در فرآیند توسعه محصول وارد شده و زیر نظر راهبر (منتور) مورد تایید واحد ارزیابی و توسعه
مرکز نوآوري و شتابدهی جهاد دانشگاهی علوم پزشکی شهید بهشتی، فعالیت خود را تا رسیدن به ایده قابل ارایه براي جذب سرمایه

 
گذار ادامه خواهند داد. 

در مسیر توسعه ایده و محصول، هر یک از تیم هاي منتخب می توانند از خدمات حمایتی ومشاوره هاي متخصصین این حوزه  بهره

 
مند شده و براساس گزارش عملکرد مستند، به ادامه فعالیت بپردازند. 

علاقه مندان جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تماس 02122439863 و 09371513215 تماس حاصل کنند و براي  ارسال

 
ایده, از طریق لینک yun.ir/a8uwvf اقدام کنند. 

انتهاي پیام/



کرونا زمینیان را فضایی تر کرد

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/07/11

امسال دومین سالی است که به دلیل پاندمی کرونا، برنامه هاي هفته جهانی فضا به صورت مجازي برگزار می شود و این
ویروس نه تنها رویدادهاي علمی بلکه بیشتر شئون زندگی زمینیان را متحول کرده است و شاید دیگر زمان آن رسیده است

که زندگی بر روي زمین را با کاربردهاي بیشتر فناوري هاي فضایی در زمین تجربه کنیم.

 امسال دومین سالی است که به دلیل پاندمی کرونا، برنامه
هاي هفته جهانی فضا به صورت مجازي برگزار می شود و این ویروس نه تنها رویدادهاي علمی بلکه بیشتر شئون زندگی زمینیان را
متحول کرده است و شاید دیگر زمان آن رسیده است که زندگی بر روي زمین را با کاربردهاي بیشتر فناوري هاي فضایی در زمین

 
تجربه کنیم. 

در 4 اکتبر 1957، نخستین ماهواره زمینی با نام ""اسپوتنیک 1"" راهی فضا شد و راه را براي اکتشافات فضایی باز کرد. بعدا، ایالات
متحده امریکا با اکسپلورر خود به این مهم دست یافت و حدود 12 سال بعد از اولین پرتاب، اولین انسان توانست توسط همین کشور
به فضا راه یابد. این پیشرفت هاي علمی موجب شد که معاهدات مختلفی در رابطه با فضا منعقد شود که یکی از آنها، اصول حقوقی

 
حاکم بر فضاي ماوراي جو و کرات آسمانی است تا اصولی که در این رابطه وجود دارد را به روشنی بیان کند. 

بر این اساس در 6 دسامبر سال 1999، مجمع عمومی سازمان ملل قطعنامه اي را تصویب کرد که به موجب آن، چهارم تا دهم اکتبر
هر سال (13 تا 19 مهر) به عنوان هفته جهانی فضا انتخاب شد. هدف این نامگذاري ترویج و توسعه دانش فضایی و آشنا کردن مردم

 
با نقش فناوري فضایی در زندگی انسان ها روي زمین اعلام شد. 

بر این اساس هفته جهانی فضا یکی از بزرگترین رویدادهاي سالانه فضایی در جهان است که در مورد فعالیت هاي فضایی به عموم
مردم آموزش می دهد که آسمان بی مرز بهترین مکان براي همکاري هاي بین المللی در راستاي نجات کره زمین است، بر همین
اساس است که انجمن هفته جهانی فضا هر سال با هماهنگی با دفتر امور فضایی ملل متحد موضوع واحدي را براي هفته جهانی

 
فضایی انتخاب می کند تا تاثیرگذاري این هفته روي عموم مردم بیشتر شود. 

امسال نیز مطابق هر ساله شعاري براي هفته جهانی فضا از سوي انجمن هفته جهانی فضا انتخاب و اطلاع رسانی شده است. شعار
امسال عبارت است از ""زنان در فضا"". 



سازمان فضایی ایران نیز با برگزاري جلسات متعدد کارشناسی و مشورتی نسبت به نامگذاري و تعیین محورهاي اصلی براي برگزاري

 
رویدادهاي مختلف در سراسر کشور اقدام کرده است و اسامی روزهاي این هفته به این شرح است: 

 
دوشنبه 12 مهرماه، زنان در صنعت فضایی 

 
سه شنبه 13 مهرماه، مشاهده زمین از آسمان 

 
چهارشنبه 14 مهرماه، کارآفرینی و اشتغال در حوزه فضایی 

 
پنجشنبه 15 مهرماه، نجوم و اکتشافات فضایی، علم و هنر 

 
جمعه 16 مهرماه، اقامتگاه هاي آینده و گردشگري فضایی 

 
شنبه 17 مهرماه، حقوق نوین فضایی 

 
یکشنبه 18 مهرماه، منظومه هاي ماهواره اي، پیوند فناوري ها و نسل چهارم فضا 

""نقش زنان در توسعه فناوري فضایی""، ""نقش فناوري فضایی در افزایش رفاه اجتماعی""، ""ایده پردازي""، ""تیم سازي و راه
اندازي کسب و کار فضاپایه""، ""معرفی زنان موفق در حوزه فضایی""، ""خدمات متقابل نجوم و فناوري فضایی""، ""نقش
رصدگران آماتور در توسعه علم نجوم""، ""بررسی تحولات نوین در عرصه فضایی""، ""حقوق و دیپلماسی فضایی""، ""منظومه هاي

 
ماهواره اي و ارتباطات"" از جمله محورهاي برگزاري رویدادهاي هفته جهانی فضا اعلام شده است. 

 
سهم ناچیز زنان از اشتغال 

طبق آمارهاي منتشر شده از سوي مرکز آمار ایران، در سال 99 سهم جمعیت بیکار فارغ التحصیل آموزش عالی از کل بیکاران، 38.9

 
درصد بوده است که سهم زنان در این بین با افزایش 2.9 درصدي به 70.4 درصد رسیده است. 

این در حالی است که امروزه اقتصاد فضایی به عنوان اقتصاد نوظهور سهم خود را پر رنگ کرده است، به گونه اي که کشورهاي
مختلف با برنامه ریزي در اقتصاد فضا توانسته اند به رشد اقتصادي برسند. بر این اساس یکی از برنامه هاي سازمان فضایی حضور پر

 
رنگ کشور در اقتصاد فضا پایه و رشد کسب و کارهاي مناسب با این حوزه است. 

قرار گرفتن ایران جزو 9 کشور اول دنیا به چرخه کامل فضایی و پرتاب ماهواره هاي بومی به مدار یکی از مهمترین مزیت هاي کشور

 
است که بتوانیم در سایه برنامه ریزي، به اقتصاد فضا پا بگذاریم. 

در این راستا برنامه 10 ساله دوم فضایی به دنبال قرار دادن ماهواره هاي تجاري در مدار است که به گفته دکتر مرتضی براري، رییس
سازمان فضایی ایران به منظور کمک و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان از ظرفیت هاي صندوق توسعه ملی و منابع دولتی استفاده

 
حداکثري خواهد شد. 

آزادسازي فعالیت ها از جمله دیگر اولویت هاي این سازمان است که در این زمینه بسته حمایتی براي مشارکت حداکثري بخش

 
خصوصی در صنعت فضایی تدوین شده است. 

در سال 98 نیز پروانه فعالیت اولین اپراتور ماهواره هاي مخابراتی اعطا شد و این اولین گام براي حضور بیشتر بخش خصوصی و به

 
ویژه حضور بیشتر زنان در عرصه فضایی است. 



با توجه به مصوبه هاي 262 و 279 کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات با عنوان ""سیاست ها و کلیات حاکم بر صدور پروانه اپراتور
ماهواره اي"" و ""اصول حاکم بر پروانه فعالیت اپراتور ماهواره مخابراتی"" امکان ارائه خدمات حوزه ارتباطات ماهواره اي از سوي

 
بخش خصوصی در حوزه فضائی (Space Segment) فراهم شده است. 

امکان ارائه خدمات ماهواره اي در حوزه زمینی (Ground Segment) از حدود 15 سال پیش در قالب اعطاي پروانه SAP و
Gmpcs براي بخش خصوصی فراهم شده بود و در پی مصوبات اخیر این کمیسیون، در حال حاضر متقاضیان واجد شرایط تخصصی،
فنی و مالی لازم در بخش خصوصی می توانند مطابق با مقررات تعیین شده در مصوبات، در حوزه ساخت و استقرار ماهواره در

 
مدارهاي ماهواره اي اقدام کنند. 

 
با اعطاي این پروانه بخش خصوصی می تواند امکان ارتباطات باند پهن براي کاربران را به صورت آنی فراهم کند. 

 
کاربردهاي فضا در رفاه اجتماعی 

بر اساس آمارهاي جهانی زنجیره ارزش صنعت فضایی در سال 2018 میلادي 350 میلیارد دلار گردش مالی داشته است که از این
رقم تنها 3 درصد مربوط به صنایع بالادست یعنی ساخت و پرتاب ماهواره بوده و 97 درصد آن در بخش صنایع پایین دستی فضا

 
شامل ارائه خدمات و محصولات ماهواره اي هزینه شده است. 

اولویت هاي توسعه کسب و کار فضاپایه شامل حوزه هاي ""کشاورزي و بیمه""، ""نیرو، انرژي هاي تجدید پذیر و مدیریت منابع
آبی""، ""خدمات شهري و روستایی""، ""صنایع نفت و گاز"" و ""سرریز"" فناوري است که 20 درصد از شرکت هاي ایجاد شده در

 
حوزه کسب و کارهاي فضا پایه استارتاپ، 64 درصد دانش بنیان و 16 درصد غیر دانش بنیان هستند. 

این شرکت ها در حوزه هاي ""خدمات ناوبري ماهواره اي""، ""خدمات مخابراتی ماهواره اي""، ""خدمات سنجش از دور""،

 
""تجهیزات مخابراتی""، ""تجهیزات کنترلی""، ""تجهیزات و قطعات الکترونیکی"" و ""نرم افزارها و شبیه سازها"" فعال هستند. 

عدم آشنایی به فنون بازاریابی و تجاري سازي، عدم ثبات تیم هاي دانشجویی و عدم تمایل سرمایه گذاران بخش خصوصی از جمله
چالش هاي توسعه کسب و کارهاي فضا پایه به شمار می رود و این در حالی است که محققان این حوزه معتقدند به دلیل توسعه
استفاده از گوشی هاي هوشمند و دانش فضایی در عموم مردم می توان انتظار داشت که با توسعه زیر ساخت ها کسب و کارهاي فضا
پایه در کشور رونق بگیرد، هر چند که امروزه برخی از دستاوردهاي شرکت هاي دانش بنیان در حوزه فضا را در زندگی روزمره

 
استفاده می کنیم. 

 
بخشی از کاربردهاي فناوري فضایی در اینفوگرافی ذیل نشان داده شده است: 

 
 

سال جهانی امسال همانند مراسم هفته جهانی سال گذشته تحت تاثیر کرونا قرار دارد و به همین دلیل هفته جهانی فضا نیز متفاوت
تر از سال هاي گذشته برگزار می شود و اکثر رویدادهاي هفته جهانی در این راستا به صورت مجازي برگزار خواهد شد. شاید هم
مجازي شدن وقایع فضایی خبر خوبی براي مشارکت بیشتر مردم باشد؛ همان اتفاقی که براي بسیاري از حوزه ها رخ داده و استفاده

 
بیشتر از فضا و ماهواره شکل پر رنگ تري به خود گرفته است. 



این همان اتفاقی است که در ایران نیز تمرکز بر آن بیشتر شده است، به گونه اي که توسعه آموزش هاي مجازي که تا سال هاي
گذشته محل مناقشه زیادي میان مخالفان و موافقان بوده است، امروزه تبدیل به یک ضرورت شده است. ارائه خدمات الکترونیکی با
همه کاستی هایی که داشت، امروزه به یک خواست جمعی مبدل شده و همه امور از طریق درگاه ها و سامانه هاي الکترونیکی انجام

می شود./ایسنا



کرونا زمینیان را فضایی تر کرد

منبع: دانا خبرشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/07/11

امسال دومین سالی است که به دلیل پاندمی کرونا، برنامه هاي هفته جهانی فضا به صورت مجازي برگزار می شود و این
ویروس نه تنها رویدادهاي علمی بلکه بیشتر شئون زندگی زمینیان را متحول کرده است و شاید دیگر زمان آن رسیده است

که زندگی بر روي زمین را با کاربردهاي بیشتر فناوري هاي فضایی در زمین تجربه کنیم.

به گزارش خبرگزاري دانا، در 4 اکتبر 1957، نخستین ماهواره زمینی با نام "اسپوتنیک 1" راهی فضا شد و راه را براي
اکتشافات فضایی باز کرد. بعدا، ایالات متحده امریکا با اکسپلورر خود به این مهم دست یافت و حدود 12 سال بعد از اولین پرتاب،
اولین انسان توانست توسط همین کشور به فضا راه یابد. این پیشرفت هاي علمی موجب شد که معاهدات مختلفی در رابطه با فضا
منعقد شود که یکی از آنها، اصول حقوقی حاکم بر فضاي ماوراي جو و کرات آسمانی است تا اصولی که در این رابطه وجود دارد را به
روشنی بیان کند. بر این اساس در 6 دسامبر سال 1999، مجمع عمومی سازمان ملل قطعنامه اي را تصویب کرد که به موجب آن،
چهارم تا دهم اکتبر هر سال (13 تا 19 مهر) به عنوان هفته جهانی فضا انتخاب شد. هدف این نامگذاري ترویج و توسعه دانش فضایی

 
و آشنا کردن مردم با نقش فناوري فضایی در زندگی انسان ها روي زمین اعلام شد. 

بر این اساس هفته جهانی فضا یکی از بزرگترین رویدادهاي سالانه فضایی در جهان است که در مورد فعالیت هاي فضایی به عموم
مردم آموزش می دهد که آسمان بی مرز بهترین مکان براي همکاري هاي بین المللی در راستاي نجات کره زمین است، بر همین
اساس است که انجمن هفته جهانی فضا هر سال با هماهنگی با دفتر امور فضایی ملل متحد موضوع واحدي را براي هفته جهانی

 
فضایی انتخاب می کند تا تاثیرگذاري این هفته روي عموم مردم بیشتر شود. 

امسال نیز مطابق هر ساله شعاري براي هفته جهانی فضا از سوي انجمن هفته جهانی فضا انتخاب و اطلاع رسانی شده است. شعار

 
امسال عبارت است از "زنان در فضا". 

سازمان فضایی ایران نیز با برگزاري جلسات متعدد کارشناسی و مشورتی نسبت به نامگذاري و تعیین محورهاي اصلی براي برگزاري

 
رویدادهاي مختلف در سراسر کشور اقدام کرده است و اسامی روزهاي این هفته به این شرح است: 

 
دوشنبه 12 مهرماه، زنان در صنعت فضایی 

 
سه شنبه 13 مهرماه، مشاهده زمین از آسمان 

 
چهارشنبه 14 مهرماه، کارآفرینی و اشتغال در حوزه فضایی 

 
پنجشنبه 15 مهرماه، نجوم و اکتشافات فضایی، علم و هنر 

 
جمعه 16 مهرماه، اقامتگاه هاي آینده و گردشگري فضایی 

 
شنبه 17 مهرماه، حقوق نوین فضایی 

 
یکشنبه 18 مهرماه، منظومه هاي ماهواره اي، پیوند فناوري ها و نسل چهارم فضا 

"نقش زنان در توسعه فناوري فضایی"، "نقش فناوري فضایی در افزایش رفاه اجتماعی"، "ایده پردازي"، "تیم سازي و راه اندازي
کسب و کار فضاپایه"، "معرفی زنان موفق در حوزه فضایی"، "خدمات متقابل نجوم و فناوري فضایی"، "نقش رصدگران آماتور در



توسعه علم نجوم"، "بررسی تحولات نوین در عرصه فضایی"، "حقوق و دیپلماسی فضایی"، "منظومه هاي ماهواره اي و ارتباطات" از

 
جمله محورهاي برگزاري رویدادهاي هفته جهانی فضا اعلام شده است. 

 
سهم ناچیز زنان از اشتغال 

طبق آمارهاي منتشر شده از سوي مرکز آمار ایران، در سال 99 سهم جمعیت بیکار فارغ التحصیل آموزش عالی از کل بیکاران، 38.9

 
درصد بوده است که سهم زنان در این بین با افزایش 2.9 درصدي به 70.4 درصد رسیده است. 

این در حالی است که امروزه اقتصاد فضایی به عنوان اقتصاد نوظهور سهم خود را پر رنگ کرده است، به گونه اي که کشورهاي
مختلف با برنامه ریزي در اقتصاد فضا توانسته اند به رشد اقتصادي برسند. بر این اساس یکی از برنامه هاي سازمان فضایی حضور پر

 
رنگ کشور در اقتصاد فضا پایه و رشد کسب و کارهاي مناسب با این حوزه است. 

قرار گرفتن ایران جزو 9 کشور اول دنیا به چرخه کامل فضایی و پرتاب ماهواره هاي بومی به مدار یکی از مهمترین مزیت هاي کشور

 
است که بتوانیم در سایه برنامه ریزي، به اقتصاد فضا پا بگذاریم. 

در این راستا برنامه 10 ساله دوم فضایی به دنبال قرار دادن ماهواره هاي تجاري در مدار است که به گفته دکتر مرتضی براري، رییس
سازمان فضایی ایران به منظور کمک و حمایت از شرکت هاي دانش بنیان از ظرفیت هاي صندوق توسعه ملی و منابع دولتی استفاده

 
حداکثري خواهد شد. 

آزادسازي فعالیت ها از جمله دیگر اولویت هاي این سازمان است که در این زمینه بسته حمایتی براي مشارکت حداکثري بخش

 
خصوصی در صنعت فضایی تدوین شده است. 

در سال 98 نیز پروانه فعالیت اولین اپراتور ماهواره هاي مخابراتی اعطا شد و این اولین گام براي حضور بیشتر بخش خصوصی و به

 
ویژه حضور بیشتر زنان در عرصه فضایی است. 

با توجه به مصوبه هاي 262 و 279 کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات با عنوان "سیاست ها و کلیات حاکم بر صدور پروانه اپراتور
ماهواره اي" و "اصول حاکم بر پروانه فعالیت اپراتور ماهواره مخابراتی" امکان ارائه خدمات حوزه ارتباطات ماهواره اي از سوي بخش

 
خصوصی در حوزه فضائی (Space Segment) فراهم شده است. 

امکان ارائه خدمات ماهواره اي در حوزه زمینی (Ground Segment) از حدود 15 سال پیش در قالب اعطاي پروانه SAP و
Gmpcs براي بخش خصوصی فراهم شده بود و در پی مصوبات اخیر این کمیسیون، در حال حاضر متقاضیان واجد شرایط تخصصی،
فنی و مالی لازم در بخش خصوصی می توانند مطابق با مقررات تعیین شده در مصوبات، در حوزه ساخت و استقرار ماهواره در

 
مدارهاي ماهواره اي اقدام کنند. 

 
با اعطاي این پروانه بخش خصوصی می تواند امکان ارتباطات باند پهن براي کاربران را به صورت آنی فراهم کند. 

 
کاربردهاي فضا در رفاه اجتماعی 



بر اساس آمارهاي جهانی زنجیره ارزش صنعت فضایی در سال 2018 میلادي 350 میلیارد دلار گردش مالی داشته است که از این
رقم تنها 3 درصد مربوط به صنایع بالادست یعنی ساخت و پرتاب ماهواره بوده و 97 درصد آن در بخش صنایع پایین دستی فضا

 
شامل ارائه خدمات و محصولات ماهواره اي هزینه شده است. 

اولویت هاي توسعه کسب و کار فضاپایه شامل حوزه هاي "کشاورزي و بیمه"، "نیرو، انرژي هاي تجدید پذیر و مدیریت منابع آبی"،
"خدمات شهري و روستایی"، "صنایع نفت و گاز" و "سرریز" فناوري است که 20 درصد از شرکت هاي ایجاد شده در حوزه کسب و

 
کارهاي فضا پایه استارتاپ، 64 درصد دانش بنیان و 16 درصد غیر دانش بنیان هستند. 

این شرکت ها در حوزه هاي "خدمات ناوبري ماهواره اي"، "خدمات مخابراتی ماهواره اي"، "خدمات سنجش از دور"، "تجهیزات

 
مخابراتی"، "تجهیزات کنترلی"، "تجهیزات و قطعات الکترونیکی" و "نرم افزارها و شبیه سازها" فعال هستند. 

عدم آشنایی به فنون بازاریابی و تجاري سازي، عدم ثبات تیم هاي دانشجویی و عدم تمایل سرمایه گذاران بخش خصوصی از جمله
چالش هاي توسعه کسب و کارهاي فضا پایه به شمار می رود و این در حالی است که محققان این حوزه معتقدند به دلیل توسعه
استفاده از گوشی هاي هوشمند و دانش فضایی در عموم مردم می توان انتظار داشت که با توسعه زیر ساخت ها کسب و کارهاي فضا
پایه در کشور رونق بگیرد، هر چند که امروزه برخی از دستاوردهاي شرکت هاي دانش بنیان در حوزه فضا را در زندگی روزمره

 
استفاده می کنیم. 

 
بخشی از کاربردهاي فناوري فضایی در اینفوگرافی ذیل نشان داده شده است: 

سال جهانی امسال همانند مراسم هفته جهانی سال گذشته تحت تاثیر کرونا قرار دارد و به همین دلیل هفته جهانی فضا نیز متفاوت
تر از سال هاي گذشته برگزار می شود و اکثر رویدادهاي هفته جهانی در این راستا به صورت مجازي برگزار خواهد شد. شاید هم
مجازي شدن وقایع فضایی خبر خوبی براي مشارکت بیشتر مردم باشد؛ همان اتفاقی که براي بسیاري از حوزه ها رخ داده و استفاده

 
بیشتر از فضا و ماهواره شکل پر رنگ تري به خود گرفته است. 

این همان اتفاقی است که در ایران نیز تمرکز بر آن بیشتر شده است، به گونه اي که توسعه آموزش هاي مجازي که تا سال هاي
گذشته محل مناقشه زیادي میان مخالفان و موافقان بوده است، امروزه تبدیل به یک ضرورت شده است. ارائه خدمات الکترونیکی با
همه کاستی هایی که داشت، امروزه به یک خواست جمعی مبدل شده و همه امور از طریق درگاه ها و سامانه هاي الکترونیکی انجام

می شود.



فعالیت 20 هسته، واحد فناور و شرکت دانش بنیان در مرکز رشد دانشگاه آزاد

ساري

منبع: دانشجوشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/07/11

علیرضا قربانی، مدیر مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد ساري در گفتگو با خبرنگار استان هاي خبرگزاري دانشجو، با اشاره
به برنامه هاي این مرکز براي جذب هسته ها و واحد هاي فناورگفت: برنامه «پویش کارآفرینی» یکی از مهم ترین برنامه هاي

ما در این راستا است که امید می رود با بهبود وضعیت پاندمی کرونا این ...

علیرضا قربانی، مدیر مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد
ساري در گفتگو با خبرنگار استان هاي خبرگزاري دانشجو،
با اشاره به برنامه هاي این مرکز براي جذب هسته ها و
واحد هاي فناورگفت: برنامه «پویش کارآفرینی» یکی از
مهم ترین برنامه هاي ما در این راستا است که امید می
رود با بهبود وضعیت پاندمی کرونا این مهم به شکل

 
باشکوهی برگزار شود. 

قربانی مطرح کرد: با شرکت هاي موجود در حال رایزنی و برنامه ریزي هستیم تا مشکلات موجود در این شرکت ها از طریق برگزاري

 
یک رویداد با کمک اعضاي هیئت علمی برطرف شده و شرکت هاي اعضاي هیئت علمی از این طریق جذب شوند. 

مدیر مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد ساري اظهار داشت: برگزاري رویدادهایی، چون استارت ویکند و رویداد «تدکس» براي

 
آشنایی با استارت اپ هاي موفق در سطح استان نیز یکی درگیر از راهکار هاي در دست است. 

وي در ادامه از فعالیت 6 هسته، 12 واحد فناور و 2 شرکت دانش بنیان در مرکز رشد واحد ساري خبر داد و خاطرنشان کرد: تاکنون
محصولاتی مانند ابسلانگ هوشمند، اتاقک ضد عفونی هوشمند، وارمراتاق عمل، سنگ شکن پنوماتیک، الکتروکوور حرارتی، منبع نور
،iot سرد، گوپتا کاتر، بن ماري، کارت هوشمند نیروگاهی، هواپیماي بی ساختار، نیروگاه خورشیدي، کرایو بدون کپسول، ابزار هاي

 
بستر رزرو آنلاین اماکن ورزشی در مرکز رشد واحد ساري تولید شده است. 

مدیر مرکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی واحد ساري همچنین با اشاره به انعقاد تفاهم نامه با مراکز رشد توانیر، بیمارستان امام (ره) افزود:

 
در مرکز رشد واحد ساري بیش از 30 نفر به صورت مستقیم مشغول فعالیت هستند. 

قربانی در خاتمه خاطرنشان کرد: به حول و قوه الهی بتوانیم با تکیه بر توانمندي هاي جوانان همین دیار در تعالی هرچه بیشتر این
مرز و بوم موفق بوده و در سال جهش تولید بتوانیم با همکاري و همیاري بیشتر مسئولان، منویات مقام معظم رهبري را محقق کنیم.



افتتاح و آغاز عملیات اجرایی 4 طرح گردشگري در تویسرکان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/07/11

به مناسبت هفته گردشگري، 3 طرح خدماتی و اقامتی در شهرستان تویسرکان به بهره برداري رسید و عملیات اجراي یک
طرح هم آغازشد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از همدان، به مناسبت هفته گردشگري 3 طرح
گردشگري و اقامتی بهره برداري رسید و یک طرح نیز

 
کلنگ زنی شد. 

افتتاح دفتر خدمات مسافرتی که از سوي بخش خصوصی
با اعتباري بالغ بر 5 میلیارد ریال در زمینی به مساحت 100 متر مربع و زیر بناي 60 متر و اشتغال 3 نفر، افتتاح اقامتگاه بومگردي
خانه سادات در روستاي آرتیمان در بخش خصوصی با اعتباري بالغ بر 10 میلیارد ریال در زمینی به مساحت 300 متر مربع و زیر

 
بناي 200متر و اشتغال 3 نفر افتتاح شد. 

نخستین طرح گردشگري- کشاورزي استان همدان در روستاي آرتیمان با حفظ درختان و عدم تغییر کاربري در بخش خصوصی با
اعتباري بالغ بر 400 میلیارد ریال در زمینی به مساحت ده هزار متر مربع و اشتغال 10 نفر هم به بهره برداري رسید، هم چنین طرح
اقامتگاه بومگردي سنتی آرتیمان در بخش خصوصی با اعتباري 80 میلیارد ریال در زمینی به مساحت 400 متر مربع و زیر بناي

 
1162 و 8 واحد اقامتی و اشتغال 20 نفر کلنگ زنی شد. 

مسئولان در پایان از مجموعه گردشگري و اقامتی تپه ریواسیجان بازدید کردند این مجموعه در حال حاضر از پیشرفت فیزیکی 35

 
درصدي برخوردار است. 

این مراسم با حضور معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري همدان، فرماندار و نماینده مردم تویسرکان در مجلس شوراي اسلامی،
مدیر کل میراث فرهنگی و گردشگري استان همدان، رئیس اداره میراث فرهنگی و گردشگري شهرستان تویسرکان برگزار شد.



جشن گردشگري برداشت رازیانه در رزن برگزار شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/07/11

جشن برداشت رازیانه به عنوان شاخه اي از گردشگري در شهرستان رزن قطب تولید این محصول ارزشمند در کشور برگزار
شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از همدان، گردشگري صنعتی پر درآمد است و براي
تنوع بخشی به محصولات گردشگري و بهره برداري از همه
ظرفیت هاي طبیعی و تاریخی در پیشرفت این صنعت،
گردشگري کشاورزي به عنوان شاخه اي جدید به این

 
چرخه اضافه شده است. 

برنامه هاي، چون جشن برداشت رازیانه، انگور و آلو از مزارع و باغ هاي همدان، آئین هاي زیبایی است که ضمن شکرگزاري، ظرفیت

 
هاي مهم استان را در بخش کشاورزي معرفی می کند. 

جشن برداشت رازیانه به عنوان نمادي از گردشگري کشاورزي به مناسبت فرارسیدن هفته گردشگري در روستاي سلطان آباد

 
شهرستان رزن برگزار شد. 

 
به گفته مسئولان، شهرستان رزن با تولید 95 درصد رازیانه کشور، قطب تولید این محصول به شمار می رود. 

علی خاکسار معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی همدان در جشن برداشت رازیانه اظهار داشت:
گردشگري از حوزه هاي بسیار اثرگذار و مهم در اشتغال زایی و درآمدزایی و پس از نفت و صنعت خودروسازي، سومین صنعت

 
دنیاست که می تواند با حداقل سرمایه گذاري اشتغال دائم و پایدار ایجاد کند. 

او افزود: گردشگري کشاورزي، شاخه اي جدید است، اما علاقه مندان این رشته می توانند در کنار کشاورزي، درآمد جدیدي براي

 
خود ایجاد کنند. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی همدان هم گفت: هدف از برگزاري این جشنواره براي دومین سال، معرفی

 
محصول رازیانه به عنوان برند گردشگري شهرستان رزن است. 

 
شهروز کهیائی ادامه داد: ثبت جشن برداشت رازیانه در فهرست آثار ناملموس میراث فرهنگی در دستور کار قرار دارد. 

فرماندار رزن گفت: هدف از برگزاري این نوع جشنواره، جذب سرمایه گذار براي ایجاد صنایع تبدیلی و فرآوري و جلوگیري از خام



 
فروشی و حذف واسطه ها است. 

سیدرضا سلامتی ادامه داد: 95 درصد محصول رازیانه کشور در شهرستان رزن تولید می شود و امسال 3 هزار هکتار زیر کشت این

 
محصول قرار گرفته و پیش بینی می شود که 8 هزار تن رازیانه برداشت شود. 

رئیس جهاد کشاورزي شهرستان رزن هم با از افزایش سطح زیر کشت رازیانه به مقدار 500 هکتار خبر داد و گفت: رازیانه شهرستان

 
رزن در بخش سردرود به ویژه روستا هاي سلطان آباد، قایش و اطراف این روستا ها کشت می شود. 

محمود فتحی عنوان کرد: از هر هکتار 5/2 تن رازیانه برداشت می شود و برداشت این محصول براي 30 هزار نفر در روز اشتغال زایی

 
می کند. 

منبع:تسنیم



کار هست اما کارگر نیست! / کارفرمایان به پرداختِ حقوق بیشتر هم رضایت

داده اند

منبع: سلام نوشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/07/11

در شهرستان ساوه صنایع به شدت به دنبال کارگر هستند اما کارگر پیدا نمی کنند. فارغ از نیروي کار تخصصی، حتی کارگر
ساده هم براي کار در کارخانه ها پیدا نمی شود.

در شهرستان ساوه صنایع به شدت به دنبال کارگر هستند اما کارگر پیدا نمی کنند. فارغ از نیروي کار تخصصی، حتی کارگر

 
ساده هم براي کار در کارخانه ها پیدا نمی شود. 

به گزارش سلام نو به نقل از ایلنا، «کار نیست…»؛ این جمله را
بارها شنیده ایم اما احتمالا کمتر کسی شنیده باشید که
کارفرمایی بگوید «نمی توانم کارگر پیدا کنم». شاید خیلی ها
فکر کنیم این وضعیت صرفا مختص کشورهاي پیشرفته است؛
کشورهایی که در آن تولید بالا و تقاضا براي نیروي کار بسیار
زیاد است. اما ظاهرا اینگونه نیست؛ چند وقتی است از گوشه و
کنار شنیده می شود در شهرك صنعتی ساوه نیروي کار پیدا
نمی شود و کارفرمایان دست به دامانِ موسسات کاریابی شده اند

 
تا براي آن ها کارگر پیدا کنند! 

براي آنکه از صحت این خبر آگاه شویم به سراغ یک فعال کارگري در ساوه و دو کارفرماي فعال در این شهرك صنعتی رفتیم و از آن

 
ها در مورد وضعیتِ کار در ساوه پرسیدیم. 

 
همیشه کار نبود، حالا کارگر نیست! 

داود میرزایی (دبیر اجرایی خانه کارگر ساوه) ضمن تائید این خبر به «ایلنا» می گوید: «در شهرستان ساوه صنایع به شدت به دنبال

 
کارگر هستند اما کارگر پیدا نمی کنند. فارغ از نیروي کار تخصصی، حتی کارگر ساده هم براي کار در کارخانه ها پیدا نمی شود.» 

میرزایی می گوید: «خیلی از کارخانه ها به دنبال ایجاد فضاي خوابگاهی هستند تا از استان هاي دیگر کارگر بیاورند و حاضرند به آن

 
ها امکانات هم بدهند.» 

رضوانی (رئیس انجمن مدیران صنایع منطقه ي ساوه و عضو هیئت رئیسه ي اتاق بازگانی اراك) نیز با تائید وضعیتِ پیش آمده در

 
ساوه گفت: «از اوایل سال 99 تقاضا براي نیروي کار بالا رفته اما ما با کمبود نیروي کار مواجه هستیم.» 

علی علیرضایی (عضو هیئت مدیره فنرسازي خاور و مدیرعامل کیمیا فولاد آریا) نیز در تشریح این وضعیت می گوید: «نیروي کار



نیست و ما به شدت به دنبال نیرو هستیم. نیروي کار یا به تهران مهاجرت کرده و آن هایی که مانده اند معمولا کارگري نمی کنند. به

 
همین دلیل مجبور شده ایم براي جذب نیرو فراخوان بدهیم که از کل ایران هر کسی بیاید ما می پذیریم.» 

او همچنین می گوید: «یکی از مشکلات ما این است که کارگر در کارخانه آموزش می بیند اما بعد از مدتی کار را رها می کند و اگر

 
جایی دویست تومان بیشتر پیشنهاد بدهد، آنجا می رود.» 

 
کارفرمایان به پرداختِ حقوق بیشتر هم رضایت داده اند 

وضعیت پیش آمده معلول کدام علت است؟ آیا حقوق و مزایاي کارگران شهرك صنعتیِ ساوه پایین تر از حقوق وزارت کار است؟
رضوانی در پاسخ به این سوال می گوید: «به جرأت می توان گفت که هیچ واحدي کمتر از پایه حقوق تعیین شده به کارگران پرداخت
نمی کند و حتی به خاطر کمبود نیروي کار اکثر واحدها مبالغی را می پردازند که از پایه ي اداره کار نیز بیشتر است. در حال حاضر

 
بسیاري از این کارخانه ها به پرسنل خود پاداش تولید هم می دهند.» 

علیرضایی نیز در این خصوص می گوید: «ما هم حقوق و مزایا را کامل می دهیم و هم طبق قانون طرح طبقه بنديِ مشاغل را اجرا
کرده ایم؛ به طوریکه هر فرد بسته به شایستگی و سابقه و مدرك تحصیلی حقوقِ متناسب دریافت می کند. اضافه کار، بیمه تامین

 
اجتماعی، بیمه تکمیلی همه ي اینها را پرداخت می کنیم و به مناسبتهاي مختلف کمک هاي غیرنقدي و معیشتی هم داریم.» 

 
کاهش درصدِ بیکاران یا عدم تمایل به کار در کارخانه؟ 

آنطور که معلوم است، کارفرمایان نه تنها حقوق و مزایا را پرداخت می کنند بلکه حاضرند تسهیلاتی بیشتر بپردازند تا مشکل کمبود
نیروي خود را رفع کنند اما مشکل کجاست؟ میرزایی می گوید: «مشکلات معیشتی باعث شده کارگران تمایل زیادي به کار در
کارخانه نداشته باشند؛ زندگی آن ها با حداقل حقوق نمی چرخد بنابراین مجبورند به کارهاي آزاد و دلالی روي بیاورند تا از پسِ

 
هزینه هاي زندگی خود بربیایند.» 

البته رضوانی پاسخ دیگري می دهد؛ او معتقد است: «بعد از تحریم ها برخی از واحدها توانستند چابک تر عمل کنند، شکوفا شوند و
افزایش تولید داشته باشند. افزایش تولید باعث کاهشِ درصدِ بیکاران شده است و به همین دلیل اکثر واحدها براي توسعه با کمبود

 
نیرو مواجه هستند.» 

اما آیا می توان چنین استدلالی را قبول کرد؟ آیا کمبود نیروي کار به دلیل کاهش تعداد بیکاران است یا عدم تمایلِ نیروي کار براي
حضور در کارخانه؟ واقعیت این است که یکی از مشکلات امروز کشور بیکاري است و آمارها به هیچ وجه از کاهش نرخ بیکاري نمی

 
گویند. 

طبق آخرین آمار ارائه شده توسط مرکز آمار ایران «در تابستان امسال نرخ بیکاري افراد 15 ساله و بیشتر نشان می دهد که 9.6
درصد از جمعیت فعال (شاغل و بیکار) بیکار بوده اند. بررسی روند تغییرات نرخ بیکاري حاکی از آن است که این شاخص، نسبت به

 
فصل مشابه در سال قبل (تابستان 1399)، 0.1 درصد افزایش یافته است.» 

البته از آنجا که نمونه ي موردي ما «ساوه» است قطعا نمی توانیم از آمار کلی براي اثبات گفته یمان استفاده کنیم اما به نظر می رسد
بخش دیگري از صحبتهاي رضوانی و اشاره ي او به رفتنِ کارگران به سمت کارهاي دلالی به واقعیت نزدیکتر و پاسخ مناسبتري به



چرایی ایجادِ چنین وضعیتی باشد: «بورس کالا باعثِ به وجودآمدنِ مشاغل کاذبی شده است که افراد را یک شبه پولدار می کند. در
این وضعیت کارگران به کار در محیطهاي صنعتی رضایت نمی دهند؛ در واقع آن ها فکر می کنند کار در کارخانه براي آن ها توجیه

 
اقتصادي ندارد.» 

به گفته ي برخی از اقتصاددان ها دستمزدهاي پایین، انگیزه ي کار را از کارگران به خصوص کارگران ماهر گرفته و آن ها را به سمت
کارهاي غیرتولیدي و بعضا دلال مآبانه کشانده است. امروز خط فقر چیزي حدود 11 میلیون تومان است و حداقل دستمزد به همراه
تمام مزایاي آن 4میلیون تومان، بنابراین پُرواضح است که کارگران براي چرخاندن چرخِ زندگیِ خود به سمتی می روند که دردسرِ
کمتر و پول بیشتري داشته باشد. آن ها کارِ آزاد و کم دردسرتر را به کار در هیاهوي کارخانه و در مجاورت دستگاه هاي پُرسروصدا
ترجیح می دهند، از اینروست که کارفرمایان ماه ها در جستجوي کارگرند تا چرخ تولید خود را بگردانند و در مقابل کارگران به دنبال
کاري هستند تا از پسِ حداقل هاي زندگی برآیند؛ آن ها نیز می خواهند چرخ زندگیِ خود را بچرخانند و احتمالا کار در کارخانه
چنین آورده اي برایشان ندارد. چراکه به گفته ي کارشناسان حداقل دستمزد، تنها 35درصد از هزینه هاي زندگی را پوشش می دهد

 
و تنها ده روز از ماه را کفاف می دهد. 

میزایی در مورد گرایش کارگران به کارهاي غیرمولد می گوید: «قبلا کارفرما، کارگران را گلچین می کرد و مثلا می گفت من کارگر
فنی و معدل بالا و لیسانسه می خواهم؛ این موضوع باعث شد افرادي که ملاك هاي لازم را نداشتند به سمت کارهاي آزاد بروند. مثلا
طرف نیسان خرید و با ماشین کار می کند و یا جایی بساط کرده است و اتفاقا درآمدش بیشتر از کارگر کارخانه است. براي همین او

 
نیز دیگر به کار در کارخانه رضایت نمی دهد.» 

 
با مقرريِ بیمه بیکاري و درآمد شغل دوم، زندگیِ خود را می گذرانند 

رضوانی در بخش دیگري از صحبتهایش از تمایل کارگران براي اخراج از کارخانه و گرفتنِ بیمه بیکاري می گوید: «علی رغم اینکه
درخواست براي نیروي کار بالاست اما برخی از کارگران به عمد شرایطی را فراهم می کنند که کارفرما آن ها را اخراج کند تا بیمه

 
بیکاري بگیرند و بعد در کنار پولی که از بیمه می گیرند به مشاغل دیگري مثل کار در اسنپ روي می آورند.» 

 
قراردادهاي موقت شمشیر دولبه شده اند 

میرزایی در تشریح این وضعیت و تمایل کارگران براي خروج از کارخانه علاوه بر تاکید بر مشکل معیشتی کارگران و تاکید براینکه
حداقل حقوق کفاف هزینه هاي سنگینِ زندگی را نمی دهد می گوید: «ما بیست سال است که در مورد قراردادهاي موقت هشدار داده
ایم. این قراردادها شمشیري است که گردن کارگران را زده و زندگیِ آن ها را نابود کرده است. امروز روي دیگر این شمشیر هم تیز

 
شده و و این شمشیرِ دولبه نه تنها گردنِ کارگران که دست کارفرمایان را هم می برد.» 

وي گفت: «قراردادهاي موقت وابستگی و عِرقِ کارگران به محیط کارشان را از بین برده است. وقتی کارفرما آخر هر ماه و یا در پایان
سال با کارگر تصفیه حساب کامل می کند و سال به سال سنوات او را پرداخت می کند و سال بعد دوباره با او قراداد جدید می بندد،
کارگر هیچ وابستگی و تعهدي به محیط کارش احساس نمی کند. کارگران امروز مثل کارگرانِ روزمزد شده اند و نتیجه این می شود

 
که به راحتی کار را ترك می کنند و اگر کارخانه ي دیگري کار راحت تر و پول بیشتري بدهد، به آنجا می روند.» 

دبیر خانه کارگر ساوه همچنین می گوید: «تعطیلی تعاونی هاي مصرف و مسکنِ کارخانه ها که کارگران به نوعی به آنجا وابستگی و

 
حساب و کتابی داشتند، دیگر انگیزه اي براي کارگران نگذاشته است و آن ها به راحتی کار خود را ترك می کنند.» 



 
سخن آخر 

در شرایط موجود عده اي بر کاهش دستمزد و رفتنِ به سمت دستمزدهاي توافقی تاکید می کنند. آن هایی که معتقدند با اصلاح
قانون کار و کم کردنِ هر چه بیشترِ مفاد حمایتیِ این قانون از کارگران می توانند تولید را افزایش و موجب اشتغال هر چه بیشتر
جوانان شوند. درنهایت کارگران نه امنیت شغلی دارند و نه حداقل حقوقی که با آن نیازهاي اساسی خود را تامین کنند. پس طبیعی

 
ست که آن ها به سمت مشاغلی بروند که عایديِ بیشتري برایشان داشته باشد. 

اگرچه مورد ساوه را نمی توان به کل کشور تعمیم داد و اگرچه بسیاري از افراد هنوز هم به گرفتنِ همان حداقل حقوق وزات کار
رضایت می دهند، اما به نظر می رسد مورد ساوه نمونه ي بسیار خوبی براي نقض حرف کسانی باشد که معتقدند با کاستن از دستمزدِ

کارگران می توان چرخ تولید این مملکت را گرداند و امکانِ بیشتري براي اشتغال جوانان فراهم کرد.



با حضور قائم مقام بانک سینا: کلنگ احداث سومین مدرسه بانک سینا در

شهرستان تنگستان بوشهر به زمین زده شد

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/07/11

در راستاي ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی و کمک به توسعه مناطق کمتر برخوردار کشور، کلنگ احداث سومین مدرسه بانک
سینا در روستاي قباکلکی از توابع شهرستان تنگستان استان بوشهر با حضور قائم مقام بانک و مقامات استانی به زمین زده

شد. به گزارش پایگاه خبري تفاهم آنلاین به نقل از روابط عمومی بانک سینا، علیرضا ...

کلنگ احداث سومین مدرسه بانک سینا در شهرستان

 
تنگستان بوشهر به زمین زده شد 

در راستاي ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی و کمک به
توسعه مناطق کمتر برخوردار کشور، کلنگ احداث سومین
مدرسه بانک سینا در روستاي قباکلکی از توابع شهرستان
تنگستان استان بوشهر با حضور قائم مقام بانک و مقامات

 
استانی به زمین زده شد. 

به گزارش پایگاه خبري تفاهم آنلاین به نقل از روابط عمومی بانک سینا، علیرضا تقدیري قائم مقام بانک در این مراسم گفت: بانک
سینا در کنار رسالت اصلی خود مبنی بر نقش آفرینی در اقتصاد و کمک به رونق تولید و اشتغال کشور، توجه ویژه اي به ایفاي

 
مسئولیت هاي اجتماعی داشته و اقدامات موثري را در این زمینه انجام داده است. 

وي با اشاره به ضرورت حضور بنگاه هاي اقتصادي کشور در مناطق کم برخوردار گفت: ارائه خدمات موثر و راهبردي بانک ها در حوزه

 
فعالیت هاي اجتماعی، موجب توسعه کشور در عرصه هاي مختلف اجتماعی و اقتصادي می شود. 

تقدیري فعالیت هاي بانک سینا بر محور مسئولیت هاي اجتماعی را در خور توجه و خوب توصیف کرد و افزود: اقدامات صورت گرفته

 
در این زمینه باعث ارتقاء جایگاه بانک نزد افکار عمومی شده و برکات این اقدامات در عملکردها جاري است. 

قائم مقام بانک سینا از تلاش همکاران در تحقق مسئولیت هاي اجتماعی قدردانی کرد و گفت: رویکرد این بانک در ایفاي مسئولیت
هاي اجتماعی تکیه بر اهداف عالی توسعه اجتماعی در راستاي تقویت مناطق کم برخوردار است و طیف گسترده اي از فعالیت هاي
اقتصادي و انسان دوستانه را در بر می گیرد که از آن جمله می توان به اهداي 51 دستگاه آمبولانس به مناطق بهداشت روستایی،
کمک 50 میلیارد ریالی به مددجویان کمیته امداد امام(ره) در 7 استان درگیر کرونا، کمک 30 میلیارد ریالی جهت آزادي 157

 
زندانی جرائم غیرعمد و اهداي 1000 دستگاه تبلت به دانش آموزان بی بضاعت نام برد. 

تقدیري خاطرنشان کرد: ساخت و نوسازي مدارس از اهداف ترسیم شده بانک براي کمک به توسعه آموزش و توانمندسازي مناطق کم

 
برخوردار است و این خدمات خیرخواهانه همیشگی و ماندگار خواهد بود. 

بانک سینا پیش از این نیز زمینه احداث و بهره برداري دو باب مدرسه دیگر در روستاهاي ده بالا و رمشک از توابع شهرستان قلعه

 
گنج کرمان را فراهم ساخته بود. 

گفتنی است در این مراسم شیخ الاسلامی مدیر امور حوزه مدیرعامل و روابط عمومی و موسوي مدیر منطقه جنوب شرق کشور بانک
سینا نیز حضور داشتند.



طرح شفافیت آراء در هفته هاي آینده در دستور کار مجلس می آید/ جلسات

بررسی طرح ها و لوایح مطابق اصل 85 قانون اساسی علنی می شود

منبع: شیرازهشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/07/11

رئیس مجلس گفت: در هفته هاي آینده بررسی مجدد طرح شفافیت آراء نمایندگان در دستور کار قرار خواهد گرفت.

 
رئیس مجلس گفت: در هفته هاي آینده بررسی مجدد طرح شفافیت آراء نمایندگان در دستور کار قرار خواهد گرفت. 

به گزارش شیرازه؛ محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي
اسلامی در نطق پیش از دستور امروز خود با اشاره به صورت
گرفتن واکسیناسیون در کشور و براي همه گروه هاي سنی گفت:
این اقدام موجب کاهش نگرانی مردم و رضایت خاطر آحاد جامعه
شد که از همه مسئولان و بانیان آن، به ویژه مجموعه وزارت
بهداشت ، بسیج مستضعفین و نیروهاي جهادي تشکر می کنم.
امیدوارم با ادامه یافتن این روند هر دو نوبت واکسیناسیون هر
چه سریعتر انجام شود و دغدغه مردم در این باره در هفته هاي

 
پیش رو رفع شود. 

وي ادامه داد: البته به توصیه متخصصان رعایت پروتکل هاي بهداشتی همچنان ضروري است و وزارت بهداشت باید با نظارت دقیق بر

 
ادامه یافتن رعایت دستورالعمل ها و بهره گیري از تجربیات سایر کشورها در این زمینه از اوج گیري دوباره کرونا جلوگیري کند. 

رئیس مجلس با اشاره به اقدامات مجلس در این زمینه، بیان کرد: خداوند بزرگ را شاکریم که نتایج تحول رویکردهاي مجلس یکی
پس از دیگري در حال ثمر دادن است. یکی از مهمترین و اثر بخش ترین مصوبات مجلس در دهه هاي اخیر، هفته هاي گذشته به

 
ثمر نشست. نمایندگان محترم طرح تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار را با راي قاطع مصوب کردند. 

قالیباف با بیان اینکه طرح تسهیل صدور مجوز کسب و کار موانع پیش روي مردم را براي راه اندازي کسب و کار و خلق ثروت بر می
دارد، اظهار کرد: همه کسانی که فقط یک بار براي کسب و کار کوچک مراحل پر پیچ و خم اخذ مجوز را طی کرده باشند خوب می

 
دانند که شروع هر کسب و کاري به ده ها مجوز نیاز دارد. اخذ مجوزها با سختی فراوان همراه بوده است. 

وي گفت: مجلس شوراي اسلامی با تصویب این طرح، تمامی موانع زائد براي اخذ مجوز کسب و کار را حذف کرد و دوران تاریک

 
مجوزهاي رانتی ، حلقه هاي بسته صنفی ، انحصار هاي شغلی و امضاهاي طلایی را پایان داد. 

رئیس مجلس تصریح کرد: تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار زنجیر را از پاي تولید و اشتغال باز خواهد کرد و به این ترتیب فضاي
رقابتی در بازار به جوانان اجازه خواهد داد که بدون معطلی کسب و کار خود را راه بیندازند. این تصمیم شجاعانه و تاریخ ساز مجلس
یازدهم در سپهر قانونگذاري کشور ستاره اي درخشان و ماندگار خواهد شد. همچنین مسیر اتخاذ چنین تصمیم هایی را در عرصه

 
حکمرانی کشور باز خواهد کرد. 

قالیباف بیان کرد: مجلس یازدهم تصمیم دارد اقدام مهم دیگري را نیز به سرانجام برساند. در هفته هاي آینده بررسی مجدد طرح



شفافیت آرا نمایندگان در دستور کار قرار خواهد گرفت. مراحل اصلاح این طرح با اعمال نظر نمایندگان محترم در کمیسیون آیین

 
نامه داخلی به پایان رسیده و به راي نمایندگان گذاشته خواهد شد. 

وي اضافه کرد: در صورت تصویب طرح شفافیت آرا مجلس در مقایسه با تمامی دستگاه هاي اداري کشور در عرصه شفافیت روندها و
فرایندها غیرقابل مقایسه خواهد شد. هدف این طرح این است که علاوه بر شفافیت آراي نمایندگان در حوزه هاي بسیار مهم،

 
فرایندهاي تصمیم سازي مجلس نیز شفاف شود. 

قالیباف تصریح کرد: در صورت تصویب نهایی طرح شفافیت آرا، جلسات کمیسیون ها به صورت علنی برگزار می شود و براي پخش
این جلسات از طریق صدا و سیما بستري قانونی فراهم خواهد شد. حاضران و غایبان و آراء نمایندگان در جلسات کمیسیون ها به
صورت عمومی منتشر می شود و جلسات بررسی طرح ها و لوایح مطابق اصل 85 قانون اساسی، به صورت علنی برگزار خواهد شد.
همچنین گزارش مأموریت هاي کاري نمایندگان مردم و مشروح مذاکرات ظرف یک ماه در اختیار عموم قرار خواهد گرفت و سایر

 
موارد نیز به تفصیل در این طرح آمده است. 

رئیس مجلس از عموم دلسوزان و پیگیري کنندگان طرح شفافیت آرا درخواست کرد که تمامی جوانب این طرح را مد نظر قرار دهند

 
و نتایج مهم این میزان از شفافیت در فرایندهاي کاري مجلس را در سطح جامعه تبیین کنند. 

قالیباف ابراز امیدواري کرد که نمایندگان به این طرح مهم و ضروري راي دهند و نظر اصلاحی خود را در بررسی جزئیات پیگیري

 
کنند و همچنین با راي خود مجلس را در عرصه شفافیت پیشتاز نهادهاي قانونی کشور کنند. 

رئیس مجلس در پایان تاکید کرد: مجلس شفاف سازي را از خود آغاز کرده و جهت گیري اقدامات این مجلس در امور قانونگذاري و

 
نظارت به گونه اي خواهد بود که همه دستگاه هاي اداري کشور به سمت شفافیت و مدیریت تعارض منافع پیش بروند. 

انتهاي پیام/



مصوبه مجلس مجوزهاي رانتی و انحصارهاي شغلی را از بین برد

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/07/11

رییس مجلس شوراي اسلامی گفت: با تصویب طرح تسهیل صدور مجوز کسب و کار دوران تاریک مجوزهاي رانتی، حلقه
هاي بسته صنفی و انحصارهاي شغلی به امضاهاي طلایی پایان رسید.

رییس مجلس شوراي اسلامی گفت: با تصویب طرح تسهیل صدور مجوز کسب و کار دوران تاریک مجوزهاي رانتی، حلقه هاي

 
بسته صنفی و انحصارهاي شغلی به امضاهاي طلایی پایان رسید. 

 
 

«محمد باقر قالیباف » در آغاز نشست علنی امروز مجلس شوراي اسلامی با اشاره به راهپیمایی اربعین حسینی گفت: هفته گذشته
ملت بزرگ ایران با شرکت در راهپیمایی هاي باشکوه در عراق و شهرهاي مختلف کشورمان آیین پیاده روي اربعین حسینی و مراسم
عزاداري سید و سالار شهیدان را برپا نمودند، از تمامی عزیزانی که در برگزاري این آیین مقدس مشارکت داشتند قدردانی و تشکر می

 
نمایم. 

رییس مجلس شوراي اسلامی با تسلیت فرا رسیدن ایام سوگواري دهه سوم ماه صفر، رحلت نبی مکرم اسلام، شهادت امام حسن
مجتبی(ع)و شهادت علی بن موسی الرضا(ع)به تمامی مسلمین جهان و شیعیان اظهار کرد: مردم شریف ایران افتخار دارند که میزبان
ثامن الائمه باشند و با پیروي از مشی ایشان در طول تاریخ مشعل عدالت طلبی و حقیقت جویی را روشن نگه داشته و از میراث فکري

 
و معنوي اهل بیت نگهبانی کردند. 

 
 



وي ادامه داد: درشیوه مجاهدت امام رضا علیه السلام به روشنی می بینیم که ایشان شجاعانه و عالمانه به روشنگري و دفاع از اسلام

 
پرداختند. این دفاع همواره در اوج و در قله رعایت اصول اخلاقی بود و جوانان ما باید از این الگوي راستین پیروي کنند. 

قالیباف در ادامه فرا رسیدن هفته ناجا را به تمامی فرماندهان و کارکنان سختکوش وخدوم نیروي انتظامی تبریک گفت و افزود:
امنیت اجتماعی شهرها و محله ها مرهون نقش آفرینی پلیس است. ضمن عرض خداقوت به این عزیزان امیدواریم که نیروي انتظامی

 
بتواند مشارکت هاي مردم را بیش از پیش جلب کند و به شعار خود یعنی پلیس هوشمند و امنیت پایدار جامعه عمل بپوشاند. 

رییس قوه مقننه همچنین با اشاره به سرعت گرفتن روند واکسیناسیون در کشور گفت: سرعت گرفتن روند واکسینه شدن مردم در
همه گروه هاي سنی و در تمام نقاط کشور نگرانی هاي مردم را کاهش داده و رضایت خاطر آحاد جامعه را فراهم کرده است.از بانیان
این اقدام که حقیقتا تحول جهادي را رقم زدند بخصوص از وزارت بهداشت و بسیج مستضعفین تقدیر و تشکر می کنم و امیدوارم با
ادامه یافتن این روند هر دو نوبت واکسیناسیون هر چه سریعتر انجام شود تا دغدغه مردم در این باره طی هفته هاي پیش رو رفع

 
شود. 

وي تاکید کرد: البته به توصیه متخصصان رعایت پروتکل هاي بهداشتی همچنان ضروري است و وزارت بهداشت بایستی با نظارت

 
دقیق بر ادامه یافتن دستورالعمل ها و بهره گیري از تجربیات سایر کشورها در این زمینه از اوج گیري دوباره کرونا جلوگیري کند. 

رییس قوه مقننه با اشاره به اقدامات مجلس یازدهم یادآور شد: خداوند بزرگ را شاکریم که نتایج تحول رویکردهاي مجلس یکی پس
از دیگري در حال به ثمر رسیدن است یکی از مهمترین و اثربخش مصوبات مجلس در دهه هاي اخیر طی هفته هاي گذشته سرانجام

 
به بار نشست. 

قالیباف با اشاره به تصویب نمایندگان «طرح تسهیل صدور مجوز کسب و کار»گفت: این طرح موانع پیش روي مردم براي راه اندازي
کسب و کار و خلق ثروت را برمی دارد و در این زمینه تحول ایجاد می کند. همه کسانی که فقط یک بار براي کسب و کار کوچک،
مراحل پر پیچ و خم اخذ مجوز را طی کرده باشند خوب می دانند که شروع هر کسب و کاري به ده ها مجوز نیاز داشت و اخذ این

 
مجوزها با سختی هاي فراوان بوده است. 

وي افزود: مجلس شوراي اسلامی با تصویب طرح تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار تمامی این موانع زائد را حذف کرد و دوران
تاریک مجوزهاي رانتی حلقه هاي بسته صنفی و انحصارهاي شغلی به امضاهاي طلایی پایان داد. با تسهیل صدور مجوزها کسب و کار
زنجیرها از پاي تولید و اشتغال باز خواهد شد و بدین ترتیب فضاي رقابتی در بازار به جوانان اجازه خواهد داد که بدون معطلی کسب

 
و کار خود را راه بیاندازند. 

رییس مجلس شوراي اسلامی خاطر نشان کرد: این تصمیم شجاعانه و تاریخ ساز مجلس یازدهم بی گمان در سپر قانونگذاري کشور

 
ستاره درخشان و ماندگار خواهد شد و مسیر اتخاذ چنین تصمیماتی را در عرصه حکمرانی باز خواهد کرد. 

طرح شفاف سازي اراي نمایندگان در هفته هاي آتی در دستور کار قرار می گیرد قالیباف افزود: باید این نوید را بدهم که مجلس
یازدهم تصمیم دارد به زودي اقدام مهم دیگري را به سرانجام برساند در هفته هاي آتی بررسی مجدد طرح شفاف سازي آراي

 
نمایندگان در دستور کار قرار خواهد گرفت. 



رییس مجلس شوراي اسلامی اضافه کرد: مراحل اصلاح این طرح با اعمال نظر نمایندگان در کمیسیون آیین نامه داخلی به پایان
رسیده و به راي نمایندگان گذاشته خواهد شد. اگر این طرح تصویب شود، مجلس در مقایسه با تمام دستگاه هاي اداري کشور در

 
عرصه شفافیت روندها و فرآیندها فاصله غیرقابل مقایسه پیدا خواهد کرد. 

نماینده مردم تهران در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: هدف این طرح این است که علاوه بر شفافیت آراي نمایندگان در حوزه
هاي بسیار مهم، فرایندهاي تصمیم سازي مجلس را شفاف کند در صورت تصویب نهایی این طرح جلسات کمیسیون ها به صورت

 
علمی برگزار خواهد شد و براي پخش این جلسه از طریق صدا و سیما بستري قانونی فراهم خواهد شد. 

قالیباف با اشاره به این طرح گفت: حاضران ،غایبان و آراي نمایندگان در جلسات کمیسیون ها به صورت عمومی منتشر می شود و
جلسات بررسی طرح ها و لوایحی که مطابق اصل 85 قانون اساسی در کمیسیون هاي تخصصی یا مشترك مورد بررسی و تصمیم

 
گیري قرار می گیرند به صورت علنی برگزار خواهد شد. 

رییس قوه مقننه خاطرنشان کرد: گزارش مأموریت هاي کاري نمایندگان مردم و مشروح مذاکرات ظرف یک ماه در اختیار عموم قرار
خواهد گرفت و سایر موارد نیز به تفصیل در متن این طرح آمده است. از عموم دلسوزان و پیگیران بحث شفافیت درخواست می کنم
که تمامی جوانب این طرح را مد نظر قرار دهند و نتایج مهم این میزان از شفافیت در فرایندهاي کاري مجلس را در سطح جامعه

 
تبیین نمایند. 

وي ابراز امیدواري کرد که نمایندگان به این طرح مهم ضروري راي دهند و گفت: اگر نمایندگان نظر اصلاحی داشتند در بررسی

 
جزییات نظراتشان را پیگیري کنند و با راي خود مجلس را در عرصه شفافیت، پیشتاز نهادهاي قانونی سازند. 

قالیباف در پایان گفت: مجلس یازدهم شفاف سازي را از خود آغاز کرده است لذا جهت گیري اقدامات این مجلس در امور قانون
گذاري و نظارت به گونه اي خواهد بود که همه دستگاه هاي اداري کشور به سمت شفافیت و مدیریت تعارض منافع پیش بروند.



سفر یک روزه رئیس جمهور به کهگیلویه وبویراحد تصویب 217 طرح را در پی

داشت

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/07/11

استاندار کهگیلویه و بویراحمد در مصاحبه با شبکه خبر در خصوص آخرین اقدامات براي اجرایی کردن دستورات رئیس
جمهور گزارش داد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
یاسوج، سید علی احمدزاده استاندار کهگیلویه و بویراحمد
در گفتگو با شبکه خبر در خصوص برنامه هاي سفر یک
روزه رئیس جمهور به استان گفت: در پنجمین سفر استانی
حجت الاسلام والمسلمین رئیسی،رئیس جمهور به
کهگیلویه وبویراحمد برنامه ها، بازدید ها و دیدار ها
مختلفی به همراه وزیران دولت در بازدید از شهرستان هاي

 
استان انجام گرفت. 

احمدزاده افزود: در این سفر دیدار با مردم، بازدید از طرح ها در شهر هاي مختلف استان، اعزام نمایندگان ویژه و وزیران مختلف به

 
همه شهرستان هاي استان از مهمترین تاکیدات رئیس جمهور بوده است. 

او بیان کرد: بازدید از سد تنگ سرخ، دیدار عمومی با مردم، دیدار با عشایر استان، نشست با اقشار مختلف مردم ، دیدار چهره به چهره
با مردم، بازدید از روند ساخت و ساز ها در شهر سی سخت، جلسه شوراي اداري استان از جمله برنامه هاي رئیس جمهور به استان

 
بوده است. 

استاندار گفت: رئیس جمهور براي دومین بار از شهر زلزله زده سی سخت بازدید کرد که در این بازدید ضمن بررسی میدانی آخرین

 
وضعیت ساخت و ساز در این شهر با مردم شهر سی سخت دیداري کوتاه داشت. 

 
او تاکید کرد: در این سفر سعی شده که وضعیت طرح ها در مسیر تحول خواهی و توسعه و محرومیت زدایی دیده شود. 

 
احمد زاده گفت: در این سفر بیش از 217 طرح در حوزه هاي مختلف مورد تصویب وزیران و رئیس جمهور رسیده است. 

او با بیان اینکه طرح ها تحول خوبی در استان ایجاد می کنند یادآور شد: در حوزه زیربنایی 80 طرح در حوزه صنعت و معدن، 5 طرح
در حوزه بهداشت و درمان، 12 طرح در حوزه فرهنگی و اجتماعی، 48 طرح در حوزه نفت و انرژي، 14 طرح و در حوزه آب و خاك و

 
کشاورزي، 52 طرح در اشتغال 4 طرح و جمعاً 217 طرح به تصویب رسید. 

احمد زاده با بیان اینکه در این سفر سد چم شیر گچساران مورد تاکید قرار گرفت گفت: سد چم شیر یکی از سد هاي مهم کشور
است که امیدواریم با بهره برداري از این سد شاهد توسعه کشاورزي در استان بوشهر و استان هستیم که بیش از 100 هزار هکتار را



 
زیر پوشش خواهد برد. 

او اضافه کرد: این سد پشتوانه مهمی براي استان هاي بوشهر، هرمزگان و کهگیلویه وبویراحمد خواهد بود که از محل رودخانه زهره،

 
باشت آبگیري می شود. 

استاندار ادامه داد: سد تنگ سرخ در 10 سال گذشته فقط 10 درصد پیشرفت داشته است که در سال جدید به بیش از 35 درصد

 
رسیده است که امیدواریم این سد تاپایان سال 1401 به بهره برداري برسد. 

او افزود: با بهره برداري از سد انگ سرخ علاوه بر رونق گردشگري در این منطقه بیش از 6 هزار هکتار از اراضی کشاورزي پائین دست

 
به زیر کشت خواهد رفت. 

احمد زاده اضافه کرد: در این سفر مشکلات کشاورزان در خصوص این سد و افزایش قیمت ها مورد توجه ویژه رئیس جمهور قرار

 
گرفت و رئیس جمهور براي رفع این مشکلات دستور ویژه صادر کرد. 

استاندار گفت: کهگیلویه وبویراحمد سرشار از مواهب الهی و داراي جنگل ها، رودخانه ها، چشمه ساران و میراث فرهنگی و فرصت

 
هاي طلایی در جنوب و شمال و غرب و شرق این استان وجود دارد که بهترین فرصت براي سرمایه گذاري است. 

او با بیان اینکه در این سفر 34 طرح گردشگري و زیربنایی تصویب شد گفت: در طرح زیربنایی و سرمایه گذاري براي تحول خواهی

 
استان است که شامل همه حوزه ها است که توجه به صنایع دستی و گردشگري، صنعت این طرح ها به تصویب رسیده است. 

استاندار افزود: بحث مدارس کپري و کانکسی یکی از مهمترین مباحث مورد تاکید رئیس جمهور در سفر به استان بود و بنا به دستور

 
رئیس جمهور همه مدارس کپري و کانکسی جمع آوري می شود. 

احمد زاده با بیان اینکه درشهر ستان دنا هزار و 680 منزل مسکونی باید ساخته شود که از این تعداد هزار منزل در شهر سی سخت و

 
مابقی در روستا هاي این شهرستان بازسازي می شود. 

او تاکیدکرد: برخی از منازل در مراحل نازك کاري است که بنا به قول رئیس بنیاد مسکن کشور تا پایان آبان ماه باید تکمیل و بهره
برداري شود.



میزان اشتغال پذیري فارغ التحصیلان این دانشگاه ها بیشتر است

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/07/11

نظام رتبه بندي ''کیواس''(QS) 2022 دانشگاه هاي جهان را بر اساس میزان اشتغال پذیري فارغ التحصیلان آنها رتبه بندي
کرد.

نظام رتبه بندي "کیواس"(QS) 2022 دانشگاه هاي جهان را بر اساس میزان اشتغال پذیري فارغ التحصیلان آنها رتبه بندي کرد.
<[[



افتتاح مجتمع تولید چوب چند لاي و پالت در مرکز اشتغال زندانیان نقده

آذربایجان غربی

منبع: میزانشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/07/11

رئیس کل دادگستري آذربایجان غربی از افتتاح مجتمع تولید چوب چند لاي و پالت در مرکز اشتغال زندانیان نقده خبر داد.

خبرگزاري میزان - ناصر عتباتی، رئیس کل دادگستري آذربایجان غربی از افتتاح مجتمع تولید چوب چند لاي و پالت در مرکز

 
اشتغال زندانیان نقده خبر داد. 

عتباتی،رئیس کل دادگستري استان آذربایجان غربی، فراهانی معاون قضایی و اجراي احکام زندان هاي کشور، محمدي مدیر کل
زندان هاي استان نوعی دادستان نقده،ضمن بازدید از کلیه بخش هاي زندان با زندانیان دیدار چهره به چهره نموده و به مشکلات آن

 
ها رسیدگی و دستورات لازم را صادر نمودند. 

در ادامه بازدید مجتمع تولید چوب چند لاي و پالت در مرکز اشتغال زندانیان نقده با حضور معاون قضایی و اجراي احکام سازمان

 
زندان هاي کشور، رئیس کل دادگستري استان، دادستان مرکز استان و مدیرکل زندان هاي استان طی مراسمی افتتاح گردید. 

عتباتی رئیس کل دادگستري استان در آئین افتتاح این واحد تولیدي گفت: این واحد تولیدي از اقدامات دستگاه قضایی استان در

 
تحقق یکی از اهداف سند تحول قضایی که اشتغال زایی براي 80 درصد از زندانیان است صورت گرفته است. 

وي افزود: دستگاه قضایی استان از همه توانمندي هاي استان و کار آفرینان در اجراي این امر مهم با هدف بازتوانی و باز اجتماعی
کردن زندانیان استفاده خواهیم کرد چرا که یقین داریم در صورتی که مشکل اشتغال زندانیان مرتفع گردد کمک بزرگی برا جلوگیري

 
از تکرار بزه از سوي آن ها خواهد بود چرا که بیشتر انگیزه هاي ارتکاب جرایم ریشه در مشکلات اقتصادي و معیشت دارد. 

فراهانی، معاون قضایی و اجراي احکام سازمان زندان هاي کشور نیز ضمن تقدیر از اقدامات عالی مسئولین قضایی استان در راستاي
تحقق اهداف سند تحول قوه قضائیه گفت: این همدلی و مسئولیت پذیري در اجراي اهداف سازمان زندان ها با حضور مقامات قضایی

 
بسیار دلگرم کننده و مایه مباهات است و بی شک آثار و برکات آن در مجموعه نظام و تربیت زندانیان مشهود خواهد بود. 

محمدي مدیرکل زندان هاي استان نیز از اشتغال 63 درصد زندانیان استان در شش ماهه اول سال در زندان هاي استان خبر داد و
گفت: در تمام شهر هاي استان اولویت اعزام به کار و ایجاد اشتغال مولد جز برنامه مسئولین قضایی می باشد و این منبع هم افزایی

 
باید فرصت خوبی در جهت تحقق هدف عالی سازمان براي اشتغال مولد 80 درصد از زندانیان استان باشد. 

شایان ذکر است این واحد تولیدي تحت پوشش بنیاد تعاون زندانیان استان در محوطه 5000 متري با 1500 متر فضاي مسقف
کارگاهی و با استقرار ادوات تولیدي چوب چند لاي و تولید پالت در مرکزاشتغال بکار زندانیان نقده می باشد و روزانه 85 زندانی در

 
این واحد مشغول فعالیت خواهند بود. 



 
بیشتر بخوانید: تحقق اشتغال 80 درصدي زندانیان در 10 استان کشور 

انتهاي پیام/



درآمد غیرشهریه اي دانشگاه آزاد اصفهان به 25درصد می رسد

منبع: ایسکاشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/07/11

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان گفت: پیش بینی می کنیم درآمدهاي غیرشهریه اي دانشگاه آزاد اسلامی استان
اصفهان به 25درصد برسد.

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان گفت: پیش
بینی می کنیم درآمدهاي غیرشهریه اي دانشگاه آزاد

 
اسلامی استان اصفهان به 25درصد برسد. 

پیام نجفی در گفت وگو با خبرنگار گروه دانشگاه
خبرگزاري ایسکانیوز در مورد تاثیر پاندمی کرونا بر فعالیت
هاي دانش بنیان دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان گفت:
دانشگاه در شرایط کرونایی فعالیت هاي پژوهش و فناوري
خود را تعطیل نکرده و سراهاي نوآوري و شرکت هاي
دانش بنیان نیز کار خود را ادامه داده اند. کارخانه تولید

 
بذر در واحد دولت آباد راه اندازي شد و در باقی واحدها در حال پیشروي است. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان بیان کرد: راه اندازي سراي نوآوري مشترك دانشگاه و اتاق بازرگانی اصفهان، طرح پویش،
برگزاري کارگاه و سمینارهاي متعدد به صورت مجازي، ایجاد شرکت هاي شتابدهنده در حوزه فضاي مجازي و IT، سامانه هاي بومی
در حوزه آموزش مجازي، تقویت زیرساخت هاي پژوهش و فناوري و راه اندازي سامانه بازار آزاد در زمینه فروش دیجیتال در حال

 
گسترش است. 

وي با بیان اینکه در 2 سالی که گذشت بار پژوهش و فناوري واحدهاي استان اصفهان افزایش داشته است، اشاره کرد: بعضی از
دانشجویان به ویژه ورودي هاي 2 سال اخیر به دلیل اینکه در دانشگاه حضور فیزیکی نداشتند با محیط آشنا نبودند در نتیجه در

 
جریان اطلاع رسانی ها قرار نگرفتند و این نقطه ضعفی بود که فضاي مجازي داشت. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان ادامه داد: همزمان با بازگشایی دانشگاه همت زیادي در ترویج امور پژوهشی و اطلاع رسانی
به شکل محسوس خواهیم داشت و طرح پویش که طرح اشتغال همزمان با تحصیل است به صورت جدي پیگیري می شود. در حال

 
حاضر با بسیاري از موسسات طرف قرارداد هستیم؛ چراکه این طرح به اشتغال همزمان با تحصیل دانشجویان کمک می کند. 

نجفی با اشاره به اینکه قراردادهاي جدیدي با شرکت هاي برون دانشگاهی بسته شده، گفت: در زمینه طرح پویش با هلدینگ کیمیا
قرارداد بسته شد که براساس آن دانشجویان مهندسی معدن و زمین شناسی، شهریه شان در قالب طرح پویش کاملا پرداخت خواهد

 
شد و به کار گرفته می شوند؛ یعنی دانشجوي بدون شهریه با تضمین کار. 

وي بیان کرد: قراردادي با موسسه مهاد اصفهان بسته شد که تعدادي از دانشجوهاي رشته روانشناسی و علوم تربیتی به کار گرفته



شوند و کمک هزینه شهریه شان را پرداخت کنند. به تازگی مصاحبه دانشجوها انجام شده و مشغول به کار هستند؛ همچنین
قراردادي با دانشگاه علوم پزشکی اصفهان در حال امضا است که همه دانشجوهاي پرستاري (240نفر) شاغل در مراکز واکسیناسیون

 
در قالب طرح پویش هستند و هزینه شان را دانشگاه علوم پزشکی اصفهان پرداخت می کند. 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان اصفهان در مورد تجاري سازي محصولات اشاره کرد: در حوزه بذر، تجاري سازي انواع بذر گلخانه
اي هیبریدي انجام شده است که تولید انبوه دارد و صادر هم می شود. یک شرکت تولید دستگاه بندینگ که قراردادي به ارزش 3
میلیارد تومن بسته است که 10دستگاه تولید کند. همچنین در حوزه گیاهان دارویی انواع محصولات گیاهان دارویی و قابل عرضه به

 
مردم وجود دارد. 

وي ادامه داد: دانشگاه آزاد استان اصفهان تیم دانش بنیانی دارد که غربالگري روحی بیماران آسیب دیده از کرونا را انجام می دهد تا

 
براي ادامه تحصیل و ورود به فضاي فیزیکی آمادگی روحی و روانی داشته باشند. 

نجفی در مورد اینکه در زمینه تجاري سازي محصولات دانش بنیان با چه چالش هایی مواجه هستید، گفت: شرایط و آیین نامه هاي
خوبی در زمینه تجاري سازي محصولات وجود دارد؛ اما مشکل سرمایه گذاري و نقدینگی است که اگر واحدهاي دانشگاهی بتوانند در
جذب سرمایه گذار فعالیت کنند، مشکلاتشان برطرف می شود. فضاي فناوري دانشگاه آزاد و حمایت معاونت ریاست جمهوري نیز می

 
تواند کمک خوبی براي تجاري سازي محصول باشد. 

نجفی با بیان اینکه 21 درصد از درآمدهاي دانشگاه غیرشهریه اي بوده است، گفت: بخش عمده اي از درآمدهاي غیرشهریه اي از
فعالیت هاي پژوهش و فناوري، مشارکت در حوزه دانش بنیان و علوم پزشکی است و امسال پیش بینی می کنیم 25درصد درآمد

 
دانشگاه را غیرشهریه اي کنیم. 

وي در مورد دانشکده هاي موضوعی در حال تاسیس افزود: دانشکده تولیدات گلخانه اي، دانشکده کارآفرینی و دانشکده حکمرانی

 
مصوب شده است. پیشنهاد دانشکده کارآفرینی، خانواده ، هنر و معماري داده شده تا مجوز آنها گرفته شود. 

انتهاي پیام/



یک فعال فرهنگی سابق: آیا شکست خورده ام؟

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/07/11

یک فعال فرهنگی سابق: آیا شکست خورده ام؟ از یک جایی به بعد، گنجایش آدم پر می شود، همان جا که اگر کسی به آن

 
برسد، می گوید «برُیده ام»! من یک فعال فرهنگی «سابق» هستم که از چنین جایی با شما سخن می گویم! 

حلقه وصل: مدت ها بود براي جایی یادداشت ننوشته بودم! از
تحریریه «حلقه وصل» هم که تماس گرفتند، اصرار کردم که من
از این فضا فاصله گرفته ام، مدت هاست ننوشته ام و از نوشتن
هم گریزانم، ولی بالاخره قبول کردم یادداشتی بنویسم؛ اما درباره
چه؟! نهایتا تصمیم گرفتم درباره تغییرهایی که برایم رخ داده
است بنویسم، تغییرهایی که یک جوان پر از ذوق و امید را به
یک میان سال خالی از دغدغه تبدیل کرده است... این وسط
شاید به چند تجربه هم اشاره کنم که به درد چند نفر بخورد؛

 
البته اگر کسی حوصله خواندن این چیزها را داشته باشد. 

 
خاربنُ و خارکن 

کار فرهنگی سخت است، آن هم آن کارهاي فرهنگی که مدنظر من بود: کار کردن با کودکان و نوجوانان؛ آن هم کودکان و نوجوانانی
که روزبه روز عجیب تر می شوند، در حالی که ما روزبه روز پیرتر می شویم؛ شبیه آن خار کن و خار بنُ مثنوي که یکی در سستی و

 
کاستن بود و آن یکی در قوت و در خاستن، اما نه زیاد شبیه! 

از نظر من، کار فرهنگی، کاري است که خالص باشد، نه این که با اهداف اقتصادي گره خورده باشد. شبیه این که بگوییم فلان
محصول را با عکس شهدا و قیافه اسلامی عرضه کنیم تا کار فرهنگی کرده باشیم، پول هم در بیاوریم! این ها کار بدي نیست، ولی
وقتی من از کار فرهنگی حرف می زنم، منظورم این چیزها نیست؛ من می خواهم بی واسطه با مخاطب درگیر باشم، با آن ها حرف
بزنم و در فرایندي چند ساله با آن ها رشد کنم، نه این که یک کالاي مصرفی در اختیار کسی بگذارم که نمی دانم کجا و چگونه

 
زندگی می کند. 

...ولی بعد از یک سنی، دیگر تاب و توان وقت گذاشتن براي این کارها از بین می رود؛ ازدواج، خانواده، کار و هزاران دغدغه و مشکل

 
دیگر که در جامعه امروز ما، به لطف شرایط نابسامان اقتصادي، همه درگیرش هستند. 

 
این همه انحراف! چطور؟! 

اگر به 10 سال پیش برگردم، یک جوان آرمان گرا می بینم که آن قدر از فضاي راکد و آرمان کُش اداري بیزار است که حتی حاضر

 
نیست کارمند شود؛ هر چند شاید جز این، راهی پیش پایش نباشد! 

در جامعه ما، مستقل بودن (این جا استقلال اقتصادي و کارآفرینی مدنظرم هست) هزینه زیادي دارد، کمترینش اعصاب خرد و روان
پریشان و وقت اندك براي خانواده است. ولی من تلاش کردم مستقل باشم، آن هم به خاطر آن که آرمان هایم را از رکود و اضمحلال



فضاي کارمندي حفظ کنم! بعد از سال ها تلاش، ناگهان به خود آمدم و متوجه شدم نه تنها نتوانستم در فضاي امور فرهنگی باقی

 
بمانم، بلکه فرصت هاي زیادي را هم براي کارمند شدن از دست داده ام؛ از این جا مانده و از آن جا رانده! 

حالا باید در این راهی که طی کرده ام تامل کنم، ببینم چه کار کرده ام که به جایی رسیده ام که اگر 10 سال پیش از من می

 
پرسیدید، یکی از بدترین پیش بینی هایم براي 10 سال بعد بود... 

 
شما هم بدانید... 

 
این چند تجربه را از این «پیرمرد» به یاد داشته باشید؛ شاید خطاهایی را که از من سر زد مرتکب نشوید: 

 
- تا جوانی دلی به دست آور 

این را کمی بالاتر هم گفته ام: کار فرهنگی (همان نوعی که برایتان تشریح کردم) سن و سال و دوره دارد. یک فرد پنجاه ساله احتمالا
از نوجوانی که چهار دهه دیرتر از او به دنیا آمده است، درك اندکی دارد. همین امروز من در برابر کسانی که 10 سال از من کوچک تر
هستند، کم می آورم، از بس آن ها در فضاي مجازي غوطه ور هستند و هر روز با مظاهر فرهنگی جدیدي درگیر می شوند: از گروه

 
هاي رپ و خوانندگان پاپ گرفته تا سلبریتی هاي اینستاگرامی؛ تقریبا همه هم مبتذل! 

پس جوانی را قدر بدانید که بهترین زمان براي فعالیت هاي فرهنگی (خالص) است، هم حال و حوصله فراوان است، هم درك از

 
مخاطب بیشتر! 

 
- با هم 

آفتی که در بزرگان فرهنگی ما هم به فراوانی یافت می شود، حتی آن ها که رسانه هاي مختلف هم تلاش می کنند به عنوان چهره و
مرشد مطرح شان کنند، عُجب و خودپسندي است. من زمانی که کلیپ ها و سخنرانی هاي برخی افراد را می بینم، آتش می گیرم، از

 
بس آن ها خودپسند و خودبرتربین شده اند؛ در حالی که تا همین چند سال پیش، روي منبر، درس اخلاق و افتادگی می دادند! 

در کار فرهنگی هم باید نگاه همین باشد: من اگر چند سالی از یک نوجوان بزرگ تر هستم، اگر او دائم سر در گوشی دارد و می دانم
چه کار می کند و چه می بیند، اگر او نماز خواندن هم بلد نیست و من نماز شب خوان هستم، باز هم مسیر رشد را با هم طی می

 
کنیم، من نباید خودم را بالاتر از او ببینم! 

من فراوان با نوجوانان و کودکان تندي کردم، سرشان داد زدم، تنبیه شان کردم... ولی شاید می شد در آن موقعیت ها، کارهاي بهتر و

 
موثرتري هم انجام داد. 

 
- کار اقتصادي، کار فرهنگی است 

در این شرایط جامعه و در این وضعیت بغرنج اقتصادي که لقمه حلال و حرام و شبهه ناك فراوان است، کسی که بتواند راهی براي
رساندن روزي حلال به یک جماعت پیدا کند، کار فرهنگی کرده است. درست است این، آن کار فرهنگی خالصی که می گفتم نیست،
ولی اگر یک فعال فرهنگی، رفتار اقتصادي درستی با افراد مختلف داشته باشد، کار فرهنگی انجام داده است، آن هم احتمالا از بهترین

 
نوع آن. 

بی پرده بگویم: از این که در زندگی امروزم هیچ هدفی از جنس «کار فرهنگی» براي خودم ندارم، احساس پوچی می کنم. ولی براي
این که بر این احساس غلبه کنم، همین مقدمه ها را کنار هم می چینم و چنین هدفی براي خودم در نظر می گیرم؛ تا ببینیم خدا

 
چه می خواهد... 



 
- در لحظه کار فرهنگی کن! 

بعد از گذشت حدود دو دهه از زمانی که وارد فضاهاي فرهنگی شده ام، بلوغ و سامان آن نوجوانان و کودکانی را که برایشان وقت
گذاشته ام می بینم. تقریبا از تمام صدها نفري که با آن ها کار کرده ام، هیچ کس در این فضا باقی نماند؛ یکی در مغازه طلافروشی
پدرش کار می کند، دیگري مهندسی نساجی می خواند و احتمالا چندي بعد در یک کارخانه مشغول شود، آن یکی معلم است، چند
نفرشان پاسدار شده اند، یکی کارگر شده، آن یکی پرستار، دیگري حسابدار... حتی چند خلافکار و کلاهبردار هم در کلاس هاي ما

 
شرکت کرده اند! به هر حال هیچ کدام در راهی که من پیمودم حرکت نکردند؛ یعنی من شکست خورده ام؟ 

در این مواقع، من خودم را قانع می کنم (فقط براي قانع کردن نیست، گویا حرف درست هم همین است) که در آن زمان، بهترین
تصمیم را گرفته و بهترین اقدام را انجام داده ام. در زندگی یک نوجوان هزاران متغیر وجود دارد که هر کدام اثر خاص خود را دارند. از

 
بین این هزاران متغیر، فقط چند متغیر در اختیار فعال فرهنگی است، پس نمی توان توقع زیادي داشت... 

 
- کار فرهنگی براي تمام فصول 

بهترین کار فرهنگی، برخورد خوب و مناسب ماست. در روزگار ما همه غصه و غم دارند، کافی است با یک نفر سفره دل باز کنید تا
ببینید دل او از شما خون تر است! با این وجود هنر یک فعال فرهنگی این است که در برخوردهاي ساده و روزمره خود، پر انرژي و

 
امیدوار باشد. 

مردمی که شما را به عنوان یک فعال فرهنگی یا یک فرد متشرع، عبوس و «زمهریر» می بینند، به فعالیت فرهنگی و تشرع بدبین می
شوند! پس همین برخوردهاي کوچک را هم کار فرهنگی ببینیم؛ کار فرهنگی که سن و سال هم نمی شناسد!



فراخوان جذب ایده هاي فناورانه درحوزه سالمندي

منبع: ایرناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/07/11

تهران- ایرنا- اولین فراخوان برگزاري رویداد مرکز نوآوري و شتاب دهی جهاددانشگاهی علوم پزشکی شهیدبهشتی با رویکرد
سالمندي در 6 محور مهارت ورزي، اشتغال و کارآفرینی، کسب وکارهاي سلامت سالمندي، خدمات در منزل ویژه سالمندان،

محیط دوستدار سالمند، توانمند سازي فردي و اجتماعی، HSE و سالمندي برگزار می شود.

تهران- ایرنا- اولین فراخوان برگزاري رویداد مرکز نوآوري و
شتاب دهی جهاددانشگاهی علوم پزشکی شهیدبهشتی با
رویکرد سالمندي در 6 محور مهارت ورزي، اشتغال و
کارآفرینی، کسب وکارهاي سلامت سالمندي، خدمات در
منزل ویژه سالمندان، محیط دوستدار سالمند، توانمند
سازي فردي و اجتماعی، HSE و سالمندي برگزار می

 
شود. 

به گزارش روابط عمومی جهاددانشگاهی علوم پزشکی
شهید بهشتی، صاحبان ایده یا محصول اولیه، براي شرکت
در این رویداد فناورانه می توانند فرم هاي ثبت نام را
تکمیل و به همراه رزومه و مستندات طرح، حداکثر تا

 
تاریخ 30 مهر ماه سال 1400 از طریق وب سایت مرکز ارسال کنند. 

پس از انجام ارزیابی اولیه مستندات دریافتی، طرح هاي منتخب براي داوري نهایی دعوت خواهند شد. در صورت اخذ تایید کمیته
داوران، ایده ها و محصولات منتخب در فرآیند توسعه محصول وارد شده و زیر نظر راهبر (منتور) مورد تایید واحد ارزیابی و توسعه
مرکز نوآوري و شتاب دهی جهاد دانشگاهی علوم پزشکی شهید بهشتی، فعالیت خود را تا رسیدن به ایده قابل ارایه براي جذب

 
سرمایه گذار ادامه خواهند داد. 

در مسیر توسعه ایده و محصول، هر یک از تیم هاي منتخب می توانند از خدمات حمایتی و مشاوره هاي متخصصین این حوزه بهره

 
مند شده و براساس گزارش عملکرد مستند، به ادامه فعالیت بپردازند. 

علاقه مندان جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تماس 02122439863 و 09371513215 تماس بگیرند و براي ارسال ایده، از

 
طریق لینک yun.ir/a8uwvf اقدام کنند. 

 
برچسب ها 

 
- سالمندي 

- دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 



 
- جهاد دانشگاهی 

- نوآوري



اجراي طرح جامع ملی مدارس تابستانه داغ مهارتی دانشگاهها و مراکز

پژوهشی توسط دانشگاه فنی و حرفه اي براي نخستین بار در سراسر کشور

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/07/11

دانشگاه فنی و حرفه اي

دکتر جهانشاهی خبر داد:

 
در بزرگترین رویداد ترویج اشتغال زایی 46 ایده برگزیده سلسله مدارس تابستان داغ مهارتی  به مرحله تجاري سازي راه یافتند. 

به گزارش اداره کل روابط عمومی، دکتر محسن جهانشاهی معاون پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي در مصاحبه با خبرنگار
روابط عمومی عنوان کرد: با توجه به وسعت دانشگاه فنی وحرفه اي و رسالت کارآفرینی این دانشگاه  سلسله مدارس تابستانه داغ
مهارتی؛ با هدف ایجاد فرصت در سطح کشور براي اینکه مراکز اندکی از امور آموزشی و پژوهشی متعارف فاصله گرفته و تا اندازه اي

 
به شراکت در مسائل روز صنعت و فضاي واقعی کسب و کار مشغول شوند، برنامه ریزي  و برگزار شد. 

وي افزود: یکی از مهمترین اهداف مدارس تابستانی این است که  دانشجویان آشنایی  و ارتباطی موثر با  نوآوري، فناوري، کار آفرینی
و صنعت برقرار  کنند چراکه حوزه دانش را از محدوده دانشگاه فراتر برده و آن را به دایره اي از افراد و نخبگانِ غیر دانشگاهی نیز

 
گسترش می دهد. 

دکتر جهانشاهی تصریح کرد: همچنین این رویداد با تاکید بر واژه ي  نوآوري  وکارآفرینی، می توانند مهارت کسب و کار و کارآفرینی
را نه به عنوان یک انتخاب، بلکه به عنوان یک ضرورت به دانشجویان آموزش دهند و نقش عمده اي در ترویج و اشاعه فرهنگ

 
کارآفرینی علمی وفناوري در انقلاب سوم اطلاعاتی دنیا یعنی انقلاب کارآفرینی داشته باشد. 

وي تاکید کرد: مبناي اصلی در برگزاري سلسله مدارس تابستانه مهارتی  بسترسازي مناسب به منظور ایجاد انگیزش در دانشجویان،
اعضاي هیات علمی و مدرسین دانشگاه فنی و حرفه اي در زمینه تفکر سیستمی و استراتژیک، خلق ایده هاي نو و کاربردي جهت

 
تبدیل به محصول و رفع نیازهاي بخشهاي مختلف جامعه اعم از حوزه هاي اقتصادي و اجتماعی است. 



معاون پژوهش و فناوري دانشگاه فنی و حرفه اي تصریح کرد: در این راستا سلسله مدارس تابستانه داغ مهارتی از مرداد 1400 مطابق
با استانداردهاي جهانی طراحی و تدوین و سپس دستورالعمل ها و آیین نامه ها و فرم ها و... توسط حوزه ي رشد و نوآوري مراکز

 
تابعه سراسر کشور ابلاغ گردید . 

وي ادامه داد: در مراحل بعدي وبینار توجیهی و تشریح رویداد توسط معاونت پژوهش و فناوري کل دانشگاه فنی و حرفه اي آقاي
دکتر جهانشاهی و مدیرکل مراکز رشد و نوآوري برگزار گردید و مدارس تابستانه مهارتی دانشگاه فنی و حرفه اي در 31 استان و 181
مرکز از 1 شهریور 1400 در ده قطب و با محوریت استان هاي منتخب  آغاز به کار کرد .در فراخوان اولیه بیش از 4 هزار نفر ثبت نام
نمودند و 3075 ایده اولیه ارسال گردید سپس با بررسی و کارشناسی هاي اولیه توسط شوراهاي یکپارچه راهبردي مراکز رشد استان
ها ایده ها و طرح هاي داراي شاخصه هاي فناورانه، نوآورانه و قابلیت تجاري سازي منتخب و 670 ایده به مرحله بعد راه یافتند. با
حضور داوران تخصصیِ مهارتی، کارآزموده و آشنا به مسائل کسب و کار متناسب با زمینه برگزاري 137 ایده  جهت داوري نهایی

 
برگزیده گردید. 

جهانشاهی خاطر نشان کرد: این رویداد در سطح کشور و در بازه زمانی 1 شهریور لغایت 31 شهریور 1400 و  با هدف خروجی محور
بودن و در جهت فرهنگ سازي در زمینه روند شکل گیري ایده هاي نو و کارآمد، و ارتقاء سطح کیفی آنها با قابلیت تجاري سازي ،

 
46 ایده برگزیده انتخاب گردید. 

وي در پایان بیان داشت: توسعه فضاي اشتغال و کسب و کار و کاهش بیکاري، شبیه سازي محیط کسب و کار و چالش هاي راه
اندازي و کارکردن در محیط هاي استارتاپی، چشبکه سازي بین افراد و مربیان و جامعه پویاي هر منطقه،آموزش اصول اولیه و ادبیات
حوزه ي نوآوري و فناوري علمی، آشنا سازي اولیه با تشکیل تیم و کارتیمی و تقسیم وظائف و انواع ارائه و تمرکز بر اجرا و اعتبار
سنجی، شناسایی و هدایت صاحبان ایده، آشنایی و آموزش دانشجویان، اساتید، اعضاي هیات علمی با نوآوري علمی و ایده پروري
وتجاري سازي ایده ها و حمایت از ایده ها جهت رسیدن به بهره وري از جمله برنامه ها و ماموریت هاي دانشگاه براي برگزاري این

 
رویداد ملی قلمداد می شود. 

گفتنی است، مدرسه تابستانی یکی از برنامه هاي موفق و موثر در دانشگاه ها و مراکز پژوهشی معتبر دنیاست که سالانه به منظور
دانش افزایی و ارتقاي مهارت هاي کاربردي افراد، علی الخصوص دانشجویانِ در حال تحصیل، قبل از ورود به بازار کار برگزار می شود،
و می تواند با توجه به توان علمی و عملیاتی دانشگاه ها، بعنوان راهکاري اساسی جهت نیل به سوي دانشگاه هاي نسل سوم (دانشگاه
هاي کارآفرین) تلقی گردد. شایان ذکر است که 800 ایده از بیش از 60 دانشگاه کشور از جمله صنعتی امیرکبیر، صنعتی اصفهان،
صنعتی نوشیروانی، تهران،صنعتی شریف، فردوسی، مشهد، شهیدچمران و تیم هایی از دانشگاه هاي فنی حرفه اي کشور و سایر

دانشگاه ها به این رویداد ملی ارسال شد.














































